
ساخت ۵۲ مستند از شهدای شاخص استان کرمان در برنامه داریم

اقتصاد ایران در آستانه رونقی تازه

مدیرکل بنیاد شهید استان کرمان گفت: ساخت 
۵۲ مستند از شهدای شاخص کرمان در برنامه 
بوده که تاکنون حدود ۱۲ مستند از شهدای استان 

تولید شده است.
احمد گروهی اظهار داشت: استان کرمان 6 هزار 
و ۵76 شهید والامقام تقدیم نظام مقدس اسلامی 

کرده است که بر روح پاکشان درود می فرستیم.
او با بیان اینکه از خداوند می خواهیم در سال جدید 
ما را ادامه دهنده راه شهدا قرار داده و در مسیر 
ترویج فرهنگ ایثار و شهادت تلاش کنیم افزود: 
شهدا امر خدا را در ابعاد مختلف به خوبی انجام 

دادند و در این راه به شهادت رسیدند.
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان کرمان 
با گرامیداشت یاد و خاطره شهید سپهبد صیاد 

شیرازی گفت: این شهید ارزشمند که انسجام 
دهنده مجموع نیروهای مسلح بود در ۲۱ فروردین 
۱378 به شهادت رسید و توسط منافقان کوردل 

ترور شد.
و رسالت بنیاد شهید ترویج و توسعه  به گفته ا
فرهنگ ایثار و شهادت و تکریم خانواده شهدا است.

گروهی با بیان اینکه خدمت به خانواده شهدا را 
نیم و تمام تلاش خود را می کنیم  افتخار می دا
تا بهترین خدمت را به خانواده شهدا در بنیاد 
شهید داشته باشیم و این را وظیفه خود می دانیم 
افزود:خدمات آموزشی به فرزندان شهدا داریم و 

موارد تحصیل این فرزندان را پیگیری می کنیم.
یثارگران استان  مور ا مدیرکل بنیاد شهید و ا
کرمان با اشاره به اینکه برگزاری یادواره شهدا را در 

معاونت فرهنگی بنیاد شهید پیگیری می کنیم 
عنوان کرد: سالانه بیش از هزار یادواره شهید در 
سطح استان کرمان برگزار می شود. گروهی با اشاره 
به اینکه 60 درصد از والدین شهدا در استان کرمان 
درگذشتند و به رحمت خدا رفتند افزود: جامعه 
هدف بنیاد شهید رو به پیری است و تعداد زیادی 

از پدران و مادران شهدا از دنیا رفتند.
او با بیان اینکه ۲0 هزار و ۲74 جانباز در سطح 
استان کرمان داریم که نیاز مستمر به اقدامات 
درمانی و پزشکی دارند ادامه داد:8هزار و 8۵6گلزار 
ریم که حدود  شهید در سطح استان کرمان دا
700گلزار آن ساماندهی شده است و ساماندهی 
300 گلزار شهید در استان کرمان در دستور 

کار است.

اتاق بازرگانی ایران جدیدترین آمار شامخ – شاخص 
مدیران خرید – را منتشر کرده که نشان می دهد 
است. ایستاده  خود  ماهه  پنج  قله  در  عدد   این 
به گزارش ایسنا، شامخ در هر ماه از سوی اتاق بازرگانی و 
بر اساس اظهارات فعالان اقتصادی در نقاط مختلف کشور 
سنجیده می شود. هر چه این عدد به ۱00 نزدیک تر باشد، 
نشان دهنده رونق و هرچه از ۵0 پایین تر باشد نشان دهنده 

ورود به دوره جدیدی از رکود است.
پس از افتی که شامخ در ماه های پایانی سال گذشته داشت، 
بر اساس اطلاعات جدید از وضعیت شامخ در اسفند ۱400، 
این عدد به قله پنج ماه خود رسیده که نشان دهنده ورود 
 به دوره جدیدی از امید به رونق تازه در اقتصاد ایران است.

شاخص مدیران خرید اقتصاد ایران )PMI( در اسفند 
۱400 به رقم ۵4.74 واحد رسیده که بالاترین رقم در ۵ ماه 
قبل از آن محسوب می شود و تقریباً در سطح اسفند سال 
قبل از آن )۵4.73( قرار دارد. از جمله نکات مهم گزارش 
شامخ اسفند ۱400 این است که در این ماه از میان همه 
مؤلفه های اصلی شامخ، فقط شاخص میزان استخدام و 
به کارگیری نیروی انسانی کمتر از ۵0 واحد ثبت شده است.

طبق اطلاعاتی که مرکز پژوهش های اتاق ایران در 
سی امین دوره گزارش شامخ منتشر کرده، در اسفند 
۱400، شاخص میزان استخدام و به کارگیری نیروی 
انسانی 44.8۲ واحد بوده که یکی از کمترین مقادیر در ۱7 

ماه اخیر بوده است.

در این میان، شاخص میزان سفارشات جدید مشتریان 
پس از 4 ماه ثبت رقم کمتر از ۵0، به ۵۵.44 واحد رسیده 
که بالاترین رکورد در 6 ماهه اخیر محسوب می شود؛ اما 
هم زمان شاخص انتظارات در ارتباط با میزان فعالیت 
اقتصادی در ماه آینده روی رقم 3۵.۲۹ واحد ایستاده که 

کمترین میزان از است. 
کاهش این شاخص در اسفند ۱400 تا حدود طبق روال 
سال های گذشته ناشی از تعطیلات فروردین ماه بوده؛ اما 
به نظر می رسد مصادف شدن تعطیلات نوروز با آغاز ماه 
مبارک رمضان و همچنین بلاتکلیفی فضای بین المللی 
در خصوص حصول توافق و کاهش اثرات تحریم بر 
 اقتصاد کشور نیز بر کاهش این شاخص تأثیر داشته است.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

 طرح آمایش سرزمینی در جنوب کرمان اجرا می شود

2

آغاز واگذاری سهام عدالت 
 به جاماندگان درسال جاری

 رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس خبر داد

 فرماندار شهربابک: 

با برداشت کنندگان غیر مجاز 
 آنغوزه،برخورد قانونی می شود

درج قیمت تولیدکننده روی کالا 
 همچنان الزامی است

سرپرست اداره صمت شهرستان زرند گفت:درج قیمت 
تولید کننده بر روی کالاها یکــی از پروژه های اصلی 

وزارت صمت برای شــفافیت و روان ســازی نظام توزیع و قیمت گذاری و روزآمدسازی 
شیوه های نظارت بر بازار منطبق با بند ۲3 سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی است 

مدیر کل آموزش و پرورش استان کرمان با بیان اینکه 
شهریه مدارس غیردولتی با حضوری شدن آموزش ها 

افزایش نمی یابد گفت: تفاوتی در بازگشایی مدارس دولتی و غیردولتی نیست.
رضا رضایی در نشست ستاد مدیریت کرونا استان کرمان افزود:از ابتدای بازگشایی مدارس 
۲ هزار و 6۲۹ مورد بازرســی از واحدهای آموزشی این اســتان انجام شده که در کشور جزو 

استان های پیشرو در بازگشایی مدارس هستیم.

شمسی گفت: با همکاری دستگاه قضا با افرادی که به صورت غیرقانونی 
در شهربابک به برداشت آنغوزه اقدام می کنند، برخورد جدی می شود. 

قاسم شمسی گفت: در بیش از 40 هزار هکتار از مراتع جنوب و جنوب غربی شهربابک، گیاه 
آنغوزه  وجود دارد. به گفته او گیاه آنغوزه در شهربابک به صورت طبیعی رشد می کند.  فرماندار 
شهربابک می گوید: متأسفانه افراد سودجویی از اســتان های مجاور  به صورت غیرقانونی و 
غیراصولی در این منطقه نسبت به برداشت آنغوزه اقدام می کنند که با همکاری دستگاه قضا با 

افرادی که در این زمینه تخلف می کنند، برخورد جدی صورت می گیرد.

مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان:

شهریه مدارس غیردولتی 
با حضوری شدن آموزش ها  

افزایش نمی یابد
یم
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نوروز امسال؛ ۱۱ درصد  از 
گردشگران بیش از ۵ روز 
در استان کرمان ماندگار 

شدند

معاون هماهنگی امور عمرانی اســتاندار کرمان 
گفــت: در ایام نــوروز امســال، ۱۱.48 درصد 
مســافران بیش از پنــج روز در کرمــان اقامت 
داشــتند. مصطفی آیت الهی موسوی در جلسه 
ســتاد خدمات سفر اســتان کرمان با محوریت 
گزارش عملکــرد، تعداد جان باختــگان در اثر 
تصادف در ایام نوروز در استان کرمان را 86 نفر 
اعلام کرد که ۵ نفر آنها از اتباع خارجه بوده است. 
او با تشریح اقدامات انجام شــده در این ایام در 
سطح استان اظهار کرد: بیشترین بازدیدها مربوط 
به باغ شاهزاده و پس از آن حمام گنجعلی خان و 

ارگ بم در رتبه های بعدی قرار دارند.

بررسی طرح جامع شهر 
رودبارجنوب جهت الحاق 

اراضی دولتی به محدوده شهر
مدیرکل راه وشهرسازی جنوب کرمان از بررسی 
طرح جامع شهر رودبارجنوب جهت الحاق اراضی 
دولتی به محدوده شهر رودبارجنوب در راستای 

طرح نهضت ملی مسکن خبر داد.

پرداخت حقوق دولتی ها 
مشروط شد

پرداخت حقــوق و مزایای کارکنان دســتگاه های 
اجرایی مانند چند ســال اخیر به ثبت اطلاعات در 
ســامانه ثبت و حقوق و مزایا مشــروط شده است. 
به گزارش ایســنا، ســامانه ثبت و حقــوق و مزایا، 
تکلیف ماده ۲۹ قانون برنامه ششــم توسعه جهت 
شفاف سازی پرداخت هاست که دستگاه های اجرایی 

تعیین شــده در این ماده قانونی مکلف 
هستند 

صفحه 8را 
بخوانید 

صفحه 8  را 
بخوانید
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ادامه مطلب را در
 صفحه  8  بخوانید 

ادامه مطلب را در
 صفحه2 بخوانید 

ورود گوجه جنوب کرمان به بازار ورود گوجه جنوب کرمان به بازار 
 قیمت ها را متعادل می کند قیمت ها را متعادل می کند

رئیـس سـازمان صنعت،معـدن و تجارت جنـوب کرمان 
از بررسـی مسـائل حوزه هـای صنعتی، معدنـی و تجاری 
جنـوب کرمـان در دیـدار بـا وزیـر صنعـت، معـدن و 

تجـارت خبـر داد.
مروجی فـرد در ایـن خصـوص گفـت: در این دیـدار که 
مجمع نمایندگان اسـتان کرمـان و اسـتاندار کرمان نیز 

حضـور داشـت مـوارد و مسـائل مهـم اسـتان در حـوزه 
هـای کاری صنعتـی، معدنـی و تجـاری مطرح شـد.

فـزود: مجمـع نماینـدگان اسـتان نیـز بـا مثبـت  و ا ا
ارزیابی کـردن عملکـرد وزارت صمت در 8 ماه گذشـته، 
حمایـت مجلـس از برنامـه هـای وزیـر صمـت را اعـلام 

کردنـد.
تومــان  ۵00 قیمــت  صفحــه            8            ۱40۱ مــاه  فروردیــن   ۲۲ دوشــنبه       ۱۲06 پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

فراخوان آگهی ارزیابی کیفی 01-0۲

اطلاعات و اسناد مناقصه عمومی پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کیفی و ارسال دعوتنامه از طریق 
سامانه ستاد به مناقصه گران ارسال خواهد شد. 

مهلت دریافت اسناد استعلام ارزیابی کیفی: 29/ 01/ 1401
مهلت ارسال پاسخ استعلام ارزیابی کیفی: 02/01/ 1401

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار:

شرکت گاز استان کرمان واقع در بلوار 22 بهمن - حد فاصل سه راه ادیب با چهار راه  شعبانیه شماره 
تماس: 31326000-034 شماره فکس:034-33239661 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت نجام مراحل عضویت در سامانه:
مرکز تماس: 021-41934

دفتر ثبت نام: 88969737 و 85193768

شرکت گاز استان کرمان در نظر دارد فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاری مناقصه )خرید اقلام و ابزار آلات کانکس بحران نواحی و خودرو بحران )ولوو N10(  ( به شماره 
2000093164000174را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری فراخوان ارزیابی کیفی از دریافت و تحویل اسناد استعلام ارزیابی کیفی  تا 
ارسال دعوتنامه جهت سایر مراحل مناقصه، از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد لازم است مناقصه گران 
درصورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار فراخوان در سامانه 

تاریخ 21/ 01/ 1401 می باشد. 

  )N10 خرید اقلام و ابزار آلات کانکس بحران نواحی و خودرو بحران )ولوو

روابط عمومی شرکت گاز استان کرمان

نوبت دوم

2000093164000174کد فراخوان01/21/ 1401تاریخ چاپ نوبت اول60مدت زمان اجرا)روز(

1/145/000/000مبلغ تضمین)ریال(1401/01/22تاریخ چاپ نوبت دومیک تعداد مرحله

شناسه آگهی: 1296581
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دوشنبه  22 فروردین ماه 1401

نحوه آموزش حضوری دانش آموزان 
در مدارس استثنایی

سرپرست اداره آموزش و پرورش استثنایی استان کرمان در نشست 
شورای معاونان آموزش و پرورش استان، چگونگی آموزش حضوری 

دانش آموزان در مدارس استثنایی را تشریح کرد.
محمود بنی اسد در این نشست یکی از شاخص های توسعه عدالت 
آموزشی را پوشــش تحصیلی دانش آموزان اســتثنایی دانست و 
گفت:آموزش و پرورش استثنایی هفت گروه از دانش آموزان استثنایی 
شامل دانش آموزان با نیاز های ویژه ذهنی به تعداد 3۱08،بینایی 8۹ 
نفر،شنوایی ۲۱3 نفر، جسمی  حرکتی 63 نفر،مشکلات رفتاری و 
اوتیسم 44 نفر، چند معلولیتی ۱۹۵ نفر  و مشکلات ویژه یادگیری 

به تعداد ۱670 نفر  را تحت پوشش تعلیم و تربیت قرار داده است.
بنی اسد با بیان اینکه آموزش و پرورش اســتثنایی به سه هزار و 
7۱۲ دانش آموز با نیازهای ویژه خدمات آموزشی و توانبخشی ارائه 
می دهد و حدود چهار هزار دانش آموز اســتثنایی نیز با هوش بهر 
عادی به  صورت تلفیقی فراگیر در مدارس عادی و مراکز مشکلات 
ویژه یادگیری،در کنار سایر همسالان خود در حال تحصیل هستند 
و این خدمات در مجموع  برای  هفت هــزار و 7۱۲ نفر دانش آموز 

ارائه می گردد.
سرپرســت اداره آموزش و پرورش استثنایی استان کرمان در ادامه 
به چگونگی آموزش های حضوری در مدارس استثنایی پرداخت و 
گفت:میانگین تعداد دانش آموزان در مدارس استثنایی حدود 48 
نفر و در کلاس های درس حدود 6 نفر است،  لذا مدارس استثنایی 

استانداردهای فیزیکی لازم  را برای آموزش های حضوری دارند.
محمود بنی اسد افزود:با توجه به ماهیت عملی و کاربردی آموزش ها 
و ضرورت استفاده از روشــهای تدریس عینی و مجسم و همچنین 
دریافت خدمات توان بخشی، آموزش های حضوری برای دانش آموزان 

استثنایی ضرورت و اهمیت بیشتری دارد.
او با تاکید بر اجرای دستورالعمل حضوری شدن مدارس توسط وزارت 
آموزش و پرورش و اجرای آن در مدارس استثنایی گفت:با توجه به 
شرایط خاص دانش آموزان استثنایی، دستورالعمل جداگانه ای نیز 
برای آموزش های حضوری دانش آموزان استثنایی تدوین و به استان 

ابلاغ شده است.
بنی اسد در خصوص واکسیناسیون معلمان و دانش آموزان استثنایی 
گفت: حدود ۹۵ درصد معلمان و دانش آموزان بالای ۱۲ سال دو دوز 

واکسن خود را دریافت کرده اند.
او با اشــاره به ضرورت ســرویس ایاب و ذهاب برای دانش آموزان 
اســتثنایی،گفت:تمهیدات لازم بــرای ســرویس ایــاب و ذهاب 
دانش آموزان صورت گرفته است و با کمک اعتبارات دولتی،خیرین و 

همکاری های والدین این هزینه ها تامین خواهد شد.
او در خصوص فعالیت خوابگاه های مدارس شــبانه روزی استثنایی 
گفت:مــدارس شــبانه روزی ویژه دانــش آموزان اســتثنایی در 
شهرســتان های کرمان و کوهبنان فعال هســتند و اقدامات لازم 
بهداشتی جهت اسکان دانش آموزان به صورت شبانه روزی در این 

مدارس صورت گرفته است.

رئیـس کمیسـیون اقتصـادی مجلـس از آغـاز 
واگـذاری سـهام عدالت بـه جاماندگان در سـال 

جـاری خبـر داد.
محمدرضـا پورابراهیمـی در دیـدار بـا پرسـنل 
بیمارسـتان فاطمه الزهرا )س( با اشاره به تحلیل 
شاخص های عملکرد هشت سـاله دولت یازدهم 
و دوازدهـم اظهـار داشـت: برخـی افراد مسـائل 
بیرونی را عامـل اصلی وضعیت اقتصادی کشـور 
مـی داننـد و می گوینـد وقتـی تحریم هسـتیم 

وضعیـت این اسـت.
او ادامـه داد: بلـه تحریـم هـای دولـت آمریـکا و 
اروپایی هـا کـه در دوره ترامپ به شـدت افزایش 
یافت و اوج آن در سـال های ۹6 و ۹7 موجب این 
اتفاقات شـده و به اعتقـاد بنده عوامـل تحریم بر 
اقتصاد ایران اثرگذار اسـت اما هنر ما در مدیریت 
اقتصـاد کشـور این اسـت رویکـرد تحریـم را که 
تهدیـد اقتصـاد اسـت را به یـک فرصـت تبدیل 

کنیـم و این امـکان پذیر اسـت.
پورابراهیمی تصریح کرد: شـهید سلیمانی سال 
ها در عرصه جهـاد حضور داشـت چـه در دوران 
دفـاع مقـدس و چـه پـس از آن و در سـال های 
اخیـر کـه تغییـرات منطقـه ای ایجـاد کـرد و با 
اراده، تفکـر موجـود علیه شـیعه را بـه فرصت به 

نفع نظـام اسـلامی تبدیـل کرد.
نماینـده مـردم کرمـان و راور در مجلـس بیـان 
کرد: اگـر در تحریم برخلاف اینکـه باید مدیریت 
کنیـم، ضریـب فزاینـده بـه آن بدهیـم اوج بـی 
هنری اسـت و برخی تصمیمات حوزه اقتصادی 
دولت قبل ضریـب فزاینده دادن بـه اثر تحریمی 

ناشـی از عملیات دشـمن بود.
نرخ رشد صادرات 3۰ درصد افزایش 

یافته است
او اظهـار داشـت:نرخ رشـد اقتصـادی در طـول 
هشت سـال دولت های یازدهم و دوازدهم تقریبا 
صفر اسـت در حالی که هدفگذاری هشت درصد 
بـوده و شـاخص فقـر مطلـق در کشـور در آغـاز 
دولت آقای روحانـی ۲۵ درصـد و در پایان دولت 
براسـاس گزارش رسـمی کمیسـیون اقتصادی 
قرائت شـده در صحن مجلس که چند مـاه روی 

آن کار شـده، به 33 درصد رسـیده اسـت.
پورابراهیمی با بیان اینکه آیـا ما در مقابل تحریم 
اقتصادی دشـمن دست بسـته هسـتیم؟ افزود: 
چرا تحریم در حـوزه صنایع دفاعی اثر نگذاشـته 

و امـروز قـدرت نظامـی اول منطقـه هسـتیم و 
دشـمن ایـن را مـی گوید پس مشـخص اسـت 

اشـکال جای دیگر اسـت.
او با اشـاره به اینکه نگاه راهبـردی در دولت قبل 
این بود مشـکلات اقتصادی در پرتو نگاه خارجی 
حل مـی شـود و مشـکلات اقتصـادی مـردم به 
مذاکرات گره زده شـد، گفت: مـا مخالف مذاکره 
نیسـتیم و تاکید داریم حقوق ملت مـا باید احصا 
شـود و اخیرا نیز یادآوری کردیم اکنون هم نباید 
ذره ای از منافـع کشـور کوتـاه بیاییـم امـا اینکه 
همه مسـائل کشـور را در سـبد مذاکره بگذاریم 
بزرگترین خطا و جفا به نظام جمهوری اسـلامی 
اسـت. رئیـس کمیسـیون اقتصـادی مجلـس 
افزود:معیـار مجلس بسـتگی به عملکـرد دولت 
به ویژه در حوزه اقتصادی اسـت و اگـر وزرا خوب 
کار کنند، حمایـت می کنیـم و عملکرد ضعیف 
را ابتـدا تذکـر داده و اگـر تصمیـم گیری نشـود 
خودمـان در مجلس تصمیـم گیری مـی کنیم.

او تصریح کرد:شـرایط کشـور در نیمه دوم سـال 
گذشـته بـه تدریـج رو بـه بهبـود رفـت و نـرخ 
رشـد صادرات حـدود 30 درصـد افزایـش یافته 
و درآمدهـای نفتـی وضعیـت خـوب دارد و باید 
زمـان بگـذرد تـا شـاخص هـا وضعیـت بهتری 

بگیـرد.
پیش بینی بانک جهانی در خصوص نرخ 

رشد 3 درصدی اقتصاد 
پورابراهیمـی بیـان داشـت: بانـک جهانـی و 
صندوق بین المللی پول نرخ رشـد سـه درصدی 
در اقتصاد ایـران برای امسـال پیش بینـی کرده 
و ایـن علامت حرکت خـوب در اقتصاد اسـت اما 
تا وضعیـت مطلوب خیلـی فاصلـه داریـم. ؛ باید 
هنر مـا این باشـد کـه سـرعت را افزایـش داده و 
تاب آوری نظام در مقابل دسیسـه های دشـمن 
افزایش یابد امـا در مجموع مسـیر حرکت آینده 

اقتصـاد را مثبـت ارزیابی مـی کنیم.
او دربـاره مذاکـرات ویـن عنـوان کرد:اکنـون 
آخرین مراحـل بـرای تضامین و ایفـای تعهدات 
اقتصـادی طـرف مقابل در حـال انجام اسـت که 
البتـه جنـگ روسـیه و اوکرایـن بـی تاثیـر نبود 
و وقفـه ای ایجـاد کـرد و پیـش بینی این اسـت 
طی هفتـه های آینـده متـن تضامیـن نهایی به 
سرانجام برسـد و طی یکی دو ماه آیند خبرهایی 
در برجام، به جهت انجـام و توافق بین جمهوری 

اسـلامی و طرف هـای مقابـل اعلام شـود.
محدودیت منابع ارزی، خودرو را از 

اولویت واردات خارج کرد
پورابراهیمـی دربـاره واردات خـودرو گفـت: در 
بحـث خـودرو و برخـی اقـلام دیگـر مخالفتی با 
واردات نداریـم؛ البتـه معتقدیـم شـاید واردات 
خودرو به معنـای واقعی نتوانـد رقابت ایجاد کند 
اما در فضای کلان تعدیل تقاضـا و تقویت زمینه 

شـرایط رقابتی درسـت اسـت.
او ادامـه داد:اکنـون مشـکل، تامیـن ارز بـرای 
واردات اسـت و باید اولویت بندی کـرد و به دلیل 
محدودیت منابـع ارزی، اولویت تخصیص منابع 
ارزی بـه خـودرو از سـال ۹7 حذف شـد زیـرا در 
سـه سـال اخیر بـرای اولین بـار در تاریخ کشـور 
چـه قبـل و بعـد از انقـلاب، تـراز تجاری کشـور 

منفی شـد.
نماینـده مـردم کرمـان و راور در مجلـس بیـان 
کـرد: پیـش بینی بنـده ایـن اسـت امسـال تراز 
تجاری مثبت می شـود و با روند بهبود وضعیت، 
احتمال تخصیـص سـهمیه منابع بـرای واردات 
خـودرو عملی شـود لذا مشـکل خودرو مسـائل 

داخلـی نیسـت، مشـکل آن منابع ارزی اسـت.
او در بخـش دیگری از سـخنانش درباره مسـکن 
ملی اظهار داشـت:در بحث مسکن ملی پیشنهاد 
ما این اسـت دوره بازپرداخت اقسـاط طولانی تر 
شـود و برای این امـر راهکارهایـی در نظر گرفته 
ایم و دولت ورود کرده و سـاختار تامیـن مالی در 

نظر گرفته اسـت.
احتمال تعدیل طرح صیانت 

از فضای مجازی
پورابراهیمـی دربـاره طـرح صیانـت از فضـای 
مجـازی تصریح کـرد: این طـرح در کمیسـیون 
تخصصی جمع بندی شـده و قرار اسـت گزارش 
آن قرائت شـود که ابهامات و نکاتی مطرح شـده 

و در حال بررسی اسـت و احتمال دارد تعدیلاتی 
در کمیسـیون مربوطـه اتفـاق افتد و بعـد ارجاع 

شـود و یـا نه.
او بیان داشـت:در مجموع به جهـت اینکه نگران 
فضـای مجـازی در جامعه هسـتیم و بـا توجه به 
آسیب ها، موضوعات فرهنگی و عقیدتی و دینی 
حتمـا باید در ایـن حـوزه تصمیماتـی بگیریم تا 
آثارمنفی بـه حداقـل برسـد و در کنـار آن نباید 
ظرفیـت فعالیـت هـای اقتصـادی را بگیریـم و 

تفکیک ایـن دو حـوزه ضروری اسـت.
پورابراهیمـی بیـان داشـت:مخالفیم کـه امکان 
ظرفیت اقتصادی را از کشور بگیریم و در کنار آن 
حتما بایـد برای فضـای فرهنگی، نـگاه اعتقادی 
و دینـی تصمیـم گیـری شـود و جمـع ایـن دو 
امکانپذیر اسـت و خیلـی از کشـورها اعمال می 
کننـد و بـرای آن قاعـده دارنـد امـا در مجمـوع 
جمـع بندی طـرح صیانـت هنـوز از مجلـس به 

شـورای نگهبـان نرفته اسـت.
رئیـس کمیسـیون اقتصـادی مجلـس در ادامه 
دربـاره جامانـدگان سـهام عدالت گفت: بـرآورد 
این اسـت حدود ۲0 میلیون نفر در کشـور سهام 
عدالت ندارند کـه در کمیسـیون اقتصادی طرح 
را تصویـب کردیـم و برایـن اسـاس کسـانی که 

مشـمول باشـند، سـهام عدالت دریافت کنند.
او افـزود: بنـده بـه رئیـس جمهـور نامـه دادم و 
توافقات اولیـه انجام و در بودجه امسـال تصویب 
شـد و دولـت کلیـات را پذیرفتـه و دولـت بایـد 
آیین نامـه اجرایی بنویسـد و سـامانه ثبت نامی 
ایجـاد شـود تا همـه اقشـار واجـد شـرایط ثبت 
نـام کننـد و فکـر مـی کنـم تـا اردیبهشـت ماه 
بانـک اطلاعاتـی مـورد نیـاز را کامـل کنیـم و 
حتما بخـش عمـده ای امسـال واگـذاری انجام 

خواهد شـد.

سرپرست اداره صمت شهرستان زرند گفت:درج 
قیمت تولید کننده بر روی کالاها یکی از پروژه های 
اصلی وزارت صمت برای شفافیت و روان سازی نظام 
توزیع و قیمت گذاری و روزآمدســازی شیوه های 
نظارت بر بازار منطبق با بند ۲3 سیاست های کلی 

اقتصاد مقاومتی است 
علی رحمانی بیان کرد:اجرای طرح »درج قیمت 
تولیدکننده به جای قیمت مصــرف کننده روی 
کالاها« از ســوی این وزارتخانه با هدف شفاف و 
واقعی کردن قیمت ها و همچنین حذف سودهای 
غیر متعارف شبکه توزیع،آغاز شد و مرحله پنجم آن 
نیز از ابتدای اردیبهشت ماه روی طیف گسترده تری 

از کالاها اجرا خواهد شد
او افزود:از اوایل اسفندماه سال گذشته که طرح خرید 
شفاف با وجود کارشکنی برخی گروه های ذینفع با 
همراهی غالب تولیدکنندگان همراه بوده و برای 

اصلاح برخی رویه های فرهنگی و اجرایی، مقرر شد 
تنها در دوره گذار،قیمت تولیدکننده و مصرف کننده 
به صورت همزمان درج شود و این موضوع در ستاد 
تنظیم بازار کشور با پیشنهاد وزارت صمت درباره 
درج همزمان قیمت مصرف کننده و تولیدکننده در 

دوره گذار موافقت گردید. 
سرپرست اداره صمت زرند اظهارداشت:براساس 
این تصمیم،درج همزمــان قیمت تولید کننده و 
قیمت مصرف کننده روی کالا تا زمانی اجرا خواهد 
شد که طرح درج قیمت تولیدکننده برای مصرف 
کننده نهادینه شــود و مصرف کنندگان آشنایی 
کاملی از شیوه محاسبه ضرایب سود به نسبت قیمت 
تولیدکننده به دست آورند و پس از آن دوباره درج 
قیمت مصرف کننده حذف خواهد شد و تنها قیمت 

تولید کننده روی کالا درج خواهد شد. 
او می گوید ایجاد بهره وری و رقابت ســالم عوامل 

تامین و توزیع،کاهش نوسانات نامتناسب قیمت 
کالاها در ســه ماه اخیــر به غیــر از محصولات 
کشاورزی،حذف تخفیف های غیرواقعی،کاهش 
بهای پرداختی توسط مصرف کنندگان برای بیش 

از 8هزار قلم کالایی،ارائه اطلاعات قیمتی و آگاهی 
رسانی به مصرف کنندگان و همچنین نظارت بر 
رعایت سودهای مصوب قانونی حلقه های تامین 

و توزیع از نتایج اجرای مراحل قبلی این پروژه بود.
رحمانی ادامه داد:ضروریست کلیه واحدهای صنفی 
و فروشگاه های زنجیره ای هم نسبت به درج قیمت 
مصرف کننده متناسب با سود مجاز مربوطه به هر 
کالا نسبت به نصب اتیکت قیمت در قفسه ها اقدام 
نمایند که این مهم از طریق گشت های بازرسی و 
نظارت بر اصناف رصد شده و با متخلفان برخورد 

قانونی انجام می گردد.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس خبر داد

آغاز واگذاری سهام عدالت به جاماندگان در سال جاری

درج قیمت تولیدکننده 
روی کالا همچنان الزامی است

گزارش

حمزه پور جانشین معاون فرهنگی شهردار کرمان:
خانه فرهنگ سالمندان به 

فرهنگسرای کوثر منتقل می شود
تعطیلی خانه فرهنگ »سالمند پویا« اعتراض جمعی از سالمندان 
را در پی داشت، اما جانشــین معاون فرهنگی شــهردار کرمان 
می گوید: خانه فرهنگ سالمندان و دیگر خانه های فرهنگ تعطیل 

نمی شوند.
خانه فرهنگ ســالمند پویا حدودا یک سال اســت که در خیابان 
شهدای پیرانشهر در حال فعالیت اســت.محمدمهدی حمزه پور 
جانشــین معاون فرهنگی شــهردار کرمان می گوید:» این خانه 
موقعیت مکانی مناســبی برای حضور سالمندان و ظرفیت کافی 
برای فعالیت های سالمندان نداشته است و امکان توسعه عمرانی 
این ســاختمان هم وجود نداشــت و از روز اول افتتاح این خانه 
بسیاری از سالمندان به محل این خانه فرهنگ اعتراض داشتند. به 
همین دلیل خانه فرهنگ سالمندان به فرهنگسرای کوثر منتقل 

می شود.«
او افزود:» فرهنگسرای کوثر موقعیت مناسبی دارد، وسایل نقلیه 
عمومی نیز به آنجا تردد دارند و دارای سالن اجتماعات و اتاق های 
متعدد اســت که برای برگزاری فعالیت های مختلف ســالمندان 
مناسب است. همچنین اطراف فرهنگســرای کوثر فضای سبز و 
محوطه کتابخانه ملی قرار گرفته است که برای حضور سالمندان 

ٰ تر است.« مناسب
حمزه پور ادامه داد:» محیط اطراف فرهنگسرای کوثر برای حضور 
سالمندان مناسب سازی شده است وفعالیت های سالمندان در این 

فرهنگسرا آغاز شده است.«
جانشین معاون فرهنگی شهردار کرمان در خصوص ملک خیابان 
شــهدای پیرانشــهر نیز توضیح داد:»این خانه تملکی شهرداری 
کرمان در اختیار خیریه ای برای اشــتغال زایی بانوان آسیب دیده 
از اعتیاد قرار گرفته است و امیدواریم بتوانیم به اشتغال  30 تا 40 

خانمی که در دام اعتیاد بودند و الان ترک کردند کمک کنیم.«
او در توضیح فعالیت های خانه فرهنگ سالمندان توضیح داد: » با 
توجه به علایق سالمندان کمیته های مختلفی تحت پوشش این 
خانه فرهنگ تشکیل شده است، برای مثال کمیته ورزش، ادب و 

فرهنگ، کلاس های آموزشی و غیره.«
جانشین معاون فرهنگی شهردار کرمان در خصوص فعالیت های 
اجتماعی ســالمندان توضیــح داد: » با توجه به رشــد جمعیت 
سالمندی اســتفاده از ظرفیت اجتماعی ســالمندان بسیار مهم 
است و در این دوره از مدیریت شــهری کرمان قرار است تمامی 
فرهنگسراها و خانه های فرهنگ برای ســالمندان خدماتی ارائه 
کنند و فرهنگســرای کوثر به عنوان مرکز این مجموعه فعالیت 

داشته باشد.«
حمزه پور در خصوص خانه های فرهنگ نیز توضیح داد:» خانه های 
فرهنگ با فرهنگسراهای شــهرداری متفاوت هستند، شهرداری 
کرمان ۵ فرهنگسرا دارد که ملکش نیز متعلق به شهرداری است اما 
خانه های فرهنگ تعداد بیشتری هستند که با همکاری شهرداری 
با یک نهاد اجتماعی یا یک ثمن ایجاد شدند و مدت یکسال به ارائه 
خدمات می پردازند.البته در این یکسال شــهرداری فعالیت  این 
نهادها را رصد می کند و در صورت کــم کاری خانه فرهنگ را به 

متقاضی دیگری واگذار می کند.«
او در ادامه گفت:» برخی از مسئولان خانه های فرهنگ وظیفه شان 
را به درستی انجام ندادند و به همین دلیل خانه فرهنگ با تصمیم 
شورای شهر و معاون فرهنگی شهردار به مجموعه دیگری واگذار 

خواهد شد.«
حمزه پور با تاکید بر اینکه قرار نیســت تعداد خانه های فرهنگ 
کم شود گفت:» قصد ما اصلاح عملکرد خانه های فرهنگ است و 

می خواهیم سازوکار آنان را اصلاح کنیم.«

رئیس سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان از پیش 
بینی تولید 34۵ تن گوجه بهاره در هفت شهرستان 
جنوبی این استان خبر داد و گفت: ورود گوجه این 
منطقه به بازار قیمت این محصول را متعادل می کند.

سعید برخوری سطح زیر کشت گوجه فرنگی را در هفت 
شهرستان جنوبی استان کرمان ۹ هزار و ۵3۵ هکتار اعلام کرد و 
اظهار داشت:برداشت گوجه در این منطقه از نیمه نخست فروردین در 
شهرستان های قلعه گنج و رودبار جنوب آغاز شده و تا خردادماه سال 
جاری ادامه دارد. او به افزایش قیمت گوجه فرنگی در تهران اشاره و 
تصریح کرد:روانه شدن گوجه های این منطقه به بازار موجب پایین تر 

آمدن قیمت گوجه فرنگی در کشور شده است.
او از برداشت همزمان هفت محصول در منطقه جنوب کرمان خبر داد 
و این محصولات را شامل هندوانه، سیب زمینی بهاره، گوجه بهاره،پیاز 

بهاره،خربزه، طالبی و گرمک برشمرد.
او همزمانی برداشت گوجه در جنوب و محصولات کشاورزی 
خوزستان را دلیل کمبود کامیون و در نتیجه افزایش قیمت حمل و 

نقل محصولات کشاورزی اعلام کرد.
او به فصل برداشت هندوانه نیز در جنوب کرمان اشاره کرد و سطح 
زیرکشت این محصول را در این منطقه ۹ هزار و 8۵0 هکتار با پیش 

بینی تولید 364 هزار و 4۵0 تن عنوان کرد.
رییس سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان با بیان اینکه ۹هزار 
و ۲40 هکتار از اراضی این منطقه به کشت سیب زمینی بهاره 
اختصاص یافته است،از پیش بینی تولید 3۵۱ هزار و ۱۲0 تن 
محصول سیب زمینی در هفت شهرستان جنوبی استان کرمان خبر 
داد. او به تولید پیاز بهاره در منطقه جنوب کرمان اشاره و سطح زیر 
کشت این محصول را هشت هزار و ۵74 هکتار با پیش بینی تولید 

47۱ هزار و ۵70 تن اعلام کرد.
برخوری با بیان اینکه یکهزار و 4۹0 هکتار از اراضی منطقه جنوب 
کرمان به کشت خربزه اختصاص یافته است، از پیش بینی تولید ۵۲ 

هزار و ۱۵0 تن محصول خربزه در جنوب این استان خبر داد.
او گفت:سطح زیر کشت محصول طالبی در جنوب کرمان ۲40هکتار 

با پیش بینی تولید 6 هزار و ۲40تن اعلام است.
او با بیان اینکه ۱80هکتار از اراضی منطقه جنوب کرمان به کشت 
محصول گرمک اختصاص یافته است،از پیش بینی تولید چهار هزار 
و ۵00 تن محصول در این منطقه خبر داد. قیمت گوجه در جنوب 

کرمان بین هفت تا ۹ هزار تومان برآورد شده است.

رئیس سازمان صنعت،معدن و تجارت جنوب 
کرمان از بررسی مسائل حوزه های صنعتی، 
معدنی و تجاری جنوب کرمان در دیدار با وزیر 

صنعت، معدن و تجارت خبر داد.
مروجی فرد در این خصوص گفت: در این دیدار که مجمع 
نمایندگان استان کرمان و استاندار کرمان نیز حضور داشت 
موارد و مسائل مهم استان در حوزه های کاری صنعتی، 

معدنی و تجاری مطرح شد.
او افزود: مجمع نمایندگان استان نیز با مثبت ارزیابی کردن 
عملکرد وزارت صمت در 8 ماه گذشته، حمایت مجلس از 

برنامه های وزیر صمت را اعلام کردند. 
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت جنوب کرمان 
تصریح کرد: وزارت صمت با مطالعه و لحاظ شرایط موجود 
تولید و تجارت کشور،برنامه های متعددی را در دستور کار 
قرار داده که ازجمله آن ها می توان به تدوین طرح آمایش 
سرزمینی،اقدامات اساسی در چارچوب تأمین مالی واحدها، 
تأمین زیرساخت ها، تکمیل زنجیره تولید، تکمیل ظرفیت 
واحدهای نیمه فعال و...، اشاره کرد. او تاکید کرد:طرح آمایش 
سرزمینی صنعت،معدن و تجارت به عنوان یکی از اولویت ها و 
اقدامات جدید وزارت صمت با جمع بندی نظرات نمایندگان 
مجلس و استانداران هر استان و با در نظر گرفتن شرایط، 
توانمندی ها و نیازهای هر شهرستان تدوین و اجرا می شود 
مروجی فرد ادامه داد:این طرح نیز با اولویت ایجاد توازن در 
ظرفیت های سرمایه گذاری و اشتغال زایی در هر یک از مناطق 
کشور طراحی شده و یکی از معیارهای مجموعه وزارت صمت 
در اجرای طرح، توزیع جغرافیایی درست فرصت های تولیدی 

و تجاری در مناطق مختلف است.
او افزود:در جنوب کرمان نیز این طرح در جهت توسعه و 
توزیع عادلانه سرمایه گذاری در هر شهرستان به صورت 
جداگانه تدوین و اجرا خواهد شد و به طور حتم طرح خوب و 
تأثیرگذاری در جهت رشد صنعتی، معدنی و تجاری منطقه 

خواهد بود.

فرمانده انتظامی شــهربابک از توقیف 
یک تانکر حمل سوخت حامل 30 هزار 
لیتر گازوئیل فاقد مجوز هنگام عبور از 

محور اصلی این شهرستان خبر داد.
سرهنگ حسن عبدلی در تشریح این 
خبر بیان کرد:مامــوران پلیس امنیت 
اقتصادی استان در راستای شناسایی 
افراد و باندهای حــوزه قاچاق فرآورده 
های سوختی، از عبور یک تانکر حامل 

سوخت غیر مجاز از استان های مرکزی به مناطق جنوبی و در نهایت خروج آن ها 
از کشور مطلع شدند و این مورد را به پلیس چند شهرستان همجوار استان های 

مرکزی اطلاع دادند.
او افزود:در این رابطه ماموران پلیس شــهربابک با تکمیل اقدامات اطلاعاتی از 
تردد تانکر مورد نظر در محور ترانزیتیٰشهربابک-سیرجان-بندرعباسٰ مطلع 
و آن را در یک نقطه از این محور متوقف کردند که در بازرسی از این تانکر30 هزار 

لیتر گازوئیل فاقد مجوز با بارنامه روغن صنعتی کشف شد.
فرمانده انتظامی شهربابک با اشاره به دستگیری ۲ متهم که با بارگیری غیرمجاز 
این محموله از اصفهان به مقصد بندرعباس در حرکت بودند بیان داشت: خروج 
غیرمجاز فرآورده های سوختی از کشــور باعث وارد آمدن ضرر و زیان های بی 
شماری به عرصه های تولید، رفاه عمومی، اشــتغال و دیگر زمینه ها می شود از 

این رو پلیس با جدیت با این مورد برخورد می کند.

مدیر موزه نفت سوزهای کرمان با اشاره به 
رایزنی با ستاد مرکزی تهران گفت: این موزه 
بزودی و ظرف هفته های آینده بازگشــایی 
می شــود و برخی گمانه زنی ها در خصوص 
تعطیلی مطلق و تغییر کاربری موزه صحت 
ندارد. محسن اســماعیلی افزود: این موزه 
ابتدای اسفندماه ســال ۹۹ افتتاح و از اوایل 
ســال ۱400 تعطیل و تعطیلی آن به علت 

شرایط ناشی از شیوع کرونا اعلام شد.
او اظهار داشت:مدیریت موزه نفت سوزهای کرمان از بهمن ۱400 به شرکت ملی پخش فراورده 
های نفتی منطقه کرمان واگذار شده و با تعیین و نهایی شدن ساختار اداری و وضعیت نیروهای 

آن، بازگشایی می شود و بنایی هم برای جمع آوری و تعطیلی آن نداریم.
مدیر موزه نفت سوزهای کرمان با اشاره به برخی خبرهای منتشر شده در خصوص تعطیلی 
موزه نفت سوزها گفت: چنین خبری صحت ندارد و این موزه را پس از مشخص شدن ساختار 

کلی آن بزودی فعال می کنیم.
موزه نفت سوزهای کرمان که در خیابان شهدای شهر کرمان واقع شده اسفندماه ۹۹ به عنوان 
پنجمین موزه شرکت ملی نفت در محل باغ امارت تاریخی معروف به امارت بیگلر بیگی متعلق 

به دوران قاجاریه در کرمان افتتاح شد.
در این موزه آثار و اسناد تاریخی شرکت نفت به نمایش گذاشته شده است به طور مثال از گنجینه 
این موزه می توان به رادیو نفت سوز،چراغ دوچرخه نفت سوز، پنکه نفت سوز، یخچال نفتی، چراغ 
روشنایی دوچرخه نفتی، چراغ نفتی کالسکه ها، ویدئو پروژکتور نفتی، اسلایدشو نفتی و دیگر 

موارد تاریخی مرتبط با تاریخ این شرکت اشاره کرد.

رییس پلیس راهور شهرستان بردسیر از 
آغاز ارائه خدمات ترخیص اینترنتی انواع 
وســایل نقلیه توقیفی از طریق نرم افزار 

“پلیس من” در این شهرستان خبر داد.
سروان مهدی محیاپور افزود:از این پس 
به منظور تسریع در ارائه خدمات، ارتقای 
رضایتمندی، اصلاح و ساماندهی فرآیند 
ترخیص وســایل نقلیه توقیفی با حذف 
تشریفات زائد و کاهش هزینه ها از طریق 

ترخیص اینترنتی قابل اجرا خواهد بود.
او در ادامه گفت:با توجه به حرکت پلیس به ســوی هوشمندسازی، از این پس ارائه 
خدمت ثبت درخواست ترخیص وسایل نقلیه به صورت غیرحضوری و از طریق برنامه 

کاربردی پلیس من و سایت پلیس صورت خواهد گرفت.
او توضیح داد:شــهروندان برای دریافت خدمات مورد نیاز می توانند با نصب برنامه 
کاربردی اپلیکیشن ”پلیس من” بر روی گوشــی تلفن همراه خود، پس از ورود به 

برنامه و طی مراحل پیش بینی شده  برای ثبت درخواست خود اقدام کنند.
او افزود: خودروها و موتورســیکلت هایی که به دلیل ارتکاب تخلف توسط ماموران 
پلیس راهور توقیف شده اند و منعی برای ترخیص ندارند، شامل این طرح خواهند 

شد.
رییس پلیس راهور بردسیر یادآور شد:شــهروندان می توانند بدون حضور در دفاتر 
پلیس ۱به اضافه ۱0 و فقط با ارسال مدارک از طریق این نرم افزار، اقدام به ترخیص 

وسیله نقلیه خود کنند.

قاچاق 3۰ هزار لیتر گازوئیل 
با بارنامه روغن صنعتی

موزه نفت سوزهای کرمان
 بزودی فعال می شود

ترخیص اینترنتی وسایل نقلیه توقیفی 
بردسیر در نرم افزار “پلیس من”

ورود گوجه جنوب کرمان به 
بازار، قیمت ها را متعادل می کند

طرح آمایش سرزمینی 
در جنوب کرمان اجرا می شود
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خبرخبر

مدیرعامل شــهرهای جدید در یــک برنامه 
تلویزیونی، اعلام قیمت متری ۱0 تا ۱۵ میلیون 
تومان برای واحدهای نهضت ملی مسکن بود 
که هزینه واحدها را به بالای یک میلیارد تومان 
می رساند؛ اگرچه روابط عمومی شرکت، این عدد 
را اشتباه لفظی دانسته اما محاسبات سازندگان بر 
اساس قیمت نهاده های ساختمانی و هزینه های 
مرتبط با ساخت و ساز مربوط به سال گذشته 
از عددهــای بالای 800 میلیــون تومان برای 

واحدهای ۱00 متری حکایت دارد.
به گزارش ایســنا، هر روز اعداد و ارقام متفاوتی 
از قیمت واحدهای نهضت ملی مسکن از سوی 
مسئولان شنیده می شود که منجر به سردرگمی 
متقاضیان شده اســت. پس از آن که محمود 
محمودزاده ـ معاون وزیر راه و شهرســازی بر 
اساس فهرست بهای ســال ۱400 و با اتکا به 
برآورد سازمان برنامه و بودجه از پروژه های دولتی 
هزینه هر متر واحدهای نهضت ملی مسکن را 
4.۵ میلیون تومان اعلام کرد، روز گذشته رییس 
بنیاد مسکن گفت که نرخ هر متر از واحدهای 
واقع در بلوک های بالای شــش طبقه کمتر از 
6 تا 6.۵ میلیون تومان نخواهد بود. پیش از آن 
هم انبوه سازان و سازندگان با استناد به افزایش 
قیمت نهاده های ســاختمانی، نرخ دستمزد و 
سایر هزینه های مرتبط با صنعت ساختمان از 
قیمت های متری 7 تا ۱0 میلیون تومان برای 
واحدهای نهضت ملی مسکن سخن گفته بودند.

اما ماجرای سردرگمی متقاضیان نهضت ملی 
مسکن بین اعداد و رقم های مختلف به این جا 
ختم نمی شــود. دیشــب علیرضا جعفری - 
مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید هزینه 
هر متر مربع از واحدهای پروژه مذکور را بین ۱0 
تا ۱۵ میلیون تومان اعلام کرده است. البته محمد 
نظری - مدیر روابط عمومی شرکت عمران به 
ایسنا گفت که این رقم باید اصلاح شود و احتمالا 

اشتباه کلامی صورت گرفته است.
از طرف دیگــر، جعفری در ســخنان خود به 
تسهیلات تا ســقف 4۵0 میلیون تومان اشاره 
کرد و گفت که اقساط این تسهیلات بین 3 تا 4 

میلیون تومان است.

پرداخت حقوق 
دولتی ها مشروط شد

پرداخــت حقــوق و مزایــای کارکنــان 
دستگاه های اجرایی مانند چند سال اخیر 
به ثبت اطلاعات در سامانه ثبت و حقوق و 
مزایا مشروط شده اســت. به گزارش ایسنا، 
سامانه ثبت و حقوق و مزایا، تکلیف ماده ۲۹ 
قانون برنامه ششم توسعه جهت شفاف سازی 
پرداخت هاست که دســتگاه های اجرایی 
تعیین شده در این ماده قانونی مکلف هستند 
اطلاعات حقوقی کارکنان را در سامانه مربوط 
ثبت کنند.  در چند ســال اخیر در قوانین 
بودجه، پرداخت حقــوق و مزایای کارکنان 
مشروط به ثبت اطلاعات بوده است. در آبان ماه 
سال گذشــته این موضوع از سوی سازمان 
اداری و استخدامی و با همکاری سازمان برنامه 
و بودجه و وزارت اقتصاد مورد تاکید قرار گرفت 
و حتی در گزارشی اعلام شد نزدیک به ۱400 
دستگاه با وجود گذشت پنج سال از الزام قانون 
برنامه ششم توسعه هنوز اطلاعاتی در سامانه 
ثبت حقوق و مزایا وارد نکرده اند. اما در قانون 
بودجه سال جاری بار دیگر موضوع سامانه 
مورد توجه قــرار دارد اما تغییراتی به همراه 
داشته است. براساس تبصره ۲0 قانون بودجه، 
پرداخت هرگونه حقوق و مزایای مستمر و 
غیرمستمر به تمامی کارکنان دستگاه های 
اجرایی موضوع ماده ۲۹ قانون برنامه ششم 
توسعه باید براساس اطلاعات ثبت شده در 
سامانه یکپارچه نظام اداری )کارمند ایران( 
انجام شــود. همچنین ثبت اطلاعات برای 
دستگاه های زیر مجموعه مقام معظم رهبری 
منوط به اذن ایشــان خواهد بود. در قانون 
بودجه، به طور خاص نمایندگان مجلس برای 
اعلام عمومی حقوق مورد تاکید قرار گرفته اند 
و تکلیف شده که مجلس حقوق نمایندگان و 
مدیران خود را بــرای نظارت عموم مردم به 
طور شفاف و ماهانه در سامانه سازمان اداری و 

استخدامی اعلام کند.

محاسبات برمبنای آمارهای منتشر شده در 
سامانه کدال نشان می دهد تولید خودرو نه  تنها 
در ماه پایانی سال گذشته کمتر از بهمن ماه بوده 
بلکه کل تولید خودرو کشور در سال  ۱400 در 
مقایسه با سال قبل از آن 3.۵ درصد کاهش 
داشته است. تقاضا در بازار خودرو به طور سنتی 
در ماه های پایانی سال افزایش می یابد و این 
عامل خود محرکی برای رشد قیمت ها در این 
بازه زمانی است. رئیس اتحادیه نمایشگاه داران 
و فروشندگان خودرو تهران در گفت وگو با 
همشهری، با اشاره به تأثیر این عامل بر نرخ های 
کنونی بازار، بیشتر بودن تقاضا برای مدل های  
۱40۱ از آغاز امسال را یکی از دلایل رشد 
بیشتر قیمت این خودروها اعلام کرد و افزود: 
خرید خودرو در بازار به دلیل ناکافی بودن عرضه 
بسیار سخت شده و این عامل به خودی خود بر 
نرخ ها تأثیرگذار است اما از سوی دیگر افزایش 
نرخ ارز نیز فاکتوری است که در بازار خودرو 
به طور لحظه ای قیمت ها را تغییر می دهد. 
سعید مؤتمنی تغییر کانال قیمتی ارز از ۲۵ هزار 
تومان قبل از عید به نرخ ۲7.۵00 تومان را یکی 
از دلایل نوسان قیمت در بازار خودرو عنوان کرد 
و افزود: به رغم وجود تقاضای زیاد، با گذشت 
یک  هفته از شروع کاری بازارها، آنچنان که باید 
خودرویی عرضه نشده و نمایندگی های فروش 

از کمبود عرضه می گویند.
تولید افزایش می یابد

گفته های رئیس اتحادیه نمایشگاه داران و 
فروشندگان خودرو تهران درباره کاهش 
عرضه خودرو در حالی است که خودروسازها 
در روزهای اخیر از افزایش عرضه محصولات 
خود خبر داده اند. مدیرعامل سایپا روز 
گذشته از افزایش 4۵درصدی تولید خودرو 
در سال جاری خبر داد و گفت: از آغاز امسال 

این شرکت توانسته تولید خودرو را از یک هزار 
و ۱00 دستگاه در روز به یک هزار و 600 
دستگاه برساند. سخنگوی ایران خودرو نیز 
در گفت وگو با خبرگزاری ها از تسریع در روند 
تکمیل خودروهای ناقص و افزایش تعداد 
عرضه به بازار گفته است.آمار سال  ۹۹ و ۱400 
خودروسازها نشان می دهد تیراژ تولید، زیر 800 
هزار دستگاه بوده در حالی که به باور کارشناسان 
با توجه به میزان تقاضا عرضه سالانه خودرو 
باید بالای یک میلیون و 300 تا یک میلیون 
و 400 دستگاه باشد تا نیاز بازار تامین شود 
و در شرایط ممنوعیت واردات، افت عرضه 
محصولات تولید داخل شکاف قیمتی را بیش از 
این افزایش خواهد داد. مؤتمنی، رئیس اتحادیه 
نمایشگاه داران معتقد است: همین شکاف میان 
عرضه و تقاضا باعث می شود ۲06تیپ۲ که 
۱4۹میلیون تومان فاکتور می شود، در بازار 
۲80میلیون تومان معامله  شود. درحالی که 
همین خودرو پیش از عید به ۲6۲میلیون 

تومان رسیده بود و تداوم عرضه کم در بازار 
روز یک شنبه قیمت آن را ۱8میلیون تومان 

بالا برده است.
افزایش قیمت در تمام مدل ها

توقف تولید سمند و پژو40۵، خبری بود که به 
عقیده برخی کارشناسان قیمت این دو خودرو 
را در بازار افزایش داد؛ اتفاقی که با توقف تولید 
پراید در سال ۹8 نیز رخ داد. موتمنی البته معتقد 
است: افزایش قیمت در بازار خودرو منحصر به 
مدل یا خودرو خاصی نبوده و تمام محصولات را 
شامل می شود، به طوری که افزایش قیمت انواع 
سمند همان مقداری بوده که برای  ۲06 اتفاق 
افتاده است. پراید۱۱۱ شب عید ۱8۲میلیون 
تومان بود که الان به ۱87میلیون تومان رسیده، 
پراید۱3۱ هم که تا قبل از عید به ۱68میلیون 
تومان رسیده بود الان به ۱7۱میلیون تومان 
رسیده است. سمند سال۱400 رسیده بود به 
۲6۲میلیون تومان که الان ۲77میلیون تومان 

قیمت می خورد.

دولت توزیع نان با استفاده از کارت یارانه را 
راهکاری برای بهره مندی اقشار کم درآمد 
از یارانه، با حذف ارز ترجیحی آرد و نان در 
ند؛ به  ما نمایندگان اعلام کرده ا نظر است. ا
رد و نان  ز آ رز ترجیحی ا شرطی با حذف ا
فق هستند که  ساسی موا یر کالاهای ا و سا
سازوکاری مناسب برای اجرای آن در نظر 

گرفته باشد.
 طبق آخرین گزارش رسمی وزارت تعاون، 
کار و رفاه که درباره خط فقر در ایران منتشر 
نه هر فرد  ا ۹۹، خط فقر سر شد، در سال 
ر تومان بوده  معادل یک  میلیون و ۲۵4 هزا
یش  فزا ین گزارش مهم ترین عامل ا است. ا
خط فقر در سال ۹۹ را، تورم بالا در دو بخش 
ین  خوراکی ها و مسکن عنوان می کند، به ا
معنی که، در سال ۹۹ افراد کم درآمدی که 
بخش مهم درآمد آنها صرف خوراک و مسکن 

شده تورم بیشتری را تجربه کرده اند.
ینکه نرخ تورم در سال ۱400  با توجه به ا
نسبت به سال ۹۹ افزایش داشته و از 36.4 
ز 40 درصد رسیده است،  درصد به بیش ا
ا در سال ۱400 رشد  ر فقر ما بدون شک آ
نگونه حمیدرضا  شته است. هما بیشتری دا
و  مه  نا بر کمیسیون  رئیس  یی،  با با حاجی 
علام  بان سال ۱400 ا بودجه مجلس، در آ
کرد:  برآورد می شود در سال گذشته، حدود 
ز مردم کشور یعنی 40 میلیون نفر  نیمی ا
ز به کمک  ز جمعیت کشور به دلیل فقر نیا ا

فوری و آنی دارند. 
در این شرایط دولت اعلام کرده است تصمیم 
ز  ز بسیاری ا دارد تخصیص ارز ترجیحی را ا

کالاهای اساسی حذف کند که از جمله آن ها 
آرد و نان است. اما مجلس تاکید کرده است، 
به شرطی موافق حذف تخصیص ارز ترجیحی 
فق است که  ساسی موا ز برخی کالاهای ا ا
قل رساندن  دولت راهکاری را برای به حدا

آسیب به اقشار کم درآمد در نظر بگیرد.
 پیشنهاد دولت در این ارتباط توزیع کالاهای 
گفته  طبق  است.  نه  ا ر یا کارت  با  ساسی  ا
ول به زودی توزیع نان  مسئولان؛ در قدم ا
کارتی در برخی استان های کشور آغاز می 

شود.
ا به روشنی  ر آن ر زکا لبته دولت هنوز سا ا
مشخص نکرده است، تنها سازمان برنامه و 
بودجه اعلام کرده است: نه قرار است کارت 
نان صادر شود نه نان کوپنی در دستور کار 
همان  با  یی  نها کننده  مصرف  بلکه  است، 
کارتی که یارانه می گیرد، نان یارانه ای هم 

می خرد. 
یب رئیس کمیسیون  سید کریم حسینی، نا

د  قتصا جتماعی مجلس، در گفت و گو با ا ا
آنلاین، با تاکید بر اینکه مجلس فقط به شرط 
ر  تعیین ساز و کار مناسب برای کاهش فشا
ز  رز ترجیحی ا بر اقشار کم درآمد با حذف ا
کالای اساسی موافقت کرده است، افزود: تا 
ئه  را وقتی ساز و کار مناسب از سوی دولت ا
نشود، نمایندگان مردم اجازه اجرای آن را 

نخواهند داد.
او تصریح کرد: درباره کالاهای اساسی مانند 
نان که نقش مهمی در سبد غذایی اقشار کم 
درآمد دارد، سختگیری مجلس بیشتر است.

ینکه تا امروز هیچ سازوکار  حسینی با بیان ا
مشخصی از سوی دولت به مجلس اعلام نشده 
است، گفت: در این ارتباط وزارت اقتصاد و 
رت صنعت، معدن و تجارت  ا یی و وز ا ر ا د

مسئول ارائه سازو کار هستند.
او یادآور شد: قرار بر این بود در ابتدای سال 
ما تا  ئه شود ا ا ر ۱40۱ سازوکارها آماده و ا

امروز خبری از سازوکار روشن نیست.

رشد محسوس قیمت ها در سایه کاهش تولید خودروسازوکار دولت برای توزیع نان با کارت چیست؟

رییس کل بورس اوراق بهادار معتقد است مشکل ایجاد شده 
در بازار سرمایه امکان برطرف شدن در کوتاه مدت را ندارد .

مجید عشقی در پاسخ به این سوال که مهمترین دلیلی که 
سبب شد مشکل بورس به رغم تلاش های صورت گرفته در 
سال جاری برطرف نشود، چه بود؟ گفت: به هر حال بازار 
ر  ا ز عتمادی که در با برو شد. مشکل ا و د ر عتما با مشکل ا
سرمایه به وجود آمد و منجر به بروز نوسان جدی در بازار 

شد، چیزی نیست که به سرعت قابل رفع باشد .
یل پذیرش مسئولی در سازمان  وا فزود: در حقیقت ا وی ا
ر نیز به این نکته اشاره کردم که امکان  وراق بهادا بورس ا
لی سه  حل یکباره مشکل بورس فراهم نیست و شاید دو ا
سال طول بکشد تا بورس به وضعیت عادی و نرمال بازگردد .

وی در تحلیل شرایط کنونی تاکید کرد: با تلاش های صورت 
یجاد شده که قابل قبول  ر ا زا گرفته، فضای متعادلی در با
است و نظارت های سنگینی که صورت می گیرد نیز به مرور 

زمان تاثیر خود را بر بازار به جا خواهد گذاشت .
او در جواب این پرسش که مهمترین برنامه هایی که در این 
راستا در دستور کار دارید، چیست؟ گفت: تثبیت سودآوری 
ز مهمترین برنامه هایی است که در دستور  شرکت ها یکی ا
ا شاهد  قات خوبی ر تفا ین بخش ا قا در ا تفا ر است و ا کا

هستیم و شرکت ها سودآوری خوبی را دارند .
برای  تصمیم گیری  که  پرسش  ین  ا به  پاسخ  در  عشقی 
برداشته شدن دامنه نوسان به چه نتیجه ای منجر شد، نیز 
گفت: اوایل امسال دامنه نوسان برداشته می شود و این اقدام 
بی تردید تاثیری بسیار مثبت بر بورس باقی خواهد گذاشت.

ر  ز آنکه سکان دا در سال گذشته مجید عشقی اندکی پس ا
هدایت سازمان بورس و اوراق بهادار شد، اعلام کرد که باید 
موضوع باز کردن دامنه نوسان در دستور کار قرار گیرد. اما 
این موضوع باید به شکل تدریجی و در یک زمانبندی خاص 

انجام شود که قطعا در برنامه های ما جا دارد.
وی پس از آن اعلام کرد که اگر شرایط محیا باشد، روش های 
مختلفی برای باز کردن دامنه نوسان وجود دارد. از جمله آن 
می توان به باز کردن دامنه نوسان برای سهام شرکت هایی 

اشاره کرد که تعادل و بازارگردان دارند.
عشقی بر این باور است که دامنه نوسان همان قیمت گذاری 
دستوری است. دامنه نوسان نمی گذارد بازار در مسیر عرضه 
ه خود را  و تقاضا و بدون دخالت های دستوری مسیر و را
وایل بهمن ماه بود که اعلام کرد  پیدا کند. در این راستا، ا
طی یک یا دوماه آتی شاهد تغییرات اساسی در حوزه دامنه 

نوسان باشیم.
منه  وی حالا در گفتگو با قرن  نو زمان تغییر یا حذف دا
نوسان را اوایل امسال اعلام کرده است . اتفاقی که می تواند 

مناسبات در بورس اوراق بهادار را دستخوش تغییر کند.

گزارش
ایرنا

قیمت خانه های دامنه نوسان بورس برداشته می شود
نهضت ملی مسکن 

میلیاردی شده است؟

رنا
: ای

س
عک

رنا
: ای

س
عک

وزیر اقتصـاد در سـال گذشـته بانک هـا را مکلف کـرد تا 
اسـامی ابر بدهکاران را در سـایت خود منتشـر کنند و تا 
پایان سـال گذشـته خبری از انتشار اسـامی مذکور نشد 
اما در سـال جدید و از روز گذشـته، چهار بانک نسـبت به 

انتشـار اسـامی ابر بدهکاران خـود اقـدام کرده اند.
پاییـز سـال گذشـته وزیـر امـور اقتصـادی و دارایـی در 
نامـه ای از بانک مرکزی درخواسـت کـرد تا بانک هـا را به 
انتشـار هر سـه ماه یکبار فهرسـت ابربدهکاران در سایت 

خـود ملـزم کند.
همچنیـن، در ایـن زمینـه بانک هـا بایـد مشـخصات 
تسـهیلات گیرنده یا متعهد، توجیه بانک برای تخصیص 
منابع، مبلغ تسـهیلات یـا تعهـدات، میـزان بازپرداخت، 
مانده بدهی، نرخ سـود، نـوع کلی تضامین را نیز منتشـر 

. کنند
بررسـی ها حاکی از آن اسـت کـه بانک هـا تا پایان سـال 
گذشته نسبت به انتشـار اسـامی ابر بدهکاران خود اقدام 
نکردند و در سـال جاری نیز، طی روز گذشـته بانک ملی، 

اسـامی بدهکاران کلان خود را اعـلام کرد.
پس از این بانک، بانک های کشـاورزی، مسـکن و پسـت 

بانک نیز اسـامی ابر بدهکاران را منتشـر کردند.
درحالیکـه تاکنون چهـار بانک اسـامی بدهـکاران کلان 
را منتشـر کرده انـد اما بر خـلاف دسـتور وزیـر اقتصاد به 
بانک ها، برخـی از آن هـا جزئیـات پرداخت تسـهیلات و 

میـزان بدهـی را اعـلام نکرده اند.
پیش از این نیز، در مناظرات سـیزدهمین دوره انتخابات 
ریاسـت جمهـوری عبدالناصـر همتـی - رئیـس کل 
سـابق بانـک مرکـزی- بـا ارائـه کاغـذی دست نوشـته 
نـام ۱۱ بدهـکار عمـده بانکـی را در اختیار آیت الله سـید 
ابراهیم رئیسـی قـرار داد که نـام بدهکاران عمـده بانکی 
در آن بـه ترتیـب دانیـال زاده، عظـام، صدرهاشـمی نژاد، 
العقیلی، اقدامیان، فلاحتیان، شـفیعی، گرامی، ایزدپناه، 

رسـتمی صفا و ریخته گـران بـود.
سـیدابراهیم رئیسـی هم در آن زمـان اعلام کـرد که "به 
جای اعلام اسـم، ابربدهکاران بانکـی را محاکمه کردیم"؛ 
به گفته کارشناسـان،اکنون که بانک ها شـروع به انتشـار 
اسـامی بدهـکاران کلان کرده اند، لازم اسـت تـا صرفا به 
انتشـار اکتفا نشـود و انجام اقداماتی در جهت مطالبه این 

بدهی هـا و کنترل میـزان مطالبـات معوق مهم تر اسـت 
زیرا، مطالبات معوق به معنای قفل شـدن بخشـی از پول 
بانک ها و بسته شدن دسـت آن ها در پرداخت تسهیلات 

به مردم اسـت.

کدام بانک ها بدهکاران کلان 
خود را معرفی کردند؟

گزارش

نرخ دلار در صرافی های بانکی یکشنبه، ۲۱ فروردین ۱40۱ با ۲۵ تومان کاهش نسبت به 
روز گذشته، ۲۵ هزار و ۲۵۹ تومان معامله شد.به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، قیمت 
فروش یورو در ساعت ۱3 و 30 دقیقه روز گذشته با 8۹ تومان کاهش نسبت به روز کاری 
شنبه برابر با ۲8 هزار و ۵67 تومان بود. قیمت خرید هر دلار روز یک شنبه ۲۵ هزار و هفت 
تومان و نرخ خرید هر یورو نیز ۲8 هزار و ۲۹۲ تومان اعلام شد. علاوه بر این، بهای خرید دلار 

در بازار متشکل ارزی ۲۵ هزار و ۱0۲ تومان و نرخ فروش آن ۲۵ هزار و 330 تومان بود. این در حالی است که نرخ خرید 
یورو در این بازار ۲7 هزار و ۲۹۹ تومان و نرخ فروش آن نیز ۲7 هزار و ۵47 تومان اعلام شد. همچنین، در سامانه نیما در 
معاملات روز یک شنبه، حواله یورو به قیمت ۲6 هزار و 8۱7 تومان فروخته و حواله دلار به بهای ۲4 هزار و 6۵۹ تومان 
معامله شد. به گزارش ایرنا، افزایش قیمت دلار در صرافی های بانکی از ابتدای سال ۱400 شروع شد و خردادماه وارد 
کانال ۲6  هزار تومان شد و نوسان قیمت  دلار در صرافی های بانکی این روند ادامه داشت. به طور مشخص در ۲4 آذرماه 
وارد کانال ۲7 هزار تومان ثابت مانده بود. در روزهای سرد زمستانی نرخ ارز نیز سیر نزولی را شروع کرد و پس از 6 ماه 
دوباره به کانال ۲6 هزار تومان بازگشت و در آخرین روزهای دی ماه مصادف با ۲7 این ماه دوباره به کانال ۲۵ هزار تومان  
بازگشت. سیر نزولی قیمت ها ادامه داشت تا اینکه در ۱7 بهمن ماه در کانال ۲4 هزار تومان نوسان داشت و در روزهای 

بعد و با شروع سال جدید دوباره قیمت دلار در صرافی های بانکی در همان قیمت ۲۵ هزار تومان افت و خیز داشت.

افت اندک قیمت دلار و یورو در صرافی های بانکی

استاندار کرمان گفت: با وجود زحماتی که در روستاها کشیده شده است اما به 
مکان زیست دلپذیر برای مردم تبدیل نشده اند. به گزارش روز یکشنبه ایرنا به 
نقل از پایگاه اطلاع رسانی اســتانداری کرمان، علی زینی وند در دیدارِ مدیران 
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان به مناسبت سالروز تاسیس این نهاد عنوان 

کرد: بنیاد مسکن به نهادی بالنده و تاثیرگذار تبدیل شده که بسیاری از شئون مهم زندگی مردم به آن 
وابسته است.  وی بنیاد مسکن را جزوی جدایی ناپذیر از زندگی مردم و یکی از مجموعه های فعال و موثر در 
بحران هایی چون سیل و زلزله دانست و بیان داشت: ضمن آنکه باید فضای مناسب و مطلوب برای زیست 
بخش عمده ای از مردم در روستاها و شهرهای کوچک فراهم شود که بخش عمده آن توسط بنیاد مسکن 
محقق می شود. زینی وند به چهره نامطلوب حاشیه نشینی ها نیز اشاره داشت و گفت: ما نتوانستیم از 

روستاها و شهرهای کوچک محافظت کنیم که شاهد مهاجرت ها نباشیم.
وی با بیان اینکه روستاها در بی توجهی تاریخی به سمت مهاجرت رفته اند، تصریح کرد: بهترین طراحی و 

فضاسازی را با قیمت ارزان می شود در روستاها ایجاد و فضا را برای ماندگاری جمعیت فراهم کرد.

استاندار کرمان: روستاها به محل زیست دلپذیر 
تبدیل نشده اند

معاون صنایع حمل و نقل وزارت صمــت با بیان اینکه خودروی 
ارزان قیمت در بهمن ماه امسال رونمایی می شود، گفت: در دنیا 
قیمت این خودرو کمتر از 6000 دلار اســت. به گزارش ایسنا، 
منوچهر منطقی از برنامه ریزی این وزارتخانه برای تولید خودروی 

ارزان قیمت خبر داد و گفت: تولید خودروی ارزان قیمت تنها مسئله ایران نبوده و مربوط 
به تمام کشورها است زیرا خودروهای موجود برای همه جمعیت جهان مناسب نیست و 
تنها برای ۲ میلیارد نفر مناسب است. وی افزود: دو مسیر موازی در صنعت خودروسازی 
دنیا ایجاد شده؛ نخست مسیری که برای دهک های درآمدی بالا ایجاد شده و دومین مسیر 
تولید خودرو برای دهک های درآمدی پایین. معاون صنایع حمل و نقل وزارت صمت با 
بیان اینکه خودروی اقتصادی باید به روز بوده، از نظر ظاهری جذابیت لازم را داشــته و 
ارزان قیمت باشــد، اضافه کرد: روش نوآوری های مقتصدانه، روشــی علمی برای تولید 
خودروی ارزان قیمت است به این معنا که در این روش ویژگی های لازم و مناسب برای یک 

خودرو حفظ می شود اما هزینه ها افزایش نمی یابد.

رونمایی از خودروی ارزان قیمت داخلی
 در بهمن ماه امسال

دلار
خودرومسکن

کاغذ اقتصادی

پیش از این نیز، در مناظرات سیزدهمین دوره انتخابات 
ریاست جمهوری عبدالناصر همتی - رئیس کل سابق 
بانک مرکزی- با ارائه کاغذی دست نوشته نام ۱۱ بدهکار 
عمده بانکی را در اختیار آیت الله سید ابراهیم رئیسی 
قرار داد که نام بدهکاران عمده بانکی در آن به ترتیب 
دانیال زاده، عظام، صدرهاشمی نژاد، العقیلی، اقدامیان، 
فلاحتیان، شــفیعی، گرامی، ایزدپناه، رستمی صفا و 

ریخته گران بود.

نرخ مصوب سیمان اعلام شد
هر پاکت ۵0 کیلوگرمی سیمان سفید نیز در 
حال حاضر در بازه قیمتی ۲۵ هزار و ۹00 تا 4۵ 

هزار و 600 تومان قرار دارد.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، براســاس 
نرخ های اعلامی وزارت صمت هر پاکت ۵0 
کیلوگرمی سیمان خاکستری تیپ ۲ در حال 
حاضر در بازه قیمت ۲۲ هزار و ۵00 تا 30 هزار 
و 400 تومان قیمت دارد و هر پاکت سیمان 
خاکستری تیپ ۱-3۲۵ در حال حاضر در بازه 
قیمتی ۱۹ هزار و ۹00 تا ۲8 هزار و 800 تومان 
قرار دارد. هر پاکت ۵0 کیلوگرمی ســیمان 
سفید نیز در حال حاضر در بازه قیمتی ۲۵ هزار 
و ۹00 تا 4۵ هزار و 600 تومان قرار دارد. گفتنی 
است که در اواسط سال گذشته قطعی برق های 
گسترده ای در کشور ایجاد شد که در راستای 
آن خط تولید کارخانه های سیمان نیز متوقف 

شد و این امر قیمت سیمان را به سقف رساند.
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ثبت نام آزمون ورودی مدارس 
نمونه دولتی از 3۰ فروردین ماه 

آغاز می شود
ثبت نام داوطلبان آزمون ورودی مــدارس نمونه دولتی، از تاریخ 
30 فروردین تا ۱0 اردیبهشــت ۱40۱ از طریق سامانه ثبت نام 
انجام خواهد شد. به گزارش گروه جامعه ایرنا از وزارت آموزش و 
پرورش، در راستای اجرای اساسنامه مدارس نمونه دولتی مصوب 
هشتصد و چهل و هفتمین جلسه شورای عالی آموزش و پرورش، 
»دســتورالعمل برگزاری آزمون ورودی پایه دهم مدارس نمونه 
دولتی دوره دوم آموزش متوسطه )دبیرستان ها و هنرستان های 
فنی و حرفه ای( ســال تحصیلی ۱40۲-۱40۱، از سوی معاونت 
آموزش متوســطه به ادارات کل آموزش و پرورش استان ها ابلاغ 
شد. بر اساس این دستورالعمل، تمامی دانش آموزان پایه نهم سال 
تحصیلی ۱40۱-۱400، مجاز به ثبت نام در آزمون ورودی مدارس 
نمونه دولتی هستند. بر این اساس، هر داوطلب صرفاً می تواند در 
نمون برگ تقاضای ثبت نام، یک رشته تحصیلی از شاخه نظری 
)ریاضی فیزیک، علوم تجربی، ادبیات و علوم انسانی و علوم و معارف 
اسلامی( را انتخاب نماید.  آزمون ورودی مدارس نمونه دولتی دوره 
دوم آموزش متوسطه )دبیرستان ها و هنرستان های فنی و حرفه 
ای( سال تحصیلی ۱40۲-۱40۱، رأس ساعت ۹ صبح روز جمعه 
3 تیر ۱40۱در سراسر کشور به  صورت هم زمان برگزار خواهد شد 
و کارت ورود به جلسه حداقل سه روز قبل از تاریخ برگزاری آزمون، 

از طریق سامانه ثبت نام در اختیار داوطلبان قرار خواهد گرفت.
بر این اســاس، هر داوطلب صرفاً می تواند در نمون برگ تقاضای 
ثبت نام، یک رشــته تحصیلی از شــاخه نظری )ریاضی فیزیک، 
علوم تجربی، ادبیات و علوم انســانی و علوم و معارف اسلامی( را 

انتخاب نماید.

آسیب های روانی دوری از مدرسه؛ 
اختلال جدی در رابطه والدین با 

کودکانشان در دوران کرونا
یک روانشناس و کارشــناس حوزه آموزش وپرورش درباره تاثیرات 
بیماری کرونا و تعطیلات طولانی مدت مدارس بر سلامت روان دانش 
آموزان توضیحاتی ارائه کرد و گفت: اگر این بیماری ادامه دار باشد تا 
کی می توانیم جلوی حضور دانش آموزان در مدرسه را بگیریم؟. اکنون 
دانش آموزانی داریم که ۹ ساله شده اند و هنوز به مدرسه نرفته اند و این 

می تواند پیامدهای جبران ناپذیری داشته باشد.
عباس فرجی در گفت وگو با ایســنا، در این باره اظهار کرد: در دوران 
پاندمی کووید ۱۹، »پساکرونا«، یکی از مهم ترین دغدغه های نظام های 
آموزشــی در تمام دنیا بوده اســت؛ به عنوان روان شناس و مشاور در 
آموزش و پرورش در دوران این پاندمی، اختلال جدی در رابطه والدین 

با کودکانشان برایم بسیار پررنگ بود.
وی افزود: تقریبا هر روز اولیایی به دفاتر مشاوره مراجعه و روی موضوع 
آموزش فرزندانشان تاکید می کنند، اینکه »فرزندشان پس از همه گیری 
کرونا درس نمی خواند.« جمله بسیار آشنایی برای من و همکارانم است. 
این روانشناس و کارشــناس حوزه آموزش وپرورش ادامه داد: نحوه 
مواجهه والدین با این جمله به این معناســت که گویی این مشاور به 
اصطلاح "در باغ نیست". البته حق هم می دهم چنین تصوری داشته 
باشند؛ چرا که معتقدم سلامت روان دانش آموز از درسش با اهمیت تر 
است اما شوربختانه نگاه کلان آموزش و پرورش به دانش آموزان چنین 
تاثیری گذاشــته که آموزش بر همه چیز تقدم دارد. کافی است روی 
جملات تاکیدی مسئولین آموزش و پرورش دقت کنیم تا متوجه شویم 

تا چه اندازه روی بحث آموزش تاکید می کنند.
فرجی با بیان اینکه این در حالی اســت که تهدید جدی این پاندمی، 
سلامت روان دانش آموزان است گفت: اغلب اولیاء این اعتقاد را دارند 
که »ما هیچ انتظاری از فرزندمان نداریم جز اینکه درسش را بخواند.« 
در تصور این دست از والدین، بچه خوب، کسی است که درس بخواند 
و نمرات عالی کســب کند، اما در حقیقت این طور نیست و معتقدم 
دانش آموزِ خوب، دانش آموزی است که بتواند کارکردهای مختلفی 

به عهده بگیرد.

رییس مرکز تحقیقات ویروس شناسـی دانشـگاه 
علوم پزشـکی شـهید بهشـتی گفت: بـا توجه به 
اینکـه بیمـاری سـرخک بسـیار مسـری و همراه 
بـا مشـکلات تنفسـی اسـت ضروریسـت کـه 
واکسیناسـیون کـودکان زیـر پنـج سـال تکمیل 
شـود تا این کودکان به این بیماری مبتلا نشـوند.
به گزارش ایرنا، واکسیناسـیون سـرخک از سـال 
۱383 به صـورت جدی درایران آغاز شـد و همین 
امر باعث شـده کـه ایـن بیمـاری در کشـور ایران 
ریشـه کن و حـذف شـود امـا در روزهـای اخیـر 
اخباری از شیوع سـرخک درافغانسـتان موجی از 

نگرانـی را در کشـور ایجاده کرده اسـت.
گرچه ایران در سـال گذشـته موفق به اخذ گواهی 
حذف سرخک از سـازمان جهانی بهداشت شد، اما 
متاسفانه در افغانستان به عنوان یکی از کشورهای 
همسـایه بیماری سرخک شـایع شـد به گونه ای 
که براسـاس اعلام وزارت بهداشـت تاکنـون ۱64 

نفر در ایـران به ایـن بیماری مبتلا شـده اند.
همیـن موضـوع باعث شـده اسـت کـه بـه دلیل 
شـدت سـرایت ایـن ویـروس، تمـام کودکانی که 
تاکنون واکسیناسـیون آنها تکمیل نشـده اسـت، 
برای تزریق واکسـن MMR )سرخک، سرخچه 
و اوریـون( خـود مراجعه کنند تـا به ایـن بیماری 

مبتلا نشـوند.
البته ایـن فراخوان تنها بـرای کودکان زیر ۵ سـاله 
ای اسـت کـه بـه هـر دلیلـی نسـبت بـه تکمیل 
واکسیناسـیون آنها اقدام نشـده اسـت و یا در واقع 
ایـن واکسـن بـرای آنها بـه صـورت کامـل تزریق 

نشـده است.
طبق برنامه ریـزی های انجام شـده باید واکسـن 
MMR )سـرخک، سـرخچه و اوریـون( در 
یکسـالگی و ۱8 ماهگی برای کودکان تزریق شود 
و واکسـن قبل از مدرسـه یا همان واکسـن های 6 
سالگی شـامل واکسـن های سـه گانه و فلج اطفال 

و ام ام آر )MMR( اسـت.
اهمیـت واکسـن MMR تـا حـدی اسـت کـه 
تاکید شده اسـت که در سـریع ترین زمان ممکن 
کودکان زیر ۵ سـال بـا پرونده ناقص این واکسـن، 
بـرای تزریـق بـه مراکـز بهداشـتی و پایگاههـای 

سـلامت وزارت بهداشـت مراجعـه کنند.
به همین منظـور رییس مرکز تحقیقـات ویروس 

شناسی دانشگاه علوم پزشـکی شهید بهشتی روز 
یکشـنبه در گفت و گو با خبرنگار حوزه بهداشت و 
سلامت ایرنا اظهار داشت: کشـور ایران در مجموع 
برنامه خوبی برای کنترل سـرخک داشـته اسـت 
چون بـا ایـن اقدامـات و برنامه ریزی های درسـت، 
سـرخک مربوط به ایران کنترل شد اما کشورهای 
همسـایه از جملـه افغانسـتان وضعیـت خوبی در 

زمینه این بیمـاری ندارند.
دکتـر علیرضـا ناجـی تصریـح کـرد: بـه دلیـل 
مهاجرت هـا و مشـکلات ناشـی از آن بیمـاری 
سـرخک در کشـور افغانسـتان مشـاهده شـده و 
اکنـون به واسـطه شـیوع سـرخک در این کشـور 
همسـایه، ایـن بیمـاری نیـز وارد کشـور ما شـده 
است و متاسـفانه موارد زیادی از سـرخک در ایران 

مشـاهده شـده اسـت.
وی ادامه داد: بیشـتر افـراد مهاجر بـه این بیماری 
مبتلا می شـوند و زمانی که این بیماری در سـطح 
یـک جامعـه ای منتشـر می شـود امکان سـرایت 
به دیگـر افـراد نیـز وجـود دارد، اما بایـد گفت که 
سـرخک بیماری تنفسـی و بسـیار مسـری است 
که باید به این موضـوع اهمیت ویژه ای داده شـود.

رییس مرکز تحقیقات ویروس شناسـی دانشـگاه 
علوم پزشـکی شـهید بهشـتی اظهـار داشـت: در 
واقع شـیوع سـرخک در افغانسـتان به عنوان آژیر 
خطری برای کشـور ایران اسـت و این خطـر به ما 
گوشـزد شـده اسـت تا اقدامات و برنامه ریزی ویژه 
بـه خانواده هایی که هنوز واکسیناسـیون فرزندان 

خـود را تکمیـل نکرده اند، صـورت گیرد.
وی خاطرنشـان کرد: با توجه به اینکه سـرخک با 
واکسیناسـیون در ایـران به صورت جـدی کنترل 
شـد اکنـون هـم بهتریـن اقـدام رفتن به سـمت 
واکسیناسـیون اسـت البته ایـن واکسیناسـیون 
بـرای کـودکان زیـر ۵ سـالی اسـت که واکسـینه 
شـدن آنها به هر دلیلی به تاخیـر افتـاده و در واقع 

ناقص اسـت.
بیماری سـرخک در واقـع ویروس منتقل شـونده 
تنفسـی اسـت و شـدت مسـری بودن آن بسـیار 
بالاسـت، پـس واکسـن تنهـا راه جلوگیـری از 

سـرخک اسـت
رییس مرکز تحقیقات ویروس شناسـی دانشـگاه 
علوم پزشـکی شـهید بهشـتی افـزود: مهمترین 
اقـدام در رابطه با کنتـرل بیماری سـرخک تزریق 
واکسن و نوع واکسن MMR اسـت که باید برای 
کـودکان زیر ۵ سـال بـا پرونـده ناقص بایـد حتما 

برای تزریق واکسـن برنامه ریـزی و اقـدام کنند.
وی تاکید کرد: بیماری سـرخک در واقـع ویروس 
منتقل شونده تنفسی است و شـدت مسری بودن 
آن بسیار بالاسـت، پس واکسن تنها راه جلوگیری 
از سـرخک اسـت و بایـد واکسیناسـیون سـریع، 

زنجیره انتقـال این ویـروس را کاهـش دهیم.
ناجی ادامـه داد: بیمـاری سـرخک هر زمـان وارد 
کشـوری شـود به دلیل سـرایت بـالای آن امکان 
انتقـال آن وجـود دارد و تمـاس نزدیـک بـا فردی 
کـه سـرخک دارد، مـی توانـد باعـث شـیوع ایـن 

ویـروس شـود.
وی سـرخک را بیماری بسـیار مسـری دانسـت و 
اظهـار داشـت: بـرای ایـن بیمـاری داروی خاصی 
وجـود نـدارد بایـد کـودکان زیـر ۵ سـاله زمینـه 
تکمیـل واکسیناسـیون آنهـا فراهم شـود تـا آمار 

مبتلایـان بـه ایـن بیمـاری کاهـش یابد.
رییس مرکز تحقیقات ویروس شناسـی دانشـگاه 
علوم پزشکی شـهید بهشـتی ادامه داد: به همین 
منظور وزارت بهداشت برای تکمیل واکسیناسیون 
این بیماری از تمام خانـواده هـای دارای فرزند زیر 
۵ سـال بـا پرونـده ناقـص واکسیناسـیون دعوت  
کرده تا نسـبت به تزریـق واکسـن MMR اقدام 

. کنند
وی عوارض بیماری سـرخک را نیز بیماری شدید 
تنفسـی و در نهایت ذات الریه عنوان کـرد و گفت: 
متاسـفانه به دلیـل اینکه ممکن اسـت کـودکان 
دچـار ذات الریه شـوند،  حتـی مرگ ناشـی از این 

بیماری نیـز برای کـودکان ممکن اسـت
وی عوارض بیماری سـرخک را نیز بیماری شدید 
تنفسـی و در نهایت ذات الریه عنوان کـرد و گفت: 
متاسـفانه به دلیـل اینکه ممکن اسـت کـودکان 
دچـار ذات الریـه شـوند حتی مـرگ ناشـی از این 

بیماری نیـز برای کـودکان ممکن اسـت.
ناجی تاکید کرد: در این راسـتا والدیـن باید تزریق 
واکسـن کودکان را بسـیار جـدی بگیرند تـا برای 
خانواده ها به ویژه کودکان مشـکلی ایجاد نشـود.
به گـزارش ایرنا، کمـال حیدری معاون بهداشـت 
وزارت بهداشـت، درمـان و آموزش پزشـکی نیز از 
شناسـایی ۱64 مورد ابتلا به بیماری سـرخک در 
کشـور خبر داد و گفته اسـت که به همین منظور 
بـه تمـام دانشـگاه هـای علـوم پزشـکی هشـدار 
داده شـد کـه در جهـت مقابله بـا این موضـوع که 
تهدیدکننده موفقیت ایران در عرصه ریشـه کنی 
سرخک در کشور اسـت، اقدامات لازم را انجام داده 
و در زمینه تکمیل واکسیناسـیون اتباع غیرایرانی 

حتمـا برنامه ریـزی کنند.
وی ادامـه داد: همچنیـن بـه بخـش دولتـی و 
خصوصی دسـتور آمادگـی داده ایم تـا در صورت 
مراجعـه افـراد مبتـلا مراقبـت و آزمایشـات لازم 
سـریعا انجام شود. تبعه افغانسـتانی که قصد رفت 
و آمد به کشورشـان را دارند، توجه داشـته باشـند 
کـه حتمـا واکسیناسـیون شـان را کامـل کـرده 
باشـند، زیرا در حـال حاضر در کشـور افغانسـتان 

ایـن بیماری شـایع اسـت.

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه 
اکنون به تزریق حدود ۱48 میلیون دز واکســن در 
کشور رسیده ایم، تاکید کرد: رئیس جمهور شخصا در 
بحث واکسیناسیون وارد شد و در جهت تامین واکسن 

علیه کرونا تلاش زیادی کرد.
به گزارش خبرنگار حوزه بهداشــت و سلامت ایرنا، 
بهرام عین اللهی در آیین تکریم و تقدیر از خادمان 
نوروزی سلامت که در سالن همایش های رازی برگزار 
شد، افزود: اکنون به تزریق حدود ۱48 میلیون دز 
واکسن در کشور رسیده ایم و سلامت مردم برای ما 
بسیار اهمیت دارد و آنها مطمئن باشند که  آسایش و 
سلامت را دست اندرکاران و کادر سیستم بهداشت و 

درمان بوجود می آورند.
وی با اشــاره به اینکه پوشش وسیع واکسیناسیون 
علیه کرونا در دولت ســیزدهم شادی و لبخند را در 
مردم کشــورمان بوجود آورد، تصریح کرد: امسال 
شاهد شادی مردم بعد از ۲ سال از همه گیری کرونا، 
مســافرت و دید و بازدیدها بودیم که این موضوع 

مرهون واکسیناسیون و زحمات خادمان سلامت 
نوروزی است.

عین اللهی باتاکید براینکه در ایــام نوروز، خدمات 
اورژانس، بهداشت و درمان در مناطق صعب العبور، 
جاده ها، شهرها و غیره توســط همکاران ارائه شد، 
افزود: در شرایط موجود خدمات اورژانس باید به روز 
شود و با مدیریت موجود این کار حتما با سرعت انجام 

خواهد شد.
وی تصریح کرد: در ارائه خدمات باید کرامت مردم را 

قدر بدانیم و با احترام به آنها خدمات ارایه دهیم.
واکسیناسیون علیه کرونا در ایران بی 

نظیر بود
وی اظهار داشت: واکسیناسیون علیه کرونا در ایران 
بی نظیر بود بطوری که سازمان های جهانی از عمکرد 
خوب 6 ماه گذشته کشورمان در این زمینه متعجب 

هستند.
به گفته عین اللهی، اکنون در موج انفجار اطلاعات 

و آی تی در حوزه بهداشــت و درمان هستیم  و باید 
سازمان های مربوطه بویژه اورژانس به روز باشند.

انجام 3 میلیون ویزیت در طرح نوروزی 
سلامت 

وی تاکید کرد:در طرح نوروزی ســلامت حدود 3 
میلیون ویزیت در ایام تعطیلات داشتیم و حدود ۱3۱ 
هزار جراحی انجام شده متاسفانه برخی رسانه ها این 

امار و ارقام را نمی بینند و سیاه نمایی می کنند.
وی با اشاره به اینکه  رسانه ها باید واقعیت ها و نکات 
مثبت را انعکاس دهند، تاکیــد کرد: خدمات نظام 
سلامت در رسانه ها بطور شایسته به مردم گفته شود.

وزیر بهداشت درمان وآموزش پزشکی ادامه داد: در 
بحث انتقال خون نیز، اهدای خون در ایام تعطیلات 
نوروز ۲3 درصد رشد داشته و امیدواریم هیچ مشکلی 

از لحاظ تامین خون امسال نداشته باشیم.
وی خاطرنشان کرد: امروز دانشگاه های علوم پزشکی 
و مدیران پر تلاش پای کار هستند و در جهت تامین 

سلامت مردم تلاش می کنند.
 تعارض منافع خط قرمز ماست

عین اللهی با بیان اینکه تعارض منافع خط قرمز ما 
است، گفت: برخی به خاطر سودهای نامتعارف به 
سلامت مردم صدمه می زنند و این خط قرمز ماست.

وی اظهار امیدواری کرد، امسال با فرمایش مقام معظم 
رهبری که سال تولید، اشتغال و دانش بنیان است باید 

با افزایش تولید دارویی کمبودها مرتفع شود.
وزیر بهداشت تصریح کرد: بعد از گذشت 43 سال از 
پیروزی انقلاب، همه مردم را بیمه همگانی می کنیم 

تا آنها دغدغه ای نداشته باشند.
وی افزود: کارکنان نظام سلامت خود را سربازان نظام 
سلامت می دانند و مانند رزمندگان دفاع مقدس برای 

ملت جانفشانی می کنند.
عین اللهی خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه درتهدید 
فضای مجازی و تبلیغات سو قرار داریم باید اورژانس 
بیشتر فعالیت داشته و خدماتی که ارائه می دهد را به 

مردم نشان دهند.
وزیر بهداشت تاکید کرد: حدود 300 شهید مدافع 
سلامت را در دوران کرونا داریم و جامعه بهداشت و 
درمان جامعه ایثارگران و رسانه ها باید واقعیت ها را 

به مردم نشان دهند. 

رییس مرکز تحقیقات ویروس شناسی دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی:

سرخک بسیار مسری است

وزیر بهداشت:

تزریق 1۴۸ میلیون دز واکسن کرونا

گزارش
ایرنا

رقابت پا به پای واکسن سازان ایرانی با برندهای جهانی
 ایران چگونه به باشگاه 

صادرکنندگان واکسن پیوست؟
درحالی که آمریکا و برخی از کشورهای اروپایی در اوج بحران کرونا 
تمام تلاش خود را برای سنگ اندازی در مسیر تامین واکسن توسط 
دولت ایران به کار گرفتند، امروز محققان ایرانی توانستند با تلاش 

شبانه روزی به باشگاه واکسن سازان دنیا بپیوندند.
به گزارش ایرنا، حالا دو سال از اعلام خبر قطعی ورود بیماری کرونا 
به کشور می گذرد، سی بهمن ماه سال ۱3۹8 بود که خبر ابتلای 
دو هموطن ساکن شهر قم به بیماری کووید۱۹ در رسانه ها منتشر 
شد و دیری نپایید که این ویروس تاجدار جان این دو هموطن را 
گرفت. خبری نگران کننده که حکایــت از ورود این منحوس به 
کشور داشت تا آهسته آهسته شهرهای مختلف کشور را درنوردد 

و روزانه خانواده های زیادی را داغدار کند.
آن دوران هنوز هیچکس حتی پزشکان هم اطلاع چندانی از نحوه 
برخورد با این بیماری نداشتند و انتشار اخبار ضد و نقیض شیوع 
بیماری در ووهان و تصاویر پزشکان با لباس های سفید و عجیب و 
غریب بر نگرانی مردم می افزود. همچنین انتشار برخی ویدئوهای 
عجیب و غریب در فضای مجازی چهره ای هولناک از این بیماری 

در اذهان عموم ساخت.
شــیوع آهســته و افزایش تعداد ابتلاهای روزانه به این بیماری 
باعث شد تا مسوولان بهداشت و درمان کشور اولین پروتکل های 
بهداشتی و درمانی را تدوین کنند، اولین پروتکل های بهداشتی 
در کشور ما تاکید بر شستن مکرر دست ها، عدم تماس دست ها با 
ســطوح خصوصا در اماکن عمومی، استفاده از دستکش و رعایت 
فاصله گذاری اجتماعی داشــت؛ هرچند در آن دوران ســازمان 
بهداشت جهانی استفاده از ماسک را برای مردم عادی توصیه نمی 
کرد اما رفته رفته استفاده از ماسک در اماکن عمومی اجباری شد 

همچنین فعالیت برخی اصناف محدود شد.
تحریم هایی دارویی در اوج بحران کرونا

با شــیوع بیش از پیش بیماری و جان باختن تعداد بیشــتری از 
هموطنان ستاد ملی مقابله با کرونا در کشور تشکیل و در نهایت 
طرحی با عنوان فاصله گذاری اجتماعی در درستور کار مسوولان 
قرار گرفت و مقرر شد هر کدام از اصناف که پروتکل های بهداشتی 
را رعایت نکنند مشمول جریمه شوند. بر اساس همین طرح بود که 
تعطیلی مدارس و دانشگاه ها، مراکز فرهنگی، کاهش ساعات اداری 
کارکنان، محدودیت در برگزاری تجمعات مذهبی، فرهنگی و... 

کلید خورد و به صورت مرحله ای به اجرا درآمد.

رئیس پلیس راهور ناجا اعلام کرد: بیش از 86 
میلیون تردد در ایام نوروز در جاده های کشور 
ثبت شد. به گزارش خبرنگار ایرنا، سید کمال 
هادیانفر روز یکشنبه در نشست خبری اظهار کرد: در ایام 
نوروز 86 میلیون و 7۱۵ تردد در جاده های کشور ثبت شد 

که بیشترین استان و شهر تهران بزرگ است.
وی افزود: 63 درصد جمعیت 8 میلیون و 300 هزار نفری 
تهران در ایام نوروز به سفر رفتند وکه بالغ بر ۵ میلیون نفر 
بودند. به گفته سردار هادیانفر، در ایام نوروز تهرانی ها به 36 
درصد شهرهای کشور سفر کردند که بیشترین سفرهای 
نوروزی پایتخت نشینان به استان های مازندران و گیلان 
بوده است. رئیس پلیس راهور ناجا ادامه داد: در نوروز امسال 
هر ساعت ۱.6 یا همان ۲ نفر از هموطنان را در جاده ها و 
شهرها از دست دادیم. هادیانفر با بیان اینکه پلیس امسال 68 
میلیون خدمت به مردم ارائه کرد، گفت: طرح نوروزی از ۱0 
اسفند در شهرها شروع شد و در ۲4 اسفند رزمایش برگزار و 
از ۲۵ اسفند ۱400 طرح نوروزی در سراسر کشور به صورت 

رسمی آغاز شد.
وی ادامه داد: در این مدت بیش از 76 هزار نفر با ۲6 هزار 
خودروی سبک و سنگین و هفت هزار و ۵00 پایگاه ثابت و 
سیار و 64 فروند بالگرد، جایروپلن و پهپاد تمام دستگاه های 

دخیل در طرح نوروزی خدمات رسانی کردند.
بیشترین تردد جاده ای در ایام نوروز چه روزی بود؟

هادیانفر تاکید کرد: در مجموع ترددهای بین استانی به 
صورت رفت و برگشت بیش از 86 میلیون و 7۱۵ هزار تردد 
ثبت شده و متوسط روزانه تردد بین استانی بیش از چهار 

میلیون و 33۵ هزار تردد بوده است.
هادیانفر تاکید کرد: در نوروز امسال بیش از ۵0 درصد افزایش 
تردد بین استانی نسبت به سال ۱400 و بیش از ۲4۲ درصد 
افزایش تردد نسبت به سال ۹۹ و بیش از ۲0 درصد افزایش 

تردد نسبت به سال ۹8 که خبری از کرونا نبود، داشتیم.

رییس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی و توسعه مشارکت های 
مردمی گفت: هیچ یک از کلاس های مدارس غیردولتی بدون 
معلم نمی ماند و آموزش در همه کلاس های درس انجام می 
شود. به گزارش خبرنگار گروه جامعه ایرنا، مدارس پس از ۲ سال 
تعطیلی به تصمیم ستاد مقابله با کرونا از ۱4 فروردین ماه آموزش 
حضوری را آغاز کردند، در این راستا با توجه به اعلام این تصمیم در 
ایام تعطیلات نوروز برخی دانش آموزان و حتی معلمان نتوانستند 
بلافاصله پس از تعطیلات در کلاس های درس حاضر شوند. تاخیر 
معلمان در کلاس های درس حضوری، دغدغه نبود معلم در کلاس 
را برای برخی از والدین ایجاد کرد که در این راستا احمد محمودزاده 
در گفت و گو با خبرنگار گروه جامعه ایرنا درباره حضور معلمان 
و دانش آموزان در کلاس های درس پس از بازگشایی حضوری 
مدارس از ۱4 فروردین ماه اظهار کرد: هرچند که در بازیدها و 
نظارت به برگزاری کلاس های درس شاهد حضور حداکثری 
دانش آموزان و معلمان بودیم اما ممکن است با توجه به تعطیلات 
نوروزی برخی نتوانسته باشند که روز ۱4 فروردین ماه در کلاس 
ها حاضر شوند. وی با بیان اینکه بسیاری از دانش آموزان به دلیل 
مسافرت غیبت داشتند، افزود: حتی زمان پیش از کرونا هم هفته 
اول پس از تعطیلات نوروزی غیبت دانش آموزان بسیار زیاد بود، 
چراکه خانواده ها در سفر بودند، بنابراین امسال هم مانند هر سال با 
این تاخیر در حضور دانش آموزان و برخی از معلمان مواجه بودیم.

الگوی مصوب شهریه مدارس غیردولتی براساس اهداف 
سند تحول بنیادین

وی همچنین درباره افزایش میزان افزایش شهریه مدارس 
غیردولتی توضیح داد: افزایش شهریه برای آموزش حضوری 
ممنوع است و مدارس نباید تا پایان سال تحصیلی افزایش شهریه 

داشته باشند.
رییس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی و توسعه مشارکت های 
مردمی افزود: مدارس باید مطابق شهریه دریافتی ابتدای سال 
تحصیلی آموزش حضوری را تا آخر خردادماه ادامه دهند، چراکه 
برگزاری کلاس های درس و امتحانات دانش آموزان به صورت 
حضوری انجام می شود. محمودزاده خاطرنشان کرد: میزان 
شهریه سال آینده مدارس غیردولتی براساس یک الگوی مصوب 
تعیین می شود و برای همه مدارس یکسان نیست، در واقع این الگو 

کیفیت بخشی را مدارس مورد توجه قرار می دهد.

فرمانده مرزبانی انتظامی کشور از برنامه ریزی 
برای ورود تجهیزات جدید به مرزبانی در سال 

۱40۱ خبر داد.
سردار احمدعلی گودرزی در گفت وگو با ایسنا، 
درباره امکانات و تجهیــزات مرزبانی و ضرورت 
به روزرســانی آنها گفت: کشورما هشت هزار و 
7۵۵ کیلومتر مرز دریایی و خشکی دارد که از 
این میزان مــرز ۲700 کیلومتر آن مرز دریایی 
است و امروز مرزبانی توانسته در تمام این مرزها 

امنیت را تأمین کند. خوشبختانه در سال های اخیر با حمایت های صورت گرفته تجهیزات 
خوبی وارد مجموعه مرزبانی کشور شده و ما با تاکید بر هوشمندسازی اقدامات خوبی را در 
این حوزه انجام داده ایم و در حال حاضر در اکثر مرزهای کشورمان تجهیزات به روز در حال 
استفاده است و ما با این تجهیزات در کنار نیروی انسانی توانمند و متعهد توانستیم توفیقات 

زیادی در مقابله با اشرار، ناامنی، قاچاق و ... داشته باشیم.
وی با بیان اینکه نیاز به اســتفاده از تجهیزات و دانش روز موضوعی نیست که یکبار انجام 
شده و دیگر اهمیتی نداشته باشد، اظهار کرد: در همین راستا نیز مرزبانی همواره به دنبال 
ارتقاء تجهیزات و امکانات خود است. در همین راستا نیز برای سال ۱40۱ برنامه ریزی هایی 
را انجام داده ایم که تجهیزات و امکانات جدیدی وارد مجموعه مرزبانی شود و ما با استفاده 

از آنها از مرزهای آبی و خاکی حراست کنیم.
فرمانده مرزبانی انتظامی کل کشــور درباره استفاده از پهپاد در مرزها گفت:  یگان پهپادی 
یک واحد از فرماندهی انتظامی کل است و ما هر وقت که به امکانات پهپادی احتیاج داشته 

باشیم، از این پهپادها استفاده خواهیم کرد.

پایش مرزهای کشور با ریزپرنده ها

رئیس پلیس راهور ناجا مطرح کرد؛
ثبت 8۶ میلیون تردد 

در جاده های کشور

رییس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی:

معلمان مدارس غیردولتی 
در کلاس های درس حاضرند

خبر

خبر

رنا
: ای

س
عک

کاغذ جامعه

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان

هیات موضوع قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تكلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140060319078012320مورخه 1400/12/24 هیات دوم 
موضوع قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
ثبت ملك منطقه دو كرمان  ثبتی حوزه  واحد  در  سند رسمی مستقر 
تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضی آقای مجتبی پورگله داری فرزند 
علی بشماره شناسنامه 2980853038 صادره از كرمان درششدانگ یك 
باب خانه  به مساحت 414/8 مترمربع پلاك3060 فرعی از2942 اصلی   
واقع در بخش3 کرمان آدرس کرمان میرزا آقاخان جنوبی کوچه 73 
خریداری از مالك رسمی آقای عبدالمجید هدایت محرز گردیده است.

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
متقاضی  مالكیت  به صدور سند  نسبت  اشخاص  در صورتی كه  شود 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یك ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند.بدیهی است در صورت انقضای مدت مذكور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالكیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1401/01/22
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/02/06
محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد و املاک منطقه 2کرمان
شناسه آگهی: 1298035

تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 

فاقد سند رسمی
ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تكلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13
ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 

فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140060319078012166 
موضوع  دوم  1400/12/19هیات  مورخه 
ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون 
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی 
حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی 
تصرفات  كرمان  دو  منطقه  ملك  ثبت 
نجمه  خانم  متقاضی  بلامعارض  مالكانه 
بشماره  علی  فرزند  نخعی  چناریان 
در  كرمان  از  صادره   34 شناسنامه 
کاربری  )با  خانه  باب  یك  ششدانگ 
مساحت  به  سبز(  کمربند  عرصه 
1372فرعی  پلاك  مترمربع   276/5
آدرس  دربخش3کرمان  از2786واقع 
کوچه5  بلوارقایم  آباد  شرف  کرمان 
داخل  راست  سمت  کوچه  انتهای 

چپ  سمت  20متری  خاکی  خیابان 
خریداری از مالك رسمی آقای ماشاالله 
به  لذا  است.  گردیده  محرز  بنازاده 
نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور 
در  شود  می  آگهی  روز   15 فاصله  به 
صدور  به  نسبت  اشخاص  كه  صورتی 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالكیت  سند 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی 
اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را 
تاریخ  از  ماه  یك  مدت  ظرف  رسید، 
را  خود  دادخواست  اعتراض،  تسلیم 
نمایند.بدیهی  تقدیم  قضایی  مراجع  به 
انقضای مدت مذكور و  است در صورت 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول : 1401/01/22
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/02/06
محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد 
و املاک منطقه 2کرمان
شناسه آگهی: 1298139
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دوشنبه  22 فروردین ماه 1401
کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

نایب رئیس جامعــه حرفــه ای اقامتگاه های 
بومگردی کشــور گفت: برای »توزیع مکانی و 
زمانی سفر« نیازمند یک راهبرد جامع در تقویم 
برای مناسبات های شادی و عزاداری های دینی، 
تعطیلات پایان هفته، معرفی مقاصد و محورهای 
جدید گردشگری هستیم، حتی باید یک شبکه 
تلویزیونی گردشگری داشته باشیم. به گزارش 
خبرنگار فرهنگی ایرنا، موج گردشــگری نوروز 
۱40۱، افزایــش بیــش از 60 درصدی اقامت 
مسافران نسبت به سال قبل از کرونا )نوروز ۱3۹8( 
و ثبت آمار بیش از ۵0 میلیون نفر اقامت شب و 
تراکم مسافران در بازه زمانی حدود ۱8 روز، بیش 
از هر چیزی ضرورت مدیریت برنامه سفر در پهنه 
کشور را در قالب یک راهبرد نشان می دهد: توزیع 

زمانی و مکانی سفر.
معرفی مقاصد گردشگری به مردم در 

طول سال
رضوانیـان در گفت و گو با خبرنگار گردشـگری 
ایرنا اظهار داشـت: اسـتقبال از نوروز و سفرهای 
نوروزی ۱40۱ و خاص و متفـاوت بود، البته این 
مـوج سـفر قابل پیـش بینـی هـم بود. بیشـتر 
رزروها در بومگردی های سراسر کشور مطلوب 
بـود، امـا سـرد شـدن هـوا در منطقـه غـرب و 
شـمال غربی کشـور در چند روز نخسـت بهار، 
بـر کاهـش تمـاس، رزور و اقامـت در بومگردی 
های ایـن مناطـق تاثیر گذاشـت. نایـب رئیس 
جامعه حرفه ای اقامتگاه های بومگردی کشـور 
افزود: برای مدیریت تقویم گردشـگری کشـور، 
همه زمانـی و همـه مکانی کردن سـفر بسـیار 
موثر اسـت و برای عملیاتـی کـردن آن در وهله 
نخسـت باید راهبرد توزیع زمانی و مکانی سـفر 

طراحـی و تدوین شـود.
تعطیلات عید سعید فطر با موج سفر 

همراه است
رضوانیان اظهار داشــت: معرفــی جاذبه های 
گردشگری نباید فقط محدود به نوروز باشد بلکه 
رسانه ملی و رسانه های رسمی باید این در تمام 
طول سال محتوا تولید کنند و مردم حتی برای 
پایان هفته کاری خود برنامه سفر طراحی کنند 
این گونه توزیع زمانی و همه زمانی سفر هم شکل 

می گیرد.

پای لنگ سیستم 
آموزشی در دنیای 

کتاب کودک
کودکان امروز ما میان شــهر فرنگ اسباب 
بازی هــای پر رنــگ و لعــاب و بازی های 
دیجیتالی و پای لنگ سیاســتگذاری های 
سیســتم آموزشــی، چگونه باید با کتاب 

اخت بگیرد؟
دوران کودکی بــه اذعان کارشناســان و 
مربیان تربیتی مهمترین ســنین شــکل 
گیری شــخصیت اجتماعی است، اهمیت 
فراگیری در این دوران به عنوان سن پایه، 
در کشــورهای پیشــرفته به حدی است 
که سیســتم آموزشــی خود را مطابق با 
استانداردهای ملی بر اساس آزمون و سنجه 

های ارزیابی تعریف می کنند. 
کشــش به ســمت کتاب و کتابخوانی به 
عنوان یکــی از مهمترین ارکان توســعه و 
پیشــرفت فرهنگی یک کشــور است و با 
توجه به اهمیت و نقش سیســتم آموزشی 
در شــخصیت پروری کــودکان به عنوان 
نخســتین اجتماع ورودی بعد از خانواده 
، برنامه ریزی و هدفگــذاری در این نهاد و 
اثرات بلند مدت آن در سرانه مطالعه کشور 

غیرقابل انکار است.
کتابخوانــی در کودکان علاوه بر وســعت 
بخشــیدن به دنیای پیش روی آنان باعث 
افزایش دایره واژگانی، بهبود مهارت های 
ارتباطی، آشــنایی با وقایع غیر از اطراف و 
آنچه تا آن سن و ســال دیده است، فعال 
ســازی مغز از راه تمرکز و افزایش قدرت 
تمرکز و تصویر ســازی در کودک و تقویت 

شیوه بیان می شود. 
اما یکی از حلقه های مفقوده و غفلت های 
مشــهود در ایران بی توجهــی به اهمیت 
این سنین پایه و نقش آن در شکل گیری 
شخصیت است که دامنه های آن در گرایش 
به کتاب و کتابخوانی نیز مشاهده می شود.

کودک امروز ما در میان شهر فرنگ اسباب 
بازی و بازی های دیجیتالی پر رنگ و لعاب 
و پای لنگ سیاســتگذاری های سیستم 

آموزشی چگونه باید با کتاب اخت بگیرد.
زنگ کتــاب و مربی و مشــاور کتاب برای 
معرفی کتاب هایی بر اســاس شــناخت 
ضمنی دانش آموز و علائق و روحیات به او 
شاید به نظر سطحی و کم اهمیت بیاید اما 
در واقع چون کودکی و دوران ابتدایی بویژه 
پایه شکل گیری علائق کودک و شخصیت 
پردازی است خطا در این زمینه ممکن است 
به دلسردی دانش آموز از کتاب و خواندن 
منجر شــود که به هیچ وجه در بزرگسالی 
قابل جبران نیست. این ارتباط پایه ای اگر 
قطع شــود وصل دوباره اش بسیار سخت 

خواهد بود. 

تهیه کننده فیلم »دینامیت« با اشاره به استقبال مخاطبان از 
اکران آنلاین )برخط( این فیلم گفت: همزمان با ارائه این اثر از 
۲۹ اسفند ۱400 در شبکه نمایش خانگی، طی ۲۱ روز موفق به 

فروش ۱۱ میلیارد تومانی شده است.
سید ابراهیم عامریان در گفت وگو با خبرنگار سینمایی ایرنا، 
استقبال مردم از آغاز اکران آنلاین)برخط( فیلم دینامیت در 
پلفترم های نمایش خانگی را خوشحال کننده دانست و یادآور 
شد: فروش ۱۱ میلیارد تومانی طی ۲۱ روز از زمان اکران برخط 
این اثر سینمایی  از ۲۹ اسفند تا به امروز رکوردی مطلوب در 
حوزه اکران آنلاین فیلم های سینمایی به شمار می رود که 

دینامیت توانست این رکورد را به نام خود ثبت کند.
این تهیه کننده سینما در پاسخ به این سوال که در اکران های 
عمومی با توجه به وجود سمفا، آمار فروش مشخص است، آیا 
در اکران آنلاین هم چنین آماری وجود دارد یا خیر گفت: بله، 
برای این کار سامانه ای تعریف شده است که ما می توانیم از طریق 
آن به میزان فروش و حتی سهم پلفترم ها دست پیدا کنیم و به 
خاطر همین می توانیم به صورت قطعی و دقیق در مورد آمار 
فروش حرف بزنیم. فکر می کنم همانگونه که در اکران حضوری 
توانستیم با  ۵8 میلیارد فروش در دوران کرونا صدرنشین شویم، 
در اکران آنلاین هم رکورد فروش را به خود اختصاص داده ایم 

و نظر مخاطبان سینما و شبکه نمایش خانگی را جلب کردیم.
تهیه کننده فیلم دینامیت در پایان اظهار داشت: به خود می بالیم 
که توانستیم در عصر کرونا و اوضاع نه چندان مطلوب شرایط 
اقتصادی، مردم را با سینما آشتی دهیم. همچنین امیدوتر کننده 
است که توانستیم شرایطی فراهم آوریم تا مخاطبانی که به دلایل 
مختلف از جمله کرونا نتوانستند به سینما بیایند در خانه و پای 
شبکه نمایش خانگی، فیلم سینمایی بببیند و لحظات شادی را 

تجربه کنند.

دینامیت شبکه خانگی 
را منفجر کرد

برای هر موضوعی 
شبکه تلویزیونی داریم 

جز گردشگری

ساترا به منظور حمایت از مجوز گیرندگان این سازمان، محتوای 
شبکه های رادیویی و تلویزیونی را مبتنی بر نظام رده بندی مربوطه، 
به صورت قاب اختصاصی )IFrame( در اختیار آن ها قرار می دهد. 
به گزارش ایرنا از روابط عمومی ساترا؛ سازمان تنظیم مقررات 
رسانه های صوت و تصویر فراگیر)ساترا(، با موافقت پیمان جبلی 
رئیس سازمان صدا و سیما، محتوای شبکه های رادیویی و تلویزیونی 
را به صورت رایگان در اختیار رسانه های صوت و تصویر فراگیر قرار 
می دهد. این اقدام برای اولین بار به منظور حمایت از رسانه های صوت 
و تصویر فراگیر، تکمیل سبد محتوایی آن ها و افزایش محتوای سالم 
در فضای مجازی فراهم می شود.  سازوکار انتخاب رسانه ها نیز 

براساس نظام رده بندی محتوایی ساترا خواهد بود.

ساترا محتوای صداوسیما را در اختیار 
نمایش خانگی قرار می دهد

رئیـس اتحادیـه ناشـران و کتابفروشـان بـا بیـان اینکـه 
نمایشـگاه کتـاب مشـکلات نقدینگـی را کـم می کند، 
گفت: عمـده فعالیـت یک ناشـر، در کتابفروشی هاسـت 
و 7 تـا ۱0 درصـد سـود سـالانه اش را از نمایشـگاه کتاب 
بـه دسـت مـی آورد، بنابرایـن بایـد راهـی باشـد کـه از 
کتابفروشـی ها هم حمایـت شـود و طرح هـای فصلی از 

قلـم نیفتند.
به گـزارش خبرنـگار کتـاب ایرنـا، سـی و سـومین دوره 
نمایشـگاه بین المللی کتـاب تهران که قـرار بود با شـعار 
»کتاب یعنـی زندگـی« از ۲6 فروردین تا ۵ اردیبهشـت 
سـال ۱3۹۹ در مصلای امام خمینـی )ره( برگزار شـود، 
به دلیل شیوع کرونا لغو شـد و در سـال ۱400 نیز، ستاد 

کرونـا اجازه برگـزاری این نمایشـگاه را صـادر نکرد.
پاییـز ۱400 با افزایـش رونـد واکسیناسـیون، مقدمات 
برگزاری نمایشـگاه فراهم شـد و ۱8 بهمن مـاه در حکم 
وزیر فرهنگ و ارشـاد اسـلامی، یاسـر احمدونـد، معاون 
امور فرهنگی به عنوان رییس نمایشـگاه و خانـه کتاب و 

ادبیات ایـران، برگـزار کننده آن معرفی شـد.
سی وسـومین نمایشـگاه بین المللـی کتـاب تهـران از 
بیسـت ویکم تـا سـی ویکم اردیبهشـت مـاه ۱40۱ بـه 
صورت فیزیکی در مصلای امام خمینـی)ره( و به صورت 
مجـازی در سـامانه خانـه کتـاب و ادبیـات ایـران برگزار 
می شـود. هومان حسـن پـور، رییـس اتحادیه ناشـران و 
کتابفروشـان، درباره این رویداد فرهنگی و پیامدهای آن 
پس از دو سـال گفـت: نمایشـگاه موضوعی چنـد بعدی 

اسـت که همـه اجـزای آن بایـد با هـم تقویت شـوند،
وی افزود: بایـد در آغاز درباره کتابفروشـان بگویـم، ما در 
جلسـه ای که با معاونت فرهنگی داشـتیم گفتیم که اگر 
قرار اسـت نمایشـگاه برای ناشـران برگـزار شـود، حتما 
باید طرح فصلی برای کتابفروشـان هم داشـته باشیم، تا 
بتوانند منتفع شوند و از این نمایشـگاه ضرر مالی نبینند 

یا حداقـل صدمه کمتـری ببینند.
حسـن پور ادامه داد: دو ماه پیش یک نمایشـگاه مجازی 
داشـتیم، البته که سـاختار آن بـه طور کلی با نمایشـگاه 
فیزیکی متفاوت اسـت اما این نگرانی برای کتابفروشـان 
وجود دارد و نمی توان آن را نادیـده گرفت. حق هم دارند، 
صد در صد و از هر جهت تحت فشـار هستند، بازار آشفته 

اسـت و اگر مـا بـه ازایی بـرای نمایشـگاه معرفی نشـود، 
دچار مشـکل جـدی مـی شـوند. بایـد درآمد بـه حدی 
باشـد که بتوانـد دسـت کـم سـرمایه اولیـه را برگرداند.  
کتابفروشـان و حتی توزیع کنندگان، در حال ضرر کردن 
هستند و نتوانسـته اند سـرمایه اولیه ای که به بازار آورده 
اند را برگردانند، البته حتی ناشـر هم نتوانسـته است این 

سـرمایه را به دسـت بیاورد.
سقف اقتصاد نشر کوتاه شده است

رییس اتحادیـه ناشـران با اشـاره به کوتاه شـدن سـقف 
اقتصاد نشـر گفت: قبلا مـی گفتیم مثلث امـا اکنون می 
گوییم مربـع، پدیدآورنده، ناشـر، مـوزع و کتابفـروش در 
کنار هـم در حـال ضرر کـردن هسـتند، اقتصاد نشـر به 
گونه ای تضعیـف شـده و ارتفاع کـم می کند کـه منافع 
پدیدآورندگان نیز در حال از بین رفتن اسـت. در نتیجه با 
این دیـدگاه اگر به کتابفروشـان نگاه کنیـم، طرح فصلی 
بهارانـه مـی توانـد از آسـیب هایی کـه نمایشـگاه کتاب 

ایجـاد می کنـد، بکاهد.
وی اضافـه کرد: از طـرف دیگر ما در حوزه کتاب، مشـکل 
شـدید نقدینگی داریم، اگـر می بینید با وجـود وضعیت 
ناشـران ما بـا نمایشـگاه مخالفـت صـد در صـد نداریم، 
علتـش ایـن اسـت کـه ناشـران اکنـون دچـار بحـران 
نقدینگی هسـتند. قیمت همه مواد اولیه، بالا رفته است، 
کاغذ بندی 800 هزار تومان اسـت، قیمـت کتاب چقدر 
می شـود؟ شـاید بگوییم همه چیز گران شـده اسـت اما 
کتاب در سـبد خرید مـردم جایگاهی ندارد کـه بگوییم 
با هـر قیمتـی آن را می خرنـد.  اگر همین نمایشـگاه هم 
برگـزار نشـود، صنعت نشـر که بـه افـراد زیادی نـان می 

رسـاند، واقعـا در خطر خواهـد بود.
رییس اتحادیه ناشران و کتابفروشـان، کم تیراژ را مشکل 
اصلی اقتصاد نشـر دانسـت و افـزود: ایـن روزهـا زیاد می 
شـنویم که عناوین زیاد شـده اسـت امـا باید بـه تیراژها 
نگاه کنیـم، زیاد شـدن عناوین نشـانه افزایـش مخاطب 
نیسـت، اگر تیراژ کتاب بیشتر باشـدف قیمت آن کمتر و 
مخاطب آن بیشـتر می شـود. عناوینی که زیاد می شود، 
جدید نیسـت، بسـیاری از کارهای قدیمی دوباره منتشر 
می شـود و کتـاب هایـی که تـا امروز منتشـر نشـده اند، 

کار می شـود.
وی اظهار داشـت: از سـوی دیگر مشکل نشـر تنها کاغذ 
نیسـت، زینک، صحافی، چـاپ، جوهـر، مقـوا و... نیز هر 
کدام چند ده برابر شـده اسـت، کدام کتـاب امروز قیمت 

چنـد صـد درصـد گـران شـده اسـت، بـه همیـن دلیل 
اقتصاد نشـر در کشـور در حـال نابودی اسـت.
مشکلات ویترین فروش حل شده است

وی در پاسـخ بـه ایـن سـوال کـه آیـا مـی تـوان مثـل 
نمایشـگاه های خارجی نظیر لندن یا فرانکفـورت، غرفه 
کتابفروشـان در نمایشـگاه، داشته باشـیم، اظهار داشت: 
این کار خوبی اسـت اما اگر نخواهیم شـعار بدهیـم و کار 
عملیاتی انجام بدهیم زمانی انجام پذیر اسـت که ناشر به 
دنبال فروش نباشد و نمایشگاه رویکرد اقتصادی نداشته 
باشـد چون چرخه تولید، توزیع و فروش کتاب باید سالم 
باشد که بتوانیم این کار را در نمایشگاه صورت بدهیم، در 
غیر این صـورت حمایت متـوازن و سـلامت نخواهد بود. 
وقتی ناشـر هنوز محتاج نتیجه فروش نمایشـگاه است، 
اگر یک کتابفروشـی بزرگ بـه آنجا بیاید چـه اتفاقی می 
افتـد؟ این ایـده خوب اسـت اما در عمل شـدنی نیسـت، 
چـون ایـن ویـژه نمایشـگاه هایی اسـت کـه فقـط برای 
نمایش اسـت، این کاری نیسـت که بتوان با بخشـنامه و 

دسـتور آن را پیش برد.
حسـن پور ادامه داد: اگر نشـر بتواند نیاز خـود را برطرف 
و منابـع و نیازهـای خـود را تامیـن کنـد، فـروش خوبی 
هم داشـته باشـد که محتـاج فروش نمایشـگاه نباشـد، 
کتابفـروش هم کتاب های همین ناشـران را می فروشـد 
و ناشـران هم از ایـن رویداد خوشـحال خواهد شـد.  این 
همه سال نمایشگاه برگزار شده است و مشکلات ویترین 

فـروش کتاب نداشـتن هم حل شـده اسـت.

رییـس اتحادیـه ناشـران و کتابفروشـان، در پاسـخ بـه 
این سـوال که آیا تعداد ناشـران نمایشـگاه کتـاب کمتر 
اسـت؟ گفت: این که نمایشـگاه چگونه برگزار می شـود، 
چه تعـدادی دارد و دیگـر جزییات آن به عاملی بسـتگی 
دارد کـه خـارج از اراده و تصمیم گیری اسـت، برای همه 
چیز می تـوان فکر کـرد، به جـز کرونا، ممکن اسـت یک 
موجود شـدید اتفاق بیفتد که نتوان نمایشگاه فیزیکی را 
برگزار کرد. ممکن اسـت مشکلی هم نباشـد و به راحتی 
همه چیز برگزار شـود، در لحظه آخر همه چیز مشخص 

خواهد شـد.
دوگانه ناشر و کتابفروش اجتناب ناپذیر است

حسـن پور درباره وضعیت دوگانه ناشـران و کتابفروشان 
در نمایشـگاه کتاب، توضیـح داد: ایـن دوگانگـی را نمی 
تـوان کاری کـرد، اگر وضـع قبلی بـود می توانسـتیم بر 
برگـزار نشـدن نمایشـگاه تاکیـد کنیم، مـن امیـد دارم 
که وعده هـا دربـاره کتابفروشـان فراموش نشـود، چون 
نشـر نباید ریشـه های خود را خشـک کنـد. تجربه ثابت 
کرده اسـت که عمده فعالیت یک ناشـر، در کتابفروشـی 
هاسـت و 7 تا ۱0 درصد سـود سـالانه اش را از نمایشگاه 
کتاب بـه دسـت مـی آورد، بنابرایـن باید راهی باشـد که 
از کتابفروشـی ها هـم حمایت شـود و طرح هـای فصلی 
از قلم نیفتنـد.  نمایشـگاه مجازی کـه برگزار شـد، یکی 
پارسـال و سـال ۱3۹۹، روی هم نتوانسـته دستاوردهای 
یک نمایشـگاه فیزیکی را بـرآورده کند، البتـه که ویژگی 

هایی داشـته باشـد اما کارایـی آن کمتر اسـت.

نمایشگاه کتاب 1۴01 بحران نقدینگی ناشران 
را برطرف می کند

گزارش
ایرنا

رنا
: ای

س
عک

پخش کننـده سـینما گفـت: مخاطـب 
امسـال سـینما در مقایسـه بـا نوروزهای 
)۱3۹۹ و ۱400( افزایش یافتـه و آمـار 
این حضـور بیشـتر شـده، چراکـه درصد 
همه گیـری کرونـا هم کمتر شـده اسـت 
اما ایـن موضـوع را نباید با شـرایط عادی 
سـنجید و دسـت کم فعلا نبایـد قضاوت 
کـرد کـه مخاطـب سـینما افـت کـرده 

اسـت.
محـرم براتـی در گفـت وگـو بـا خبرنگار 
سـینمایی ایرنـا و در توضیـح وضعیـت 
اکران سـینماها در روزهای ابتدایی سال 
و ایـام پیـش رو اظهـار داشـت: مخاطب 
امسـال سـینما در مقایسـه با نوروز سال 
۱3۹۹ و نـوروز ۱400 افزایـش یافتـه و 
آمار ایـن حضور بیشـتر شـده اسـت چرا 
که درصـد همـه گیـری کرونا هـم کمتر 
شـده اسـت امـا ایـن موضـوع را نبایـد با 
شـرایط عادی سـنجید و دسـت کم فعلا 
نبایـد قضـاوت کرد کـه مخاطب سـینما 

افت کـرده اسـت.
ایـن پخـش کننـده بـا بیـان اینکـه باید 
شـرایط را بـا توجـه بـه زمـان خـودش 
سـنجید، ادامه داد: یکی از اشـتباهات ما 
این اسـت کـه مخاطـب را در مقایسـه با 
شـرایط عـادی می سـنجیم؛ در صورتـی 
کـه دو اتفـاق افتـاده اسـت: یک ایـن که 
کرونـا آمـده و دیگر این کـه تغییـر رفتار 
در مـردم شـکل گرفتـه کـه آن هـم بـاز 

متاثـر از کروناسـت.
وی ادامـه داد: تغییر رفتـار یعنی مردم به 
سـمت پلتفرم هـا رفته انـد کـه بایـد این 
را پذیرفـت کـه هـر روز و هر سـال از تب 
سـینما رفتن در جهان و نه فقط در ایران 
کاسـته می شـود اما چون ما در ایـران به 
صورت کلی سـهم سـینما رفتن در سـبد 
خانـوار را بـه صـورت ناچیـز داریـم، این 

موضـوع مضاعف می شـود.
براتـی یـادآور شـد: البتـه می توانیـم این 
سـهم سـینما رفتـن را افزایـش بدهیـم؛ 
بـه ایـن معنـا کـه مـا اگـر سیاسـت 
باشـیم  داشـته  خوبـی  برنامه ریـزی 
می توانیم سـینما رفتن آدم هـا را افزایش 
دهیـم یعنـی بـا مـدد یـک برنامه ریـزی 
مـدون می تـوان بخـش زیـاد و بزرگی از 
مردم کـه سـینما نمی رونـد یا اگـر بروند 
سـالی یکی دوبـار )آن هم بعضـا با دعوت 
و بلیـط رایـگان( بـه سـینما می رونـد و 
سـینما در برنامه شـان نبـوده اسـت را 

بـه سـینماها آورد؛ ایـن موضـوع نیـاز به 
رفتارشناسـی مخاطـب دارد و ایـن کـه 
چـه فیلم هایـی بسـازیم، سـینماهایمان 
مدرن تـر شـوند و دسترسـی را تسـهیل 

کنیـم و موضوعـات دیگـر.
ترکیب فیلم ها برای اکران بسیار 

مهم است
این پخش کننده آثار سـینمایی با اشـاره 
به موضوعاتـی که در تنزل اقبـال مردمی 
در اکـران فیلم های امسـال وجـود دارد، 
اظهار داشـت: امسـال چند پنجـره خوب 
اکـران داشـتیم و داریـم کـه بـه دلایلـی 
شـاید نتواننـد پرمخاطـب باشـند؛ یکـی 
پنجـره نـوروزی بـود که بـه مـاه رمضان 
خـورد، پنجـره بعـدی عیدفطـر اسـت 
کـه در آن هـم ترافیـک فیلـم هـا زیـاد و 
هـم فصـل امتحانـات اسـت، پـس از آن 
تابسـتان که فصل بسـیار خوبی اسـت به 
محرم و صفـر مـی خوریـم و در پاییز هم 

جـام جهانی اسـت.
براتـی تاکیـد کـرد: هرچنـد کـه فیلـم 
اگـر خـوب باشـد زمـان نمـی شناسـند؛ 
مثلا مردم بـه این دلیـل کـه از دینامیت 
رضایـت داشـتند حتـی در دوران کرونـا 
هـم رفتنـد و آن را دیدنـد. البتـه ایـن 
فیلـم تبعیـض مثبت هـم داشـت و زمان 
بیشـتری روی پـرده بود و حمایـت هایی 

از آن شـد امـا اصـل، فیلـم خـوب اسـت 
و ایـن کـه مـردم مطلـع شـوند کـه فیلم 
خـوب روی پـرده سینماسـت. یعنـی 
آگهـی و اطـلاع رسـانی هـم بسـیار مهم 

اسـت.
برای اقتصاد سینما، فیلم باید 

کمدی باشد
براتی در پاسـخ بـه این پرسـش که چون 
بـه دینامیـت و گشـت ارشـاد3 اشـاره 
کردیـد، آیـا بـرای جـذب مخاطـب لازم 
اسـت که صرفا فیلم کمدی اکران شـود، 
گفـت: بـرای اقتصـاد سـینما، فیلـم باید 
کمـدی باشـد امـا بـرای جـذب مخاطب 
داسـتان فـرق مـی کنـد و ترکیـب بایـد 
ترکیـب درسـتی باشـد؛ همـه جـا هـم 
همیـن اسـت. یعنـی هالیـوود، بالیـوود، 
حتـی در کـره و هرجایـی که فکـر کنید 
بخشـی از فیلـم هـا اقتصـاد سـینما یـا 

سـینمای بازارسـت.
وی ادامـه داد: فیلـم مـرد بازنـده کـه مـا 
پخـش آن را به عهـده داریم، فیلم بسـیار 
خوبی اسـت، در ژانر تولید شـده، محتوا و 
داستان و سـر و ته دارد و قصه آن در انتها 
جمع می شـود امـا الان سـال نو اسـت و 
این فیلم تلخ اسـت؛ شـاید اگـر عید فطر 
مـی آمـد بهتر بـود یـا اگـر شیشـلیگ را 

برای نـوروز می گذاشـتند بهتـر بود.

 80 یی و مستند و  ۲۵0 فیلم بلند سینما
نی و مستند برای حضور  ستا ه دا فیلم کوتا
لمللی  بین ا ه  ر ا جشنو دوره  هشتمین  در 
 )IFFZ( فیلم های ایرانی در زوریخ سوییس

ارسال شده اند.
ره  بط عمومی جشنوا ز روا یرنا ا به گزارش ا
زوریخ  در  نی  ا یر ا های  فیلم  لمللی  ا بین 
IFFZ(، آمار فیلم های دریافتی  سوییس )
د به دبیری  ین رویدا ه ا در هشتمین دور
ین اساس ۲۵0  یدالله داج اعلام شد و بر ا
فیلم   80 و  و مستند  یی  بلند سینما فیلم 
حضور  برای  مستند  و  نی  ستا دا ه  کوتا
لمللی  بین ا ه  ر ا جشنو دوره  هشتمین  در 
 )IFFZ( فیلم های ایرانی در زوریخ سوییس

ارسال شده اند.
ر بخشی با  لین با و ی ا مسال برا همچنین ا
ره  360 درجه« به جشنوا ن  یرا ن »ا عنوا
بی  نتخا ا فیلم های  که  است  شده  فه  ضا ا
دها و مسائل مختلف  مستند درمورد رویدا
یند.  ین بخش به نمایش درمی آ ن در ا یرا ا
آثار این بخش در اولین سال راه اندازی آن، 
ز بین مستندهای  ره و ا توسط دبیر جشنوا

رسیده انتخاب می شود.
بخش  در  ره  ا جشنو ین  ا ن  ا ور دا هیات 
د  فرا ز ا ز پنج نفر ا فیلم های بلند، متشکل ا
بلند  فیلم  بهترین  که  است  متخصص 
فستیوال را انتخاب می کنند. جایزه بهترین 
منشور  یا  نه  ا ستو ا ل،  فستیوا بلند  فیلم 
ر  ه ۲ هزا طلایی کوروش است که به همرا
دلار جایزه نقدی به برگزیده جشنواره اهدا 

ن بخش فیلم های  ا ور می شود. هیات دا
ز  ز سه نفر ا ل نیز، متشکل ا ه فستیوا کوتا
یزه  ین حوزه است که جا د متخصص ا فرا ا
ه ۵00 دلار  ا به همرا ه ر بهترین فیلم کوتا

جایزه نقدی به برگزیده اهدا می کنند.
وران و فیلم های حاضر در دوره  اسامی دا
زوریخ  نی  ا یر ا فیلم های  ه  ر ا جشنو هشتم 

متعاقبا اعلام خواهد شد.

۳۳0 فیلم ایرانی به جشنواره زوریخ سوییس 
ارسال شد

فعلا نباید  درباره  افت  مخاطب سینما 
قضاوت کرد

گزارش
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س
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برخـی کاربران خبـر از افزایـش دو برابری قیمت بسـته هـای اینترنتی 
برخی از شـرکت هـا خدمـات اینترنتـی مـی دهند. بـه نظر می رسـد، 
افزایـش قیمـت از اولیـن وعـده هـای وزیـر ارتباطات اسـت کـه آن را 

محقـق کرده اسـت.
اولیـن زمینـه گـران شـدن اینترنـت، بـا بنـدی در بودجه پیشـنهادی 
دولت سـیزدهم فراهم شـد. دولت در این بنـد از  بودجه، سـهم خود از 
درآمـد اپراتورهای تلفـن همراه برای هزینه کرد در توسـعه زیرسـاخت 
هـا را ۱0 درصـد افزایـش داده اسـت. افزایـش پرداختـی اپراتورهـا به 
دولت بـه معنـی، افزایـش هزینـه خدمات آن هـا بـه کاربـران از جمله 

بسـته هـای اینترنتی اسـت.
احتمال گران شـدن اینترنـت با اجـرای این بنـد از بودجه، بـا اعتراض 
شـدید کاربران مواجه شـد به نحوی که نماینـدگان مجلـس را وادار به 
واکنش کـرد و آن هـا اعـلام کردند؛ هـر گونه افزایـش قیمـت اینترنت 

در سـال ۱400 غیرمجاز است.
کمـی بعـد از آنکـه از شـدت اعتـراض کاربـران بـه ایـن بنـد از بودجه 
کاهش یافـت، عیسـی زارع پـور، وزیـر ارتباطـات و فنـاوری اطلاعات، 
اعـلام کـرد: "گـران شـدن اینترنـت در سـال بعـد حتمی اسـت". وی 
تاکید کـرد: بـرای این اتفـاق مجلـس نیـز او را همراهـی خواهـد کرد.

وزیـر ارتباطـات در توجیـه لـزوم گـران شـدن 
ینترنـت گفتـه اسـت؛ راهـکار حـل مشـکل  ا
ز  یـن روزهـا ا ینترنـت کشـور کـه ا سـرعت ا
مطالبـات اصلـی کاربران اسـت، توسـعه شـبکه 

پهن بانـد ثابـت اسـت کـه، بـرای تحقـق این هـدف کـه "پـروژه بزرگ 
فیبر نـوری نقـاط" نام دارد و قرار اسـت تـا تا پایـان دولت سـیزدهم به 
صـورت کامل اجـرا شـود، نیازمنـد هزینه هسـتیم کـه بخشـی از آن با 
گران شـدن اینترنـت قابـل تامین اسـت. بـه عبارت دیگـر، اگـر بهبود 

در سـرعت اینترنـت می خواهیـد بایـد گـران شـود.
 حالا به نظـر می رسـد، این وعـده وزیـر ارتباطـات، یعنی گران شـدن 
برای بهبود سـرعت در ابتدای سـال ۱40۱ محقق شـده باشـد. گزارش 
کاربران نشـان می دهد؛ در چنـد روز اخیـر قیمت بسـته های اینترنتی 
برخی شـرکت های ارائه دهنـده خدمات اینترنتی دو برابر شـده اسـت.
 مشـاهده  قیمت بسـته های ایـن شـرکت های اینترنتـی و مقایسـه آن 
با سـال گذشـته، افزایـش ۱00 در صـدی قیمـت بسـته های اینترنتی 
را تاییـد می کنـد. بسـیاری از کاربران در شـبکه های اجتماعی نسـبت 
به ایـن افزایش قیمـت بسـته ها در حالـی که سـرعت و کیفیـت نزولی 

اسـت، اعتـراض کرده اند.

اینترنت گران شد
خبر
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اخیرا دو تــا اظهــار نظر داشــتیم که هر 
دو مجعــول و بی ریشــه بودنــد. از یحیی 
گل محمدی، ســرمربی پرســپولیس، در 
واکنش بــه اظهــارات فرهــاد مجیدی و 
همچنیــن از همتای اســتقلالی اش! به به! 
چه حرف های قشــنگی! اجــازه بدهید اما 
هیچکدام از آنها را بــاور نکنیم و هر دو را 
مشــتی تلاش برای نمایش و ژست گرفتن 

به شمار بیاوریم.
به گــزارش ایســنا، روزنامه همشــهری 
نوشــت: »اخیرا دو تا اظهار نظر داشــتیم 
که هر دو مجعول و بی ریشــه بودند. یحیی 
گل محمدی، ســرمربی پرســپولیس، در 
واکنش بــه اظهــارات فرهــاد مجیدی، 
همتای استقلالی اش گفت: »فکر نمی کنم 
حرفه ای باشــد که در مورد تیم های دیگر 
حرف بزنــم.« مجیدی هم یــک مصاحبه 
ویدئویی کرد و فرمــود: »می خواهیم فقط 
روی مسابقاتمان متمرکز شویم. از باشگاه 
خواســته ام روند بیانیه نویســی را متوقف 
کند.« به به! چه حرف های قشــنگی! اجازه 
بدهید اما هیچکدام از آنهــا را باور نکنیم 
و هر دو را مشــتی تلاش بــرای نمایش و 

ژست گرفتن به شمار بیاوریم.
چرا یحیی را باور نمی کنیم؟

جنــاب گل محمــدی می گویــد حرفه ای 
نیســت آدم در مورد تیم هــای دیگر نظر 
بدهد امــا ای  دریغ کــه خــود او یکی از 
رکوردداران نیش و کنایه زدن به استقلال 
است. به  عنوان مثال در همین فصل یحیی 
به پنالتی های پرشــمار اعلام شده به سود 
آبی ها ایراد گرفت کــه اظهارات او بازتاب 

وسیعی هم پیدا کرد.
 او فقط دو هفتــه بعد از شــروع لیگ، در 
نشســت خبری پیــش از بــازی تیمش با 
آلومینیوم اراک گفــت: »در هفته هایی که 
گذشــت هواداران ما نگــران بحث داوری 
هســتند. اتفاقاتی که برای مــا افتاد را با 
تیم های دیگر مقایســه می کنیم که خیلی 
راحت برایشان پنالتی گرفته می شود. این 

یک مقدار نگران کننده است.«
در همان نشســت خبری، یحیی به جذب 
بازیکنان خارجی از ســوی اســتقلال هم 
طعنه زد و گفت: »امیدوارم شــرایط برای 
همه تیم ها برابر باشــد. ما مشکلاتی داریم 
که شــاید مقــداری به  وجــود تبعیض در 

قوانین برمی گردد. شــرایطی فراهم شده 
که فقط تیــم ما از بین ۱6 تیــم نمی تواند 

بازیکن خارجی جذب کند.«
موارد مشــابه از این دست پرشــمارند اما 
می توان به بخشــی از اظهارات تابســتان 
گذشته یحیی گل محمدی هم اشاره کرد. 
او پیش از دربی تهران باشگاه حریف را به 
هوچی گــری متهم کرد و بعــد در دفاع از 
حرف خودش گفــت: »هوچی گری یعنی 
مدیرعامل حریف روزی دو مصاحبه انجام 
دهد و جایــگاه ازدســت رفته خودش را با 
بی احترامی به تیــم ما به  دســت بیاورد. 
هوچی گری یعنــی این که قبــل از دربی 
بخواهند روی تیم ما و داور فشار بگذارند. 
این مصاحبه ها در شــرایطی انجام می شود 
کــه آنها امســال ۹8 میلیارد از اسپانســر 
گرفتنــد و حــدود ۵0-60 میلیــارد هم 
متمول هایــی که در هیأت مدیــره آن تیم 
حضور داشــتند، پول آوردند. در مجموع 
آنها حدود ۱۵0-۱60 میلیارد پول گرفتند 
و بیشــترین هزینه را کردند اما همیشــه 

فشار روی تیم ما بوده است.
 چرا تا حرف از انتشــار قراردادها می شود 
آنها پا پس می کشــند؟ دلیلش این اســت 
که قرارداد آنها دو - سه برابر قراردادهای 
ماست. جای تاســف دارد به جای این که 
تمرکزشــان روی تیم خودشــان باشد در 
مورد تیم مــا حرف می زنند اما متاســفانه 

ایــن اتفاقات از طرف تیــم رقیب رخ داده 
است.«

موضوع حتــی فراتر از اینهاســت و یحیی 
یک  بار برخی انتقادهای مطرح شده نسبت 
به عملکرد کادر فنی پرســپولیس را ناشی 
از فعالیــت صفحات فیک منتســب به تیم 
رقیب دانســته بود. حالا برگردیم به جمله 

اول او: »حرفه ای نیست در مورد تیم های 
رقیب حرف بزنیم.« عجب!

چرا فرهاد را باور نمی کنیم؟
فرهاد مجیدی حافظــه عجیبی دارد. او از 
این قدرت برخوردار است که امروز چیزی 
بگویید و فردا همــان را رد کند. به  عنوان 
مثال بعد از هبه شدن دو امتیاز به استقلال 
از ســوی کمیتــه انضباطــی، مجیدی در 
ادعایی بسیار عجیب گفت: »فکر نمی کنم 

دو امتیاز باعث قهرمان شــدن یا نشــدن 
تیمی شود.«

این در حالی اســت که آمــار می گوید در 
70 درصد فصــول لیگ حرفــه ای ایران، 
فاصله دو امتیاز یا حتی کمتر از آن تکلیف 
قهرمانی را مشــخص کرده اســت! بعد هم 
کسی که از این موضع اســتغنا و بی نیازی 

محض بــه دو امتیاز نــگاه می کند. چطور 
بعد از هر مساوی نیم ســاعت علیه داوران 
بخت برگشــته حرف می زند؟ باز خدا رحم 
کرد مجیدی بــه دفعات گفته: »امســال 
قصد حرف زدن در مــورد داوری را ندارم« 
وگرنه معلوم نیست چه اتفاقی رخ می داد! 
به  خاطر همــان حافظه کذایی اســت که 
فرهاد حتی در همیــن قطعه فیلم آخر هم 
ناخواســته خودش را نقض می کند. او در 
حالی می گوید تمرکز تیم روی بازی هاست 
و قول می دهد بســاط بیانیه نویسی جمع 
شــود که در همین ویدئو تأکیــد می کند: 
»درون زمین حریف اســتقلال نشــدند و 
بازی را بیرون از زمین بردند.« طبیعتا این 
جملات کــه با واکنش منفی گســترده ای 
هم مواجه شــد بــه  معنای نقــض غرض 
اســت و اصل ادعای ســرمربی استقلال را 
زیر ســؤال می برد. مجیــدی قطعا یکی از 
حاشیه ســازترین مربیان ایــن فصل بوده 
است؛ از ورودش داخل زمین حین بازی تا 
نشست های خبری جنجالی اش، از سریال 
طعنه های بی پایــان به امیــر قلعه نویی تا 
حمله به اســکوچیچ و سایر قضایا. برچسب 
»آرامش طلبــی« روی او غیــر قابــل باور 
اســت؛ مردی که حتی اگــر جلوی صدور 
بیانیه های رســمی از ســوی باشــگاه را 
بگیرد، باز پیاده نظــام او در فضای مجازی 
و شبکه های اجتماعی، شبانه روز فعال اند. 
قبول نداریــد؟ از محمود فکــری یا اصلا 

سیاوش یزدانی بپرسید!«

باورتان نمی کنیم!
گزارش

ایسنا

چرا دایی ظرفیتش را  از فوتبال 
ایران دریغ می کند؟

حتما باید به هر شــکل ممکــن از تجــارب و مخصوصا جایگاه 
بین المللی علی دایی استفاده شود اما مســاله کمتر دیده شده 
این است که خود شــهریار هم تمایل چندانی به استفاده بیشتر 
از ظرفیتش ندارد. در حقیقت گاهی این  طور به نظر می رســد 
که دایی به هر دلیلی پتانســیل خودش را از فوتبال ایران دریغ 

می کند.
تکذیب ممنوع الکاری

شــاید در نگاه اول این  طور به نظر برســد که دایی بعد از غائله 
اخراجش از سایپا در هفته های پایانی لیگ هجدهم ممنوع الکار 
شده و از طرف برخی نهادها اجازه مربیگری به او داده نمی شود. 
خود دایی اما چندین بار با صراحت تمام این شــایعه را تکذیب 
کرده است. او یک بار گفت: »اوایل مقاومت هایی وجود داشت اما 
الان خودم نمی خواهم کار کنم.« همین چند هفته قبل هم تکرار 
کرد: »اصلا و ابدا شایعه ممنوع الکاری من درست نیست. صفر تا 
صد بیرون ماندنم تصمیم خودم بوده است.« در این صورت آنهایی 
که هجران دایی را به ضرر فوتبال ایران می بینند، باید از خود او 
گلایه کنند. دایی شاید مربی خارق العاده ای نباشد اما حضورش 
در لیگ برتر محاسن و فواید زیادی دارد. تنها کافی است به یاد 
بیاوریم شما-ری از ســتاره های امروز فوتبال ایران مثل مهدی 
طارمی، احمــد نوراللهی، کریم انصاری فــرد، علی علیپور، امید 
عالیشــاه و ... در اثر اعتماد دایی فرصت عرض اندام پیدا کردند. 
بنابراین روشن است که اگر او دوباره اراده کند، جوانان دیگری 
هم شکوفا خواهند شد اما شهریار به هر دلیلی حاضر به تکرار این 

موقعیت نیست.
از مدیریت خوشش نمی آید

در عین حال همیشه این ایده مطرح بوده که ظرفیت اصلی علی 
دایی در فضای مدیریتی قابل استفاده است و حضور او در کسوت 
رئیس فدراسیون فوتبال یا حتی رســیدنش به یکی از مناصب 
ارشد کنفدراسیون فوتبال آسیا بهترین اتفاق ممکن است. با این 
حال دایی اهل مدیریت نیست و از حضور در این عرصه استقبال 
نمی کند. او بارها این موضوع را بیان کرده و در عمل هم نشان داده 
علاقه ای به این قبیل فعالیت ها ندارد. او نه تنها هیچ تلاشی برای 
تاثیر گذاشتن روی ساختار توزیع قدرت در فوتبال ایران نمی کند 
بلکه حتی در انتخابات فدراسیون حاضر به حمایت از علی کریمی 
و مهدی مهدوی کیا هم نشد. شاید حضور دایی کنار این دو نفر 
می توانست فوتبال را از دست سیاسی ها بگیرد و به دامان اهالی 

خودش برگرداند اما دایی خودش را کاملا کنار کشید..
خارج هم نمی رود

از سوی دیگر دایی به خاطر شهرت و ســوابقش و نیز تسلط بر 
زبان های خارجی، یکی از معدود مربیان ایرانی اســت که امکان 
کار در آن ســوی مرزها را دارد. هرازگاهی هم شایعاتی در مورد 
پیشــنهادهای خارجی دایی به گوش می رسد؛ از تیم های ملی 
آذربایجــان و کویت و عمان تــا کار در تیم دوم اورتــون. او اما 
فعالیت در خارج از کشــور را هم نمی پذیرد و تا کنون حاضر به 
ازسرگذراندن چنین تجربه ای نشده است. تکرار می کنیم که دایی 
برای همه ما عزیز است و اهمال مدیران در استفاده از توانایی های 
او قابل چشم پوشی نیست اما حقیقت آن است که خود شهریار 
هم کاراکتر حرفــه ای اش را محدود کــرده و بخش های زیادی 
از ظرفیتش را بلااستفاده باقی گذاشــته است. مادام که چنین 
باشد، فقط می توانیم در مراسم های رســمی او را ببینم و بابت 

گوشه نشینی اش حسرت بخوریم.«

سرمربی تیم فوتبال مس رفسنجان بابت حذف 
تیمش از جام حذفی عذرخواهی کرد.

به گزارش ایسنا، مس رفسنجان در چارچوب 
مرحله یک چهارم نهایی جام حذفی فوتبال در ضربات پنالتی 
به خلیج فارس ماهشهر باخت و از صعود به نیمه نهایی این 
رقابت ها باز ماند. محمد ربیعی، سرمربی مس رفسنجان در 
نشســت خبری پس از بازی اظهار کرد: به تیم ماهشهری 
تبریک می گویم و به تیم خودم خسته نباشید می گویم. بازی 
آن طور که مد نظر ما بود نچرخید و از هواداران و مردم شهر 
رفسنجان عذرخواهی می کنیم و هیچ توجیهی برای نتیجه 
نیست. مسئولیت این شکست با من است و مقصر من هستم.
او ادامه داد: هیچ گزندی به هیچ کدام از بازیکنان وارد نیست. 
من این بازی ها را تجربه کرده ام و برای من قابل پیش بینی 
بود. حریف انگیزه بالاتری داشت و ما هم با انگیزه بودیم. فکر 
می کنم فعلا چند بازی است که برای ما نمی چرخد اما دلیل 
نمی شود که توجیهی بابت شکســتمان داشته باشیم. باید 

ضعف هایمان را پوشش دهیم.
ســرمربی تیم فوتبال مس رفســنجان گفت: نیازمند این 
هستیم راندمان تیم مان را ارتقا دهیم. به هرحال هیچ بهانه و 
توجیهی برای این شکست نداریم و من مسئول این شکست 
هستم. تلاشمان را می کنیم تا این شکست را جبران کنیم.

دروازه بــان تیــم فوتبال خلیــج فارس 
ماهشــهر با بیان این که بــرای برد مقابل 
مس رفســنجان در جام حذفــی با جان و 
دل تلاش کرده بودیم، گفت: می دانستیم خدا هم مزد 

زحمات ما را می دهد.
مهدی امیری در گفت وگو با ایســنا، دربــاره موفقیت 
تیمش در بــازی جام حذفی در ضربــات پنالتی مقابل 
مس رفســنجان، اظهار کرد: بابت این برد خدا را شکر 
می کنیم. واقعا بــرای این بازی تلاش کــرده بودیم و 
یک هفته تمرینات فشــرده و با جان و دل را پشت سر 
گذاشته بودیم. می دانســتیم خدا هم مزد زحمات ما 

را می دهد.
او بیــان کرد: بــازی خوب بــود و همه بازیکــن ها ما 
جنگیدند و ایــن برد و قــرار گرفتن جــزو چهار تیم، 
زخمت تمام اعضای تیم اســت. ما مشــکلات فراوانی 
داریم و باید حمایت شویم. علی رغم تمام این اتفاقات، 
همه یک دل و هم قسم شــدیم که بازی را ببریم که به 
این هدف رسیدیم. در گرفتن پنالتی ها نیز من ذره ای 
از زحمات کل تیم را انجام دادم. برای رســیدن به این 
برد همــه از جمله بازیکنــان، کادرفنی و مســئولان 

باشگاه زحمت کشیدند.

ربیعی: مسئولیت حذف از جام 
حذفی با من است

گلر خلیج فارس ماهشهر: 
می دانستیم خدا مزد زحمات

 ما را می دهد

خبر

خبر

خبر

مجیدی در ادعایی بســیار عجیب گفت: »فکر نمی کنم دو امتیاز باعث قهرمان شدن یا نشدن تیمی 
شود.«

این در حالی است که آمار می گوید در ۷۰ درصد فصول لیگ حرفه ای ایران، فاصله دو امتیاز یا حتی کمتر 
از آن تکلیف قهرمانی را مشخص کرده است! بعد هم کسی که از این موضع استغنا و بی نیازی محض به 
دو امتیاز نگاه می کند. چطور بعد از هر مساوی نیم ساعت علیه داوران بخت برگشته حرف می زند؟ باز 
خدا رحم کرد مجیدی به دفعات گفته: »امسال قصد حرف زدن در مورد داوری را ندارم« وگرنه معلوم 
نیست چه اتفاقی رخ می داد! به  خاطر همان حافظه کذایی است که فرهاد حتی در همین قطعه فیلم آخر 

هم ناخواسته خودش را نقض می کند. او در حالی می گوید تمرکز تیم روی بازی هاست و قول می دهد

هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

افقی
ابریشم  احسنت،  کمان،  وتر   -  1 
پوئیدن،  به  امر  بادمجان -  تابیده - 
پوئیدن امری - عید ویتنامی ها2 - 
قدرت وتوان - صبحانه3 - دهان - 
دباغ - دفاع فوتبال - تیر پیكاندار4 
مربع،  متر  صد   - نرمی  خواری،   -
مخفف  فاعلی,  پسوند  سطح،  واحد 
اگر - از شهرهای بزرگ ژاپن - هرگز 
 - متفکر  اندیشمند،   - عرب5  نه 
بهانه،  و  دستاویز  كن،  صاف  جامه 

- کاشف  پارچه  چروك  صاف كننده 
نوشته   - سرپرست   - پنیسیلین6 
جانور   - درك   - ومساوی7  برابر   -
نسوز، جانوری که در آتش نمیسوزد8 
- سلاخ شتر - خداوند، چاشنی غذا 
امپراتوران چین  -  از  ای  - سلسله 
سقف دهان9 - كلمه ای برای تاكید 
 - درجه  صفر  آب  منجمد،  آب   -
اثری   - طریقه10  و  روش   - رایحه 
از هرمان ملویل - تخم مرغ فرنگی، 
 - بیگانه  عشق   - نرده11   - گندم 
رودی در روسیه - راه میانبر، طریق 

و  صد   - کردن12  تحریک   - کوتاه 
غوزه  دانه،  پنبه   - - گوناگون  یازده 
پنبه13 - اثری از اخوان ثالث - یال 
موی  رنگ  مو،  رنگ  نوعی   - اسب 
مصیبت،   - برعکس  زن   - فوری14 
 - ها  شدنی  نازل  از  الهی،  آزمون 
قضاوت، محاكمه15 - رده - سبزی 
مساوی   - خوردنی  ریشه  نقلی، 

رستگاری  - شطرنج 

عمودی
بانگ  نزدیک،  بانگ  نوعی ساز -   - 1
در  ای  - گوشه  عربی  ضمیر  چوپان، 
آورنده،  یاد  به   - ماهور2  دستگاه 
یا  مربوط   ، واعظ  وعظ کننده،   ، مرد 
 - گریانیدن   - نر  جنس  به  متعلق 
 - خسته  نفس   - تندی3  و  درشتی 
حرف   -  19684 فیزیک  نوبل  برنده 
گزینش  حرف  آلمانی،  بله  انتخاب، 
تپق   - تبریزی  من  مذهبی،  شهر   -
زدن - حرص و طمع، زیاده خواهی، 
 - دادن  رشوه   - اضافه5  حروف  از 
دایره  نویسندگان  از   - وارونه  حس 
 - طلب  تجدد   - لاروس6  المعارف 
 - حرف  تکرار   - راز  نشین،  بالا  عضو 
بدن،  كیلو،  هزار   - ایتالیایی7  جزیره 
نداری، كلام  حرف   - ماهی كنسروی 
فقدان - امانتداران، معتمدین، هیئت 
آشام  خون   - مساجد8  معتمدین 
دریایی - دوش و كتف، كتف - زمینه 
ورودی  بزرگ  سرسرای   - موسیقی9 
اپرایی   - مرکزی10  آمریکای  - کشور 
از فریتس کرایسلر - خدای دراویش، 
خدای قلندر - گوشت آذری، مترادف 

مت  همراه   - ترك11  اسب  آشغال، 
دخترانه،  سر  گیره  خاك،  پشته   -
 - مربوط  وابسته،   - كوچك  تپه 
بخشودن12 - ایالت آمریکا - سودای 
آید  بر  از دل پر سوز  بلند،  ناله، نفس 

تیر   - بزرگواری13  و  مجد  آبرو،   -
پیكاندار - پدر ادریس نبی  - عدس، 
شمای   - شده  داشته  امید  امیدوار، 
خط   - انگلیسی14  ضمیر  بیگانه، 
كش مهندسی، چای خارجی - هرگز 

تهمتن  شاهنامه،  پهلوان   - عرب  نه 
زابلستان، پدر سهراب - حس بویایی، 
در  می گویند كه  بیشه،   - بوئیدن15 
آن قانونی وجود ندارد - دوران گذشته 

پراکندگی  -

جدول شماره ۱2۰۶
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دوشنبه  22 فروردین ماه 1401 کاغذ سیاست

خبرخبر

یک عضو کمیســیون اقتصــادی مجلس 
شورای اسلامی با طرح این پرسش که راز 
انفجار قیمت ها چیست؟ گفت: مردم شب 
عید سختی را سپری کردند و اکنون نیز در 
ماه مبارک رمضان با گرانی غیرقابل تحمل 

مواد غذایی به شدت تحت فشار هستند.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام سید ناصر 
موســوی لارگانی در جلســه علنی دیروز 
)یکشنبه(مجلس در تذکری شفاهی گفت: 
راه انــدازی پروژه بــن- بروجن تصمیمی 
غیرعقلانی، غیرشرعی و غیرقانونی است، 
براســاس کدام عقلی آب را از حوزه فقیر 
زاینده رود به حوزه غنی کارون منتقل می 
کنید؟ این تصمیمات مدیران باید در گینس 

ثبت شود.
وی ادامه داد: پروژه بن- بروجن پروژه ای 
است به نام آب آشــامیدنی مردم محروم 
چهارمحال و بختیاری ولــی به کام فولاد 
چهارمحال، فولاد سفیددشــت، سیمان 
شهرکرد و شهرک صنعتی؛ در مسیر خط 
لوله نیــز خلاف مصوبه شــورای عالی آب 
و با رانت و فشــار عده ای معــدود با جار و 
جنجال، ۵0 میلیــون مترمکعب از زاینده 
روند اصفهان قرار است به یغما برده شود. 
لازم است که هر چه سریعتر این پروژه فسخ 

شود تا اسیر خشم مردم اصفهان نشوید.
این عضو کمیســیون اقتصادی مجلس در 
تذکر دیگری گفت: حــدود 8 ماه از رفتن 
حسن روحانی و دولتش می گذرد، اما درد 
گرانی هنوز درمان نشده است، مردم شب 
عید سختی را سپری کردند، اکنون نیز در 
ماه مبارک رمضان با گرانی غیرقابل تحمل 

مواد غذایی به شدت تحت فشار  هستند.
موسوی لارگانی در پایان گفت: وزیر جهاد 
کشاورزی به همراه سازمان حمایت وزارت 
صمت نیز نقش تماشاچی بازار را به خوبی 
ایفا می کنند، مقادیر تولید گوشــت، تخم 
مرغ و شیر نسبت به سال گذشته رشد کرده 
و اتفاق جدیدی هم در رشد جمعیت صورت 
نگرفته است، همچنین مصرف نیز به دلیل 
گرانی ها کاهش یافته، اقتصاددانان دولت به 
این سوال پاسخ دهند که راز انفجار قیمت 

ها چیست؟

ترقی:  هنوز بدنه دولت 
در اختیار نیروهای 

انقلابی نیست
یک فعال سیاســی اصولگرا گفت: هنوز 
بدنه دولت در اختیــار نیروهای انقلابی 
نیست و به خاطر همین برخی نارضایتی 

ها وجود دارد.
حمیدرضا ترقی در گفت وگو با ایســنا، 
با اشــاره به اولویت های جریان اصولگرا 
در ســال جاری اظهار کرد: اصولگرایان 
در ســال جاری باید با وحدت و انسجام 
بیشتر به دولت کمک کنند تا دولت بتواند 
وعده های خود را عملی کند و مردم طعم 
شیرین مدیریت انقلابی را بچشند. البته 
طبیعی است که تعامل با دولت مستلزم 
این است که دولت هم به نیروهای انقلابی 
بها بدهد و استفاده بیشتری از آنها داشته 

باشد.
او ادامــه داد: هنوز بدنه دولــت هنوز در 
اختیار نیروهای انقلابی نیســت و همان 
نیروهای گذشــته حضور دارند که نوعا 
گوش به فرمان دولت هم نیســتند و به 
خاطر همین برخی نارضایتــی ها هنوز 

وجود دارد.
این فعال سیاسی همچنین درباره دلیل 
برخی انتقادات از ســوی اصولگرایان به 
دولت تصریح کرد: اصولا نیروهای انقلابی 
و اصولگرا هیچ گاه به خاطر اینکه دولت از 
جریان خودشان اســت، نگاه نقادانه خود 
را کنار نگذاشــته اند. الان هم اگر اشکالی 
ببینند آن را تذکر داده و خواستار اصلاح 
آن می شوند. در مورد برجام هم انتقادها با 
این هدف است که مطالبات صددرصدی 
اعلام شود تا دولت در مذاکرات از پشتوانه 
و قدرت چانه زنی خوبی برخوردار شــود 
و حداقــل 80 درصد مطالبــات ایران را 

بدست آورد.
ترقی در پایان بــا بیان اینکــه عملکرد 
دولت به پــای اصولگرایان نوشــته می 
شــود، گفت: رئیس جمهور از ابتدا تاکید 
کرد که براساس تکیه به جریان سیاسی 
خاصی رای نیاورده اســت. درست است 
که نیروهای انقلاب و تشکل های اصولگرا 
از رئیس جمهور حمایــت کردند، ولی او 
به کســی قولی نداد کــه از آنها در دولت 
اســتفاده کند، به طور طبیعــی با توجه 
به اینکه دولت همســو با جریان اصولگرا 
اســت، عملکردش به حســاب نیروهای 
انقلاب گذاشته می شود و به همین دلیل 
اصولگرایان نســبت به عملکــرد دولت 
حساس هستند و اگر اشــکالی ببینند، با 
تذکر و نقد به دنبال اصلاح آن برای بهبود 

عملکرد دولت هستند.

حضرت آیت الله خامنه ای در اجرای بند 
ز  نون اساسی و پس ا یک اصل ۱۱0 قا
مصلحت  تشخیص  مجمع  با  مشورت 
نظام، سیاست های کلی و مصوّب تأمین 
اجتماعی را برای اقدام به رؤسای قوای 
سه گانه و رئیس مجمع تشخیص مصلحت 

نظام ابلاغ کردند.
متن سیاست های کلی تأمین اجتماعی به 

این شرح است:
بسم الله الرّحمن الرّحیم

سیاست های کلی تامین اجتماعی
ساختن  برطرف  عمومی،  ه  رفا د  یجا ا
و  ر  قشا ا ز  ا حمایت  محرومیت،  و  فقر 
ز  ا جتماعی  ا خدمات  هدف  گروههای 
فتادگان،  ا ر کا ز  ا بی سرپرستان،  جمله 
معلولان و سالمندان و آنچه از اهداف رفاه 
و تأمین اجتماعی که در اصول 3، ۲۱، 
۲8، ۲۹، 3۱ و 43 قانون اساسی آمده 
رآمد،  نظامی کا ء می کند  قتضا ا است، 
توانمند ساز، عدالت بنیان، کرامت بخش 
و جامع برای تأمین اجتماعی همگان 
یرانی  که برگرفته از الگوهای اسلامی- ا
رآمد، حذف  ری کا دا م ا و مبتنی بر نظا
تشکیلات غیر ضرور و رفع تبعیض های 
ناروا و بهره گیری از مشارکت های مردمی 
باشد، طراحی و اجرا شود و ترتیبات زیر 

در آن رعایت گردد:
به  اجتماعی  تأمین  م  نظا ر  ستقرا ا  -۱
صورت جامع، یکپارچه، شفاف، کارآمد، 

فراگیر و چندلایه.
و  تخصصی  ر  کا و  ز  سا یک  یجاد  ا  -۲

فرابخشی به منظور حفظ انتظام و انسجام 
سطح بندی  و  لایه بندی  مربوط،  مور  ا
ِعمال  ا رویه،  وحدت  یجاد  ا خدمات، 
لیت  هبردی در تکوین و فعا نظارت را
نها و صندوق ها و نهادهای فعال  زما سا
در قلمروهای امدادی، حمایتی و بیمه ای 
ه اطلاعات، با رعایت  یگا و شکل دهی پا
نیروهای  به  منیتی مربوط  ا ملاحظات 

مسلح و دستگاههای امنیتی کشور.
3- پایبندی به حقوق و رعایت تعهدات 
بین نسلی و عدم تحمیل طرح های فاقد 
بع  منا تامین  نسلی،  بین  لی  ما تضمین 
پایدار، رعایت محاسبات بیمه ای و تعادل 
بین منابع و مصارف و حفظ و ارتقاء ارزش 
نها و صندوق های بیمه گر  زما یر سا ذخا
متعلقّ حق  ل  موا ا ن  عنوا به  جتماعی  ا
منیت،  ری، ا نت دا ما مردم با تأکید بر ا
یجاد سازوکار  سودآوری و شفافیت با ا

لازم.
4- اصلاح قوانین، ساختارها و تشکیلات 
سازمانها و صندوق های بیمه گر اجتماعی 
لت و یکسان سازی  در جهت تأمین عدا
ز  قواعد و مقررات بیمه ای و جلوگیری ا
ایجاد و انباشت بدهی های دولت و رعایت 
قواعد بیمه ای و تامین بار مالی تضمین 

شده و بین نسلی.
یتی و  دی، حما مدا مور ا ۵- لایه بندی ا
بیمه ای و سطح بندی خدمات با رویکرد 
فعال دولت بر اساس وسع و استحقاق، به 

ترتیب ذیل:
- امور امدادی از محل پوشش بیمه ای، 

مشارکت های مردمی و مساعدت دولت.
- امور حمایتی با هدف رفع فقر و آسیب 
یه خدمات  اجتماعی و تضمین سطح پا

از محل منابع دولتی، عمومی و مردمی.
معه  جا آحاد  برای  یه  پا بیمه  مور  ا  -
ز محل حق بیمه  نان ا متناسب با وضع آ

سهم بیمه شدگان، کارفرمایان و دولت.
- امور بیمه های مازاد و تکمیلی از محل 
یان با  رفرما مشارکت بیمه شدگان و کا
لیاتی و پشتیبانی حقوقی  مشوق های ما

دولت در فضای رقابتی.
- حفظ قدرت خرید اقشار ضعیف جامعه 
غلین،  ز طریق متناسب سازی مزد شا ا
مستمری بازنشستگان و مقرری بیکاران.

عمال رویکرد مناسب برای زدودن  - ا
جلوه های آشکار فقر و آسیب اجتماعی 
از محلات کم برخوردار شهری و مناطق 

روستایی و عشایری.
6- بسط و تأمین عدالت اجتماعی، کاهش 
فاصله طبقاتی با هدفمندسازی یارانه ها، 
دسترسی آحاد جامعه به خدمات تأمین 
فرینی و  رآ نمندسازی، کا اجتماعی، توا
ز  روا در بهره مندی ا رفع تبعیض های نا

منابع عمومی.
7- استقرار نظام ملی احسان و نیکوکاری 
و ایجاد پیوند میان ظرفیت های مردمی و 

دستگاههای موظف.
ئه خدمات لازم به منظور تحکیم  را 8- ا

نهاد خانواده و فرزندآوری.
۹- الزام به تهیه پیوست تأمین اجتماعی 

برای طرح ها و برنامه های کلان کشور.

یک کارشناس مسائل حقوقی گفت: رفع انحصار، 
ایجاد رقابت فعال، برخورد قانونی با عوامل پشت 
پرده، حفظ حقوق مشتریان و مشتری مداری 
عملی و برکناری بازنشستگان شاغل در صنعت 
خودرو اعم از مدیر و غیر مدیر و متابعت از رویه 
قانونی واحد  در جذب نیرو می تواند در رشد و 

بالندگی در این حوزه اثر گذار باشد.
رضا اسدی در گفت و گو با ایسنا، در رابطه با 
سخنان دادستان کل کشور مبنی بر اینکه 
"در صنعت خودروسازی کشور دست های 
پشت پرده ای وجود دارد که مانع ارتقاء وضعیت 
خودروسازی کشور می شود"، گفت: وجود 
انحصار در صنعت خودرو سازی ایران کاملا 
روشن است و انحصار با رقابت هیچ تجانسی 
ندارد. آنچه مورد رشد و بالندگی در هر صنعتی 
از جمله خودروسازی است وجود رقابت است نه 
انحصار. انحصار حتی با اتیکت خودکفایی نیز 
توجیه پذیر نیست و در عمل نیز با گذشت چند 
دهه نتیجه کار معلوم است؛ چنانچه امروز از سوی 
مدیران عالی رتبه کشور تا مدیران میانی مشخصا 
از تولیدات خودرویی و نحوه فروش و خدمات 
پس از فروش و در واقع تضییع حقوق مشتریان 
انتقاد می شود  و علی رغم آن انتقادات و مطالبات 
مردم، از سوی مسئولان مربوطه پاسخ مناسب 
دریافت نمی شود.این وکیل دادگستری تصریح 
کرد: از طرفی  اجرای مقرراتی که در حفظ حقوق 
مشتریان است مانند "قانون حمایت از مصرف 
کنندگان خودرو سال 86 و آیین نامه مربوطه 

سال ۹۵ در عمل مطلوب نبوده است؛ حال اگر 
دولت محدودیت های قانونی از جمله حقوق 
گمرکی و دیگر عوارض متعلقه  را در سه ماه به 
حداقل برساند  و مردم بتوانند آزادنه و با اختیار 
از محصولات شرکت های رقیب خارجی خرید 
کنند, آن موقع معلوم می شود که تولید کننده 
داخلی از چه میزان نفوذ بین مردم )مشتریان( 

بهره مند است.
این کارشناس مسائل حقوقی ادامه داد: کسی 
مخالف نوآوری و ابداع و حفظ منابع در داخل  
و حمایت از تولید داخلی نیست، منتهی زمان 
بندی در تولید، نحوه تولید و کیفیت کالا و ایمنی 
آن بسیار مهم است و مهم تر همخوانی میزان 
حمایت ها و تسهیلات دولت به خودروسازان و 
منابع مصرف شده  با کیفیت کالای تولیدی است. 
دقیقا حفظ وضع موجود می تواند به نفع همان 
افرادی باشد که دادستان کل کشور با "اطلاعات" 
از آنها به عنوان "دست های  پشت پرده "یاد می 

کند. این دست های پشت پرده به لحاظ گردش 
مالی کلان و سودآوری بالا در این حوزه حاضر 
به دل کندن  نیستند. لابی گری، جوسازی، 
آمار سازی، تهیه گزارش های غیرواقعی و...از 
جمله اقدامات آنان است و دادستانی به عنوان 
اولین و قانونی ترین نماینده مردم در ستاندن 
حقوق حقه آنان باید وارد شود و دست عوامل 
پشت پرده  که مانع ارتقای تولیدات هستند را با 

قاطعیت قطع نماید.
اسدی در پایان گفت: در بخش نادیده انگاشتن 
حقوق مشتریان با تولید کالای بی کیفیت غیر 
ایمن نیز ورود دادستانی اثر بخش است. قوه 
مجریه و وزارت مطبوع و دیگر متولیان امر نیز 
در حمایت از حقوق مردم، باید فضای مناسبی 
برای اداره خودروسازی های بزرگ داخلی با 
هدف رقابت، ایجاد نمایند و در هر صورت رقبای 
بازیگر خارجی را برای تعدیل وضع موجود وارد 

کار کنند.

یک کارشناس مسائل حقوقی:

رفع انحصار و برخورد قانونی با عوامل پشت پرده 
در رشد صنعت خودرو اثرگذار است

رهبر انقلاب اسلامی سیاست های کلی 
تامین اجتماعی را  ابلاغ کردند

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: امیدواریم که سرمایه گرانقدر دانش 
و فناوری پیشرفته هسته ای همراه با مذاکره خوب، توافقی خوب را برای 
انتفاع اقتصادی مردم ایران رقم بزند. به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف در 
نطق پیش از دستور خود در جلسه علنی دیروز )یکشنبه( مجلس شورای 
اسلامی بیان کرد: فرا رسیدن روز ملی فناوری هسته ای را به ملت شریف 
و سرافراز ایران و به تمامی دانشمندان پرتلاش، مجاهد و خستگی ناپذیر 
صنعت هسته ای کشور تبریک و تهنیت می گوییم. او خاطرنشان کرد: از 
جمله پیشرفت های شگفت و افتخار آمیز صنعت هسته ای در سال های 
اخیر که مرهون تلاش های شبانه روزی دانشمندان، به ویژه دانشمندان 
شهدای هسته ای ما در بخش های گوناگون بوده است، می توان به تولید 
رادیوداروهای دارای فناوری بالا و توسعه فناوری های مرتبط با پدافند 
هسته ای اشاره کرد. رئیس مجلس شورای اسلامی عنوان کرد: خوشحالیم 
که در مسیر پر افتخار این پیشرفت ها مجلس یازدهم نیز با تصویب قانون 
اقدام راهبردی، قفل های بسته شده به صنعت هسته ای را شکست و با 
برداشتن موانع بر سر راه پیشرفت و ارتقای دستاوردهای علمی در این 
حوزه نقش آفرینی کرد.  قالیباف افزود: خوشبختانه با ظرفیتی که با بومی 
سازی صنعت هسته ای ایجاد شده بود در فاصله کوتاهی دست دیپلمات 
های ایران در مذاکرات پر شد. اکنون امیدواریم که سرمایه گرانقدر دانش 
و فناوری پیشرفته هسته ای همراه با مذاکره خوب، توافقی خوب را برای 
انتفاع اقتصادی مردم ایران رقم بزند. او در پایان تاکید کرد: پیشرفت های 
هسته ای کشور پشتوانه ای محکم برای مردم و انتفاع اقتصادی ملت ایران 
است و مجلس یازدهم همچون گذشته بر این اصل تاکید دارد که مذاکرات 
هسته ای باید به حصول منافع تضمین شده، پایدار و ملموس اقتصادی 

برای آحاد ملت شریف ایران ان شاءالله منجر شود.

گزارش
ایرنا

قالیباف: امیدواریم با مذاکره خوب، 
توافقی خوب برای انتفاع اقتصادی 

مردم رقم بخورد

موسوی لارگانی:

راز انفجار قیمت ها 
چیست؟

رنا
: ای

س
عک

نایب رئیس کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی از جلسه 
فوق العاده این کمیسیون به منظور بررسی وضعیت پروژه های 
فاقد مجوز زیست محیطی خبر داد. حجت الاسلام نصرالله پژمانفر 
نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس شورای اسلامی در صفحه 
شخصی خود در توییتر، نوشت: » جلسه ای فوق العاده برای بررسی 
وضعیت پروژه های فاقد مجوز زیست محیطی با حضور دستگاه های 
اجرایی و سازمان بازرسی، فردا در کمیسیون اصل نود برگزار 
خواهیم کرد. در قانون تخریب محیط زیست، جرم انگاری شده 

است و باید به صورت قاطع در سراسر کشور اجرایی شود.«
او در پایان توئیت خود از هشتگ میانکاله استفاده کرده است.

نایب رئیس کمیسیون اصل نود خبر داد
جلسه فوق العاده کمیسیون اصل نود 
برای بررسی وضعیت پروژه های فاقد 

مجوز زیست محیطی

وزیر امـور خارجـه با بیـان این که مسـیر دیپلماسـی 
همچنـان بـاز اسـت گفـت: بـه طـرف آمریکایـی بـه 
صراحـت گفتـه ایم کـه سـنگ انـدازی و کارشـکنی 
نکنـد و باعث تاخیر در رسـیدن به توافـق در مذاکرات 

نشـود.
به گزارش ایسـنا، حسـین امیر عبداللهیـان وزیر امور 
خارجه کشـورمان صبح روز یکشـنبه در اولین جلسه 
سـتاد هماهنگـی روابـط اقتصـاد خارجـی در سـال 
جدید با اشـاره بـه موضوع مذاکـرات وین اظهـار کرد: 
در جریـان این مذاکـرات مشـکلاتی میان مـا و طرف 
آمریکایی وجـود دارد. طرف آمریکایـی در چند هفته 
گذشـته زیاده خواهی های را مطرح کـرده و علی رغم 
اینکـه بخش زیـادی از متـن در مسـیر ایـن مذاکرات 
مورد توافق قرار گرفته، طرف آمریکایی پیشـنهادات و 
خواسـته های را مطرح مـی کند که در تضـاد با برخی 

از بندهای متنی اسـت کـه مورد اشـاره قـرار گرفت.
او با بیـان اینکـه آنهـا در حـوزه رفع تحریـم علاقمند 
هسـتند که به صـورت یک طرفه شـروط جدیـدی را 
مطـرح کنند اظهـار کـرد: متاسـفانه آمریکایـی ها به 
اعمـال تحریم هـای یکجانبـه عـادت کرده انـد و ایـن 
رویه یک بیماری را در کاخ سـفید ایجاد کرده اسـت و 
آنها می خواهند هـر موضوعی را با اعمـال تحریم های 
یکجانبه بـه پیش ببرنـد و خواسـته هایشـان را از این 

طریـق عملیاتـی کنند.
او بـا تاکیـد بـر اینکـه ایـران بـر روی خطـوط قرمزی 
اعلامـی خـود خواهد ایسـتاد گفـت: آمریکایـی ها به 
صورت مسـتمر از ضرورت مذاکرات مسـتقیم با ایران 
صحبـت مـی کننـد و مـا بـا بررسـی های کـه انجـام 
دادیم بـه این نتیجـه رسـیدیم کـه نفعـی در مذاکره 
مسـتقیم با آمریـکا نداریـم. آمریکایـی ها هنـوز روی 
زمین اقداماتـی انجـام نداده اند که بتوانیم یک چشـم 
انـدازی را در ایـن زمینـه مشـاهده کنیـم و بگویم در 
کنار ابراز حسـن نیت شـان اقدامات مثبتـی را بر روی 

زمیـن انجـام دادند.
او با بیـان اینکه مـا تاکید داریـم که بایـد آمریکایی ها 
حسن نیت ادعایشـان را در عمل و بر روی زمین نشان 
دهند گفـت: آنها می تواند قبـل از هر توافقـی یکی دو 
مورد از مسـائل ملمـوس و علنی را اعلام کند تا نشـان 
دهنـد در عمل نیز حسـن نیـت دارند مثلا بخشـی از 

درآمدهای بلوکه شـده ملت ایـران را آزاد کننـد و اگر 
آقـای بایدن کـه دائم صحبت از حسـن نیـت می کند 
حسـن نیت دارد به صراحت یـک مـورد از تحریم ها را 
با فرمـان اجرایی خود به نشـانه حسـن نیـت لغو کند.
او با اشـاره به اینکه آمریکایـی ها علی رغـم اظهار نظر 
ایشـان مبنی بر داشـتن حسـن نیت برای رسـیدن به 
توافـق، در چند وقت اخیـر برخی اشـخاص حقیقی و 
حقوقی ایـران را مـورد تحریم قـرار دادند گفـت: البته 
تبادل پیام بین ایران و آمریکا از طریـق نان پیپرها و از 
طریق هماهنگ کننده اروپایی کمیسـیون مشـترک 
برجـام )آقـای مـورا( ادامـه دارد و مـا بـه صراحـت به 
آمریکایی هـا گفته ایم که سـنگ اندازی و کارشـکنی 
نکند و باعث تاخیر در رسـیدن به یـک توافق خوب در 

جریان مذاکرات نشـوند.
او با تاکید مجدد بـر اینکه ما بر رعایـت خط قرمزهای 
خود تاکیـد داریـم و در جریـان توافـق بایـد این خط 
قرمز ها رعایت شـود و آمریکایی ها باید در عمل نشان 
دهند که حسـن نیـت دارند یا نـه تصریح کرد: مسـیر 

دیپلماسـی همچنان باز است .
امیرعبداللهیـان بـا اشـاره بـه برخـی از زیـاده 
خواهی هـای آمریـکا در جریان ایـن مذاکـرات گفت: 
سـه کشـور اروپایی عضـو برجـام و همچنیـن چین و 
روسـیه نسـبت به برخی زیاده خواهی های آمریکا در 

ایـن مذاکـرات انتقاداتـی دارنـد.
وزیـر امـور خارجـه در بخشـی دیگـر از صحبت هـای 
خـود در ایـن مراسـم بـا بیـان اینکـه در ارتباطـات و 
دیدارهـای کـه در طـی ماههـای گذشـته بـا برخـی 
مدیـران شـرکت های دانـش بنیان داشـتند یکـی از 
درخواسـت های ایـن مدیران از دسـتگاه دیپلماسـی 
ایـن بـوده کـه زمینـه ای را فراهم کنـد کـه تولیدات 
آنهـا در عرصه منطقـه ای و بیـن المللی دیـده و مورد 
عرضه قرار گیـرد گفت: در حوزه دانـش بنیان کارهای 
ارزشـمندی در کشـور صورت گرفته و ما در دسـتگاه 
دیپلماسـی آمادگی داریـم کـه در کنار سـایر عزیزان 
برای تقویت تـوان و ظرفیت شـرکت های دانش بنیان 
در راسـتای صـادرات بـه منظـور ارزآوری و اشـتغال 
آفرینی بیشـتر در کشـور از تمام تـوان و ظرفیت خود 

اسـتفاده کنیم.
او افـزود: البته آقـای رئیس جمهـور این تاکیـد را نیز 
دارد کـه نگاه هـا نبایـد معطوف بـه وین باشـد و همه 
دسـتگاه ها برای بـی اثر کـردن تحریم ها و پیشـرفت 

کشـور و تحقـق توسـعه پایـدار باید بـه وظایـف خود 
عمـل کند. 

او تصریح کـرد: چند هفتـه ای اسـت کـه لازم بود که 
متنی در مذاکـرات ایجاد شـود با سـه کشـور اروپایی 
دربـاره مسـائل فنـی به جمـع بنـدی بسـیار نزدیکی 
رسـیده ایـم هـم زمـان بـا جنـگ و بحـران اوکرایـن 
روبـه رو شـدیم. البتـه ایـران در ارتباط با ایـن موضوع 
در عالی تریـن سـطح مخالفـت خـود را بـا جنـگ در 
اوکراین اعلام کرده اسـت ما مخالف جنگ هسـتیم و 
از طـرف دیگر مخالفـت خـود را با اعمـال تحریم های 
یک جانبـه نیز اعـلام کـرده ایم قبـل از سـفر چندی 
پیش خود به مسـکو، به صورت تلفنی بـا  وزیر خارجه 
اوکرایـن صحبـت کـردم و عامـل پیـام وزیـر خارجه 
اوکراین بـرای مقامات روسـیه بودم. مقامـات اوکراین 
خواهان توقـف جنگ و تـداوم گفت وگوهـا بودند و ما 
این پیـام را منتقل کردیم ایـران در این بحـران راهکار 
را جنگ نمی داند راهکار این مسـئله سیاسـی و انجام 
گفت و گو اسـت و مـا تلاشـمان را در این مسـیر ادامه 
می دهیـم البتـه در کنـار این موضـوع به ریشـه های 
جنـگ در اوکرایـن و تحرکات ناتـو و آمریکا بـه عنوان 

عامل اصلـی  این بحـران توجـه داریم.
او افزود: در جریـان این مذاکـرات در مقطعی غربی ها 
گفتنـد با توجـه به جنـگ اوکرایـن وضعیـت اینگونه 

اسـت اگر بـه توافـق نهایـی برسـیم روسـیه بـا توافق 
همراهـی نمـی کنـد در این مـورد بـه صـورت تلفنی 
با آقـای لاوروف صحبـت کردم در سـفر به مسـکو در 
ایـن ارتباط صحبـت کردیم گفـت و گوهای روشـن و 
شـفافی انجام شـد و در کنفرانس مطبوعاتی بـا آقای 
لاوروف بـه صراحـت آنچـه را کـه توافـق کـرده بودم 
آقـای لاوروف بیـان کردنـد و مـن نیـز گفتم کـه اگر 
در موضع مذاکـرات وین بـرای لغو تحریـم ها خطوط 
قرمز مـا رعایت شـود و به نقطه توافق برسـیم روسـیه 
مانعی بـرای این توافـق نخواهد بود چنـد روز پیش در 
دیـداری با لاوروف در حاشـیه سـفر به چین داشـتیم 
ایشـان بار دیگر تاکید کردنـد که اگر در مسـیر پایانی 
توافق قـرار گرفتیم روسـیه از آن حمایت مـی کند در 
دیدار بـا وزیر خارجـه چین نیـز چینی هـا گفتند که 
ما کاملا با نظـرات ایـران هماهنـگ هسـتیم و اگر در 
نقطـه پایانـی ایـن توافـق قـرار بگیریـم از ایـن توافق 

حمایـت مـی کنیم.
به گزارش ایسنا در این نشسـت مهدی صفری معاون 
دیپلماسـی اقتصـادی وزیـر خارجه و سـورنا سـتاری 
معـاون علمـی رئیس جمهـور نیـز سـخنرانی کردند.
وزیر خارجـه پـس از سـخنرانی در این نشسـت برای 
پاسـخگوی به سـوالات نمایندگان به مجلس شورای 

اسـلامی رفتند.

امیر عبداللهیان: 

مسیر دیپلماسی همچنان باز است
گزارش

ایسنا

ین
نلا

ی آ
هر

مش
: ه

س
عک

یک کارشناس مسائل بین الملل با تاکید بر رفتار 
دوگانه غرب نسبت به کشتار مردم اوکراین اظهار 
کرد: 70 سال است که مردم فلسطین توسط یک 
فرقه نژادپرســت و خود برتربین کشــته شده که 
حاضر نیســتند به حقوق مردم فلســطین احترام 
بگذارنــد و اقدام اســرائیل را محکــوم کنند. اما 
اکنون نســبت به تحولات اخیر بین المللی رفتار 
دوگانه ای را در پیش گرفتند که نشانه استاندارد 

دوگانه و نژادپرستی غربی ها است.
صباح زنگنه در گفت و گو با ایسنا درباره مواضع 

و رفتار دوگانه غرب نســبت به تحولات اوکراین 
و کشــتار مردم علی رغم این که سالیان زیادی 
اســت فلســطینی ها مورد حمله و تجــاوز رژیم 
صهیونیســتی قرار دارند و غرب هیچ واکنشــی 
ندارد گفت: متاســفانه رفتــار  دو گانه ای را در 
میان غربی ها از گذشــته شــاهد بودیــم اکنون 
هم همین طور اســت و مصادیق آن بیشتر دیده 
می شود. نه فقط نسبت به کشته شدن افراد بلکه 
حتی نسبت به آوارگان این مســاله بیشتر مورد 

توجه قرار دارد.

او  تصریح کرد: غربی ها تبلیغات می  کنند بســیج 
به راه می اندازند و به اروپایی  ها و نژاد های غربی 
توجــه می کنند در حالی که اگــر افراد دیگری از 
یک نژاد دیگر بخواهند  وارد کشورشان شوند آن 
هم به صــورت آوارگان از ورود آنها ممانعت کرده 
و مشکل ایجاد می کند. این مساله ناشی از همان 
تفکر دو گانه ای است که انسان ها را درجه بندی 

می دانند.
این کارشــناس مســائل بین الملل تصریح کرد: 
آنها انســان ها را به درجه ۱ و یا ۲ تقسیم بندی 

می کنند و اروپایی ها و غربی ها را درجه یک و نژاد 
برتر می دانند و این همان تفکر نازیســم محسوب 
می شــود در حقیقت نازیسم در ذهنیت مسئولان 
و رســانه های غربی   بازســازی و خود را نشــان 
می دهد. در حالی که همه انسان ها دارای کرامت 

و حرمت هستند.
زنگنه افزود: حرمت انسان ها یکسان است چه در 
آفریقا یا آسیا باشند یا در اروپا و یا هر قاره دیگر. 
همچنان که مرگ انســان فاجعه است در هر کجا 
که باشد. اما این وحدت نظر متاســفانه در میان 

غربی ها وجود ندارد وقتی به بوســنی و هرزگوین 
حمله شــد غربی ها حاضر نبودند ایــن حادثه را 
محکوم کنند تا زمانی که کشــورهای اســلامی 
اقدام به تشکیل نیروهای حافظ صلح کردند و بعد 
از آن بود که سایر کشــورهای اروپا دست به کار 
شدند و نیروی بین المللی ســازمان ملل را اعزام 
کردند. این رویه نسبت به فلســطین اشغالی هم 

همین طور است.
نماینــده پیشــین ایــران در ســازمان همکاری 
اســلامی خاطر نشــان کرد: اشــغال فلسطین از 
70 سال پیش آغاز شــده و به تدریج توسعه یافته 
و یک فرقه و جماعتی که به شــدت نژاد پرســت 
و خــود برتر بین هســتند برای خود تســهیلاتی 
قائل شده و حاضر نیســتند به حقوق اصلی مردم 
سرزمین فلســطین احترام بگذارند و از مظلومیت 

آنها سخن بگویند.

یک کارشناس مسائل بین الملل تشریح کرد

رفتار دوگانه غرب نسبت به تحولات اوکراین در مقایسه با فلسطین
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سوسمار چمنزار

مشخصات : پلک زیرین بدون سپرهای شفاف ؛ صفحه های زیر انگشتی 
صاف یا دارای برآمدگی ؛ ۲4 تا ۲8 ردیف عرضی از پلاک های شکمی کم 
و بیش مستطیلی شکل با خطوط راست یا تقریبا راست در حاشیه عقبی ، این پلکها کمی 
نیمه نیمه روی هم و در 6 ردیف طولی قرار گرفته اند ؛ فلس های پشتی بطور مشخص تیغه 
دار ؛ یقه اره ای شکل ؛ فلس پوزه ای در تماس با سوراخ بینی؛ 3۲ تا 43 فلس گوشی؛ ۵ جفت 

سپر چانه ای؛ ۱۵ تا ۱7 فلس گلویی ؛ ۱۱ تا ۱3 منفذ رانی در هرطرف .
رنگ آمیزی:سطح فوقانی بدن قهوه ای روشن با ته رنگ زیتونی یا سبز ؛ نوار باریک قهوه ای 
تیره در هر طرف بدن ، معمولا یک تعداد کمی از نقاط کوچک قهوه ای بین نوارهای پهلویی 
و پس سری ؛ جوانها و گاهی بالغها تک رنگ ؛ گلو سفید ؛ ناحیه شکمی در نرها مایل به سبز 

و در ماده ها زرد .
زیستگاه : نواحی معتدل خزری و مدیترانه ای ؛ در دامنه ها ، دره های رودخانه ای با پوشش 

گیاهی جنگلی از نوع پهن برگ مرغزارها و یا بوته زارها ./کویرها و بیابان های ایران

زیستمند

ارز دیچیتال

آگهی استخدام در استان کرمان

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

موقعیت شغلی: کارشناس 
call ce پشتیبانی و

شرایط احراز:
جنسیت: خانم، آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
NETWORK + مسلط به

آشنا به نرم افزارهای مانیتورینگ
مسلط به کار با تجهیزات 

میکروتیک
TCP/IPمسلط به مفاهیم شبکه و

دارندگان مدارک بین المللی 
اولویت دارند

آشنا به مباحث سیسکو 
)CCNA(

دارای روحیه کار گروهی و 
خلاقیت و پشتکار

دارای روابط عمومی بالا با فن 
بیان قوی

مزایا
حقوق و مزایا توافقی

بیمه
اضافه کاری

پاداش
 متقاضیان واجد شرایط رزومه 
خود را از طریق سیستم ارسال 
رزومه »ای-استخدام« ارسال 

نمایند.

موقعیت شغلی: مهندس فروش
 شرایط احراز
جنسیت: آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
فارغ التحصیل از کلیه رشته های مهندسی ترجیحا مکانیک ، شیمی

حداقل 3 سال سابقه کار فروش
با اتومبیل شخصی

مزایا:
بیمه تامین اجتماعی

بیمه تکمیلی
متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم ارسال رزومه 

»ای-استخدام« ارسال نمایند.

موقعیت شغلی: مدرس روسی
شرایط احراز:

جنسیت: خانم، آقا
نوع قرارداد: تمام وقت، پاره وقت، دورکاری

مدرک تحصیلی و بین المللی روسی
سابقه تدریس برای کورس های B1 روسی

ارائه مدارک مبنی بر تحصیل یا زندگی در روسیه امتیاز محسوب می گردد
حداقل داشتن یک سال سابقه تدریس

مزایا:
حقوق عالی/ بستر سازی رشد برای اساتید

محیطی کاملا آرام و پر انرژی
متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم ارسال رزومه »ای-

استخدام« ارسال نمایند.

استخدام موسسه زبان گامااستخدام کیمیاگران بهزیستاستخدام ارتباط گستر نخل جنوب

عکس نوشت

مدیر کل آموزش و پرورش استان کرمان با بیان 
اینکه شهریه مدارس غیردولتی با حضوری 
شدن آموزش ها افزایش نمی یابد گفت: تفاوتی 
در بازگشایی مدارس دولتی و غیردولتی 

نیست.
رضا رضایی در نشست ستاد مدیریت کرونا 
استان کرمان افزود:از ابتدای بازگشایی مدارس 
۲ هزار و ۶۲۹ مورد بازرسی از واحدهای 
آموزشی این استان انجام شده که در کشور 
جزو استان های پیشرو در بازگشایی مدارس 

هستیم.
او افزود: مدارس غیر دولتی نیز بر اساس 
مصوبات ستاد کرونا شامل بازگشایی و آموزش 
حضوری هستند، البته آموزش در فضای شبکه 

شاد نیز تعطیل نخواهد شد.
رضایی با اشاره به مشکلات بوجود آمده 
در بحث سرویس مدارس تصریح کرد: در 
این زمینه کارگروه ماده ۱۸ را با حضور سایر 
دستگاه های ذیربط تشکیل دادیم و ساماندهی 

سرویس ها به زودی انجام می شود.
مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان تاکید 
کرد: خط قرمز اول ما سلامت دانش آموزان 
است، اما بحث تربیت و تعلیم نیز نباید تعطیل 
شود و آمارهای نشان می دهد در مدتی که 
مدارس بازگشایی شده اند، تاثیری منفی بر 

کرونا نگذاشته است.

مدیرکل کمیته امداد استان کرمان گفت: ۲۰۰ هزار و ۹۸۴ 
پرس غذای گرم در هفته نخست ماه مبارک رمضان در 
میان خانواده های تحت حمایت و نیازمند در استان کرمان 
توزیع شده است. یحیی صادقی با اشاره به اجرای طرح 
اطعام مهدوی توسط این نهاد در ایام ماه مبارک رمضان 
افزود: با همکاری خیران نیکوکار و مراکز نیکوکاری ۱۲۴ 
آشپزخانه مهدوی تاکنون در سطح استان راه اندازی شده 
است. او ارزش تعداد پرس غذای توزیع شده بین مددجویان 
و اقشار نیازمند را بیش از پنج میلیارد و ۷۳۴ میلیون تومان 
اعلام و بیان کرد:هم چنین در هفته نخست ماه مبارک 
رمضان ۴۸ هزار و ۵۷۶ افطاری ساده به ارزش ۵۸۰ میلیون 

تومان بین خانواده های نیازمند در استان توزیع شده است.
صادقی در ادامه از توزیع ۶۴۱۳ سبد معیشتی به ارزش 
بیش از دو میلیارد تومان در هفته نخست ماه مبارک 
رمضان بین خانواده های تحت حمایت و نیازمند در استان 
کرمان خبر داد و گفت: مردم خیر و نیکوکار استان کرمان 
می توانند برای مشارکت در امور خیر در ماه مبارک رمضان 
کمک های نقدی خود را به دفاتر کمیته امداد در سراسر 
استان و یا مراکز نیکوکاری تحویل دهند و کمک های غیر 
نقدی خود را نیز از طریق کد دستوری #۰۳۴*۸۸۷۷* و 
یا از طریق شماره کارت ۵۸۵۹۸۳۷۰۰۰۰۶۴۸۷۹ بانک 

تجارت به نام کمیته امداد پرداخت کنند.

ر  ندا نـی اسـتا مـور عمرا معـاون هماهنگـی ا
کرمـان گفـت: در ایـام نـوروز امسـال، ۱۱.۴۸ 
درصـد مسـافران بیـش از پنـج روز در کرمـان 

قامـت داشـتند.  ا
لهی موسـوی در جلسـه سـتاد  مصطفـی آیت ا
خدمـات سـفر اسـتان کرمـان بـا محوریـت 
گزارش عملکـرد، تعـداد جـان باختـگان در اثر 
تصـادف در ایام نـوروز در اسـتان کرمـان را ۸۶ 
نفـر اعلام کـرد کـه ۵ نفـر آنهـا از اتبـاع خارجه 

بـوده اسـت.
او با تشـریح اقدامات انجام شـده در ایـن ایام در 
سـطح اسـتان اظهـار کـرد: بیشـترین بازدیدها 
مربـوط بـه بـاغ شـاهزاده و پـس از آن حمـام 

گنجعلی خـان و ارگ بـم در رتبـه هـای بعـدی 
قـرار دارنـد.

معـاون اسـتاندار کرمـان از سـفر هموطنانمـان 
از ۲۶ اسـتان به کرمـان خبـر داد و تصریح کرد: 
بیشـترین مسـافران ما مربـوط به اسـتان تهران 
و بعد از آن خراسـان رضـوی، سـمنان، اصفهان 

و مازنـدران  بوده اسـت.
او از احسـاس رضایـت ۷۲ درصـد گردشـگران 
از نحـوه برخـورد کرمانی هـا  مابقـی رضایـت 
نسـبی سـخن گفـت و افـزود: از لحـاظ وضعیت 
بهداشـتی محل اقامت مسـافران رضایت لازم را 
نداشـتند و حدود ۴۲ درصـد مسـافران رضایت 

داشـتند و مابقـی رضایـت نسـبی داشـتند.

مدیرکل راه وشهرسازی جنوب کرمان از بررسی طرح جامع شهر رودبارجنوب جهت 
الحاق اراضی دولتی به محدوده شهر رودبارجنوب در راستای طرح نهضت ملی مسکن 

خبر داد.
محمد ساردویی در جلسه کارگروه طرح جامع بازنگری شهر رودبار جنوب که با حضور 
شهردار و مسئولین مرتبط تشکیل شده بود گفت:با توجه به در دست تهیه بودن طرح 
جامع بازنگری شهر رودبار جنوب،گروه کاری شماره ۳این طرح در حضور نمایندگان 
دفتر فنی استانداری و فرمانداری،شهردار،اعضای شورای شهر و روسای ادارات 
شهرستان مربوطه در محل اداره کل راه و شهرسازی جنوب کرمان تشکیل گردید و 
الحاق اراضی دولتی به شهر رودبارجنوب  در راستای طرح نهضت ملی مسکن مورد 

بررسی قرار گرفت.
او ادامه داد:در این جلسه ضمن شنیدن نقطه نظرات تمامی اعضا و ارائه راهکار برای 
توسعه شهر رودبار جنوب،طرح پیشنهادی توسط مشاور ارائه و مورد تصویب اولیه 
قرارگرفت و این طرح  به کارگروه امور زیربنایی و شهرسازی استان ارسال خواهد شد.

او اشاره کرد:تصویب این طرح کمک زیادی به مردم خصوصا در زمینه املاک و 
شهرسازی خواهد کرد و زمینهای دولتی که در راستای طرح نهضت ملی مسکن برای 

الحاق به محدوده شهر رودبار مورد بررسی قرار گرفت.
او همچنین در خصوص تصویب این طرح یادآورشد: مشکل تامین زمین وساخت 
مسکن برای مردم در راستای طرح جهش تولید ، با تصویب این طرح حل خواهد شد.

سرنوشت بلوط های درازنو
جنـگل های بلـوط ارتفاعـات درازنو در 
کردکوی گلسـتان کـه بخـش مهمی از 
طبیعـت سـبز ایـن منطقـه را تشـکیل 
می دهنـد بـر اثر آتـش سـوزی و آفت 
هـای گیاهی همـواره در معرض آسـیب 
هسـتند؛ اگـر جنـگل خـواری را هـم 
اضافـه کنیـم دیگـر چیـز زیـادی از 
این ریـه هـای زمیـن باقـی نمـی ماند 
تـا جلـوی آلودگـی هـوا و ریزگـرد ها 
و سـیل را بگیـرد. اگرچـه بـا پدیـده 
جنـگل خـواری برخـورد و سـازه های 
غیـر قانونـی تخریب می شـود امـا آیا 
جنـگل هـای از بین رفتـه دوبـاره احیا 

مـی شوند؟/ایسـنا

یم
سن

ع: ت
منب

مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان:

شهریه مدارس غیردولتی 
با حضوری شدن آموزش ها 

افزایش نمی یابد

توزیع بیش از 2۰۰ هزار پرس غذای گرم بین مددجویان و 
نیازمندان کرمانی

نوروز امسال؛ ۱۱ درصد از گردشگران بیش از ۵ روز 
در استان کرمان ماندگار شدند

بررسی طرح جامع شهر رودبارجنوب جهت الحاق 
اراضی دولتی به محدوده شهر

خبر

شمسی گفت: با همکاری دستگاه قضا با افرادی که به صورت 
غیرقانونی در شهربابک به برداشت آنغوزه اقدام می کنند، 

برخورد جدی می شود. 
قاسم شمسی گفت: در بیش از 40 هزار هکتار از مراتع جنوب و 

جنوب غربی شهربابک، گیاه آنغوزه  وجود دارد. 
به گفته او گیاه آنغوزه در شهربابک به صورت طبیعی رشد می 
کند.  فرماندار شهربابک می گوید: متأسفانه افراد سودجویی 
از استان های مجاور  به صورت غیرقانونی و غیراصولی در این 
منطقه نسبت به برداشت آنغوزه اقدام می کنند که با همکاری 
دستگاه قضا با افرادی که در این زمینه تخلف می کنند، برخورد 

جدی صورت می گیرد.
او گفت:حفاظت از این منطقه بر عهده منابع طبیعی شهرستان 

است؛ اما این ارگان با کمبود هایی نظیر نیروی پشتیبانی مواجه 
است که ما پیگیری خواهیم کرد و امکاناتی در اختیارشان قرار 
می دهیم تا بتوانند به طور وسیع، منطقه را پوشش دهند و 
از برداشت غیرقانونی جلوگیری کنند. به گفته شمسی اداره 
منابع طبیعی شهرستان شهربابک برای تعدادی از دامداران 
بومی این منطقه به منظور برداشت قانونی و اصولی، مجوز صادر 
کرده است که این افراد، طبق قانون می توانند اقدام به برداشت 
کنند تا کمکی برای معیشت آنان باشد.  در بازدید مسئولان 
شهرستان با هماهنگی دستگاه قضایی شهربابک، یک دستگاه 
موتورسیکلت ضبط شد و ۲ نفر از قاچاقچیانی که به برداشت 
غیرقانونی آنغوزه در شهربابک اقدام کرده بودند، دستگیر و به 

مراجع قانونی ارجاع داده شدند.

فرماندار شهربابک: 

با برداشت کنندگان غیر مجاز آنغوزه،برخورد قانونی می شود

احساسات کودک من
نویسنده: فاطمه غنی پور

حامد اختیاری
انتشارات مهرسا

رشد  به  رسیدن  برای  ما  کودکان  که  مهارت هایی  از  یکی 
متعادل باید فرا بگیرند، مهارتهای عاطفی است. مهارت های 
عاطفی، مجموعه ای از توانمندی های مرتبط با احساسات را 
در برمی گیرد؛ مهارت هایی مانند شناختن احساسات خود و 
دیگران از روی نشانه های ظاهری و بیان مناسب احساسات 
به شیوه هایی که هم در نظر دیگران مقبول و پسندیده باشد 

و هم نیازهای درونی ما را برآورده کند.
در این کتاب مطالب مفیدی درباره رشد اجتماعی- عاطفی 
کودکان، اهمیت رشد اجتماعی- عاطفی کودکان، چگونگی 
مراحل  آن،  انواع  و  دلبستگی  همین طور  تسهیلش،  و  آن 
رشد دلبستگی در کودکان، تربیت عاطفی کودک، و تنظیم 

عاطفی در کودکان می خوانید. 

فراخوان جایزه تصویرسازی 
V&A 2۰22 منتشر شد.

مهلت: ۲6 اردیبهشت ۱40۱
* این رقابت با هدف تشویق و تجلیل از استانداردهای بالای 

خلاقیت در صنعت برگزار می شود.
* چه کسانی می توانند شرکت کنند؟

* شرکت در این رقابت برای تصویرگرانی که در انگلستان 
زندگی می کنند و یا کتابشان در انگلستان به چاپ رسیده 
آزاد است. گروه دانشجویی برای افراد ۱8 سال و بالاتر که 
یک دوره تحصیل در انگلستان طی سالهای ۲0۲0 یا ۲0۲۱ 
داشته اند آزاد است. این شامل دوره های غیر هنری و دوره 

های کوتاه است.
لینک ها و دانلود ها:

V&A وبسایت جایزه تصویرسازی

کتاب

فراخوان 

آب را 
هَدر ندهیم


